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امــروز

قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی:

نتیجه نظام فکری رهبرانقلاب 
پرورش جوان مومن انقلابی و 

تمدن ساز است

در نشست هم اندیشی مشترک بررسی شد؛در نشست هم اندیشی مشترک بررسی شد؛

بهینه سازی مصرف آب در صنعت فارس  بهینه سازی مصرف آب در صنعت فارس  
بایدها و نبایدهابایدها و نبایدها

قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی گفت: خروجی منظومه فکری رهبر انقلاب و غایت اندیشه ورزی ایشان به تعلیم و تربیت و پرورش جوان 
مومن انقلابی و تمدن ساز منتهی می شود.حجت الاسلام والمسلمین روح الله حریزاوی در سخنرانی خود در دومین همایش ملی تحول در تعلیم 
و تربیت با محوریت اندیشــه های آیت الله خامنه ای که در دانشگاه شیراز در حال برگزاری است بیان کرد: موضوع انسان تمدن ساز در نظام 
اندیشه تعلیم و تربیت رهبر انقلاب از اهمیت خاصی برخوردار است و برای درک بهتر این مساله ابتدا باید اندیشه رهبر انقلاب را به مثابه یک 

رهبر فکری و اندیشمند بررسی کنیم و همانگونه که می دانیم رسالت رهبران فکری، ایجاد انگیزش درون افراد جامعه است.
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معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز 
خبر داد: 

محدوده ترافیک و طرح زوج و 
فرد در شیراز اجرا می شود

3 3

ضرورت آموزش آشنایی با 
فرآیند پولشویی در مبارزه 

با فساد اقتصادی در 
حوزه مسکن

رییس سازمان مدیریت 
بحران کشور:

کوتاهی در نظارت  
به ساخت وسازهای 
غیرمجاز دامن می زند

معاون اداری و مالی سازمان 
اطلاعات مالی کشور:

گلوگاه فساد باید 
بسته شود

رئیس کمیسیون 

فرهنگی، گردشگری 

شورای اسلامی شهر شیراز:

احداث باغ خانواده 
قرآنی در دانشکده 
علوم قرآنی شیراز

معاون سیاسی 

استانداری فارس:

ظرفیت  گروه های 
مردمی برای پیشبرد 

امور بیشتر به کار 
گرفته شود

پیش بینی ابتلای بیش از یک 
میلیارد نفر به بیماری دیابت 

در دنیا

استفاده از ظرفیت 
لارستان برای توسعه 
گردشگری فرودگاهی
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شناسایی و ایجاد 

بازارهای بین المللی 

با برگزاری ایران 

اکسپو۲۰۲۴
8

شهردار شیراز با اشاره به افتتاح ۵۰ هزار میلیارد تومان پروژه در ایام فجر در این کلان شهر گفت: 
تا پایان ســال جاری یک جهش و تحرک قابل توجه در بخش عمرانی شــهری شیراز رقم خواهد 

خورد و تعداد زیادی از پروژه ها به مرحله افتتاح و بهره برداری خواهد رسید.
به گزارش تریبون امروز، ســاختمان سردار شهید حاج قاسم سلیمانی)مرکزی( شهرداری شیراز 
در ایام ســالروز شهادت حضرت فاطمه)س( با حضور مدیران و کارکنان مجموعه مدیریت شهری 

میزبان پیکر مطهر شهید گلگون کفن گمنام هشت  سال دفاع مقدس بود.
شــهردار شیراز در این آیین ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای هشت سال دفاع مقدس 
به ویژه این شــهید گمنام، شهدا را ســرمایه های نظام مقدس اسلامی دانست و بر ایثارگری و از 

خودگذشتگی شهدا و جامعه ایثارگران در هشت سال دفاع مقدس تأکید کرد.
محمدحسن اسدی با تأکید بر اینکه ایثارگری شهدا باید به عنوان درسی برای همه خادمان مردم 

باشد، تصریح کرد: امروز باید با روحیه ایثارگری در خدمت مردم باشیم.
شهرداری شــیراز بر ترویج روحیه ایثارگری را در بین خادمان مردم در شهرداری شیراز تأکید 

کرد، به اهمیت عمل به وظایف و خدمت به مردم به خوبی با روایت آمار اشاره کرد.
اســدی با اشاره به نزدیک بودن به ایام شکوهمند دهه فجر انقلاب اسلامی بیان کرد: برای این 
ایام، اقدامات و برنامه هایی متعدد متفاوت تر از ســنوات گذشــته جهت اجرا پیش بینی شده است 
وبه زودی در جای جای این کلان شهر شاهد افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی بیش از ۵۰ 

هزار میلیارد تومان پروژه خواهیم بود.
وی تصریح کرد: تا پایان ســال جاری یک جهش و تحرک قابل توجه در بخش عمرانی شهری 

شیراز رقم خواهد خورد و تعداد زیادی از پروژه ها به مرحله افتتاح و بهره برداری خواهد رسید.
شــهردار شیراز با اشــاره به اینکه عملیات عمرانی طرح ها و پروژه های متعدد در این ایام، آغاز 
می شــود، اظهار امیدواری کرد: با مشــارکت و همیاری خانواده ۱۳ هزار نفری شــهرداری شیراز 
و همت آن ها در ســال آینده اقدامات بزرگتر و گام های بلندتری برای کلان شــهر شیراز برداشته 

خواهد شد.
اســدی با بیان اینکه شهدا و ایثارگران، بیشــتر از همه دین خود را به کشور ادا کرده اند، اظهار 
امیدواری کرد: ما نیز ادامه دهنده راه شهدا باشیم و آثار قابل توجهی از خدمت به مردم به یادگار 

بگذاریم.
آرش فرج زاده، فرمانده حوزه مقاومت بســیج ادارات کل شهدای شهرداری شیراز نیز با اشاره به 
اینکه باید همه ما ادامه دهنده راه شهیدان باشیم، گفت: عزت و اقتدار نظام اسلامی به برکت خون 
شهداست و امیدواریم همه ما بتوانیم از برکت شهدا در نظام مقدس جمهوری اسلامی بهره ببریم.
به گزارش تریبــون امروز، این آیین معنوی، به همت اداره کل ارتباطات و امور بین الملل و حوزه 
مقاومت بسیج ادارات کل شهدای شهرداری شیراز، همزمان با ایام فاطمیه)س( و میزبانی شیراز، 

سومین حرم اهل بیت)ع( از هشت شهید گمنام صورت گرفت.

شهردار کلان شهر شیراز خبر داد:

جهش عمرانی در مدیریت شهری شیراز تا پایان امسال

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس گفت: بیش از ۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار 
جهت ادامه پروژه موزه منطقه ای فارس در طرح توسعه آرامگاه حافظ اختصاص یافت.

به گزارش تریبون امروز، سیدمؤید محسن نژاد در آیین رونمایی از آثار محمد نقی تسکین دوست با 
محوریت سیر و سلوک عرفانی حافظ در آرامگاه حافظ برگزار شد، افزود: با احداث موزه منطقه ای در 
شمال حافظیه فضای مناسبی به کتابخانه آرامگاه حافظ نیز اختصاص می یابد که لازم از تلاش های 

استاندار فارس و ریاست جمهوری که ابه ین پروژه توجه خاص نشان دادند؛ قدردانی شود.
مدیرکل میراث فرهنگی فارس تصریح کرد: آرامگاه حافظ که از مفاخر جهانی است می تواند انگیزه 

سفر گردشگران را از هر نقطه از جهان به شیراز فراهم کند.
وی با اشاره به اینکه در قالب رویدادها، جشنواره ها و نمایشگاه هایی که برای شیراز تعریف می کنیم، 
می توانیم گردشگر جذب کنیم، افزود: حافظ  دوستان در سرتاسر دنیا حافظ را دوست دارند، فرهنگ 
دوستان حافظ را دوست دارند و آرزویشان این است که در کنار تربت حافظ زمانی را سپری کنند اما 
ما از دید گردشگری خیلی به این موضوع نپرداخته ایم و می توانیم در ۲۰ مهر که یاد روز حافظ است 
به این موضوع بپردازیم و این روز بهانه ای بشود برای تبلیغ و بازاریابی در سطح بین الملل تا بتوانیم 

در جهت جذب گردشگر موفق تر باشیم.
محسن نژاد ادامه داد: گردشگری که وارد کشور و استان می شود اقتصاد استان را متحول می کند، 

بنابراین صنعت گردشگری می تواند موتور محرکه اقتصاد استان باشد.
وی با اشــاره به فرازی از بیانات مقام معظم رهبری در ســفر به استان فارس گفت: به تعبیر مقام 
معظم رهبری که فرمودند اگر استان فارس به مقوله گردشگری بپردازد از سایر معوقه ها بی نیاز خواهد 
شد، اگر در استان به مقوله گردشگری توجه خاص شود این استان از هر مقوله ای بی نیاز خواهد شد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی فارس گفت: مــا می توانیم به بحث 
گردشــگری در قالب تعریف رویدادهای گردشگری که مبنایشــان یاد روز حافظ یا روز تولد 

مفاخر دیگر باشد، بپردازیم.
محسن نژاد در بخش پایانی ســخنان خود بیان کرد: بافت تاریخی شیراز یک بافت ۳۶۰ هکتاری 

است که اخیراً ثبت ملی شده اما این بافت تاریخی همیشه مهجور بوده است اما با همکاری اداره کل 
کتابخانه های عمومی بنا داریم در این بافت تاریخی بخشــی از خدمات فرهنگی مانند کتابخانه ها را 

در خانه های تاریخی ایجاد کنیم.
فارس قابلیت تبدیل به کانون  رویدادهای گردشگری را دارد

همچنین سیدمؤید محســن نژاد در ادامه در بازدید از دبیرخانه سیزدهمین نمایشگاه گردشگری 
بین المللی پارس و چهاردهمین نمایشــگاه ملی صنایع دستی تأکید کرد: برای هر چه بهتر برگزاری 

نمایشگاه های گردشگری و صنایع دستی باید از تمامی ظرفیت های استان استفاده کرد.
وی با اشــاره به اینکه خوشبختانه در راســتای برگزاری این دو نمایشگاه، شاهد ایجاد یک فضای 
همدلی با محوریت بخش خصوصی و دولتی هستیم، افزود: به صورت تخصصی در شاخه های مختلف 
حوزه گردشگری شاهد حضور فعالانی از جمله شرکت های هواپیمایی، هتل ها، اقامتگاه های بومگردی، 

آژانس های مسافرتی، شرکت های بیمه ای پشتیبان حوزه گردشگری و ...خواهیم بود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی فارس بیان کــرد: میزهای ملی 
تخصصی در حوزه گردشــگری در کشــور شکل گرفته که اســتان فارس دو میز تخصصی 
گردشگری عشایر و گردشــگری ادبی را به خود اختصاص داده است و در نمایشگاه مذکور 

شاهد حضور قوی آن ها خواهیم بود.
محســن نژاد تاکید کرد: در نمایشــگاه گردشــگری پارس تلاشمان این اســت که ایران در حوزه 
گردشگری و ظرفیت های این حوزه، تنوع اقوام، تنوع قومی، صنایع دستی و ... معرفی شود و در واقع 

معرفی مختصری از ایران در نمایشگاه گردشگری پارس انجام شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس گفت: برای حضور اقوام متنوع ایران در 

نمایشگاه گردشگری پارس نیز برنامه ریزی های لازم انجام شده است.
وی همچنین با اشــاره به برگزاری چهاردهمین نمایشگاه ملی صنایع دستی همزمان با نمایشگاه 
بین المللی گردشــگری پارس، گفت: در این نمایشگاه نیز توانمندی کشور در حوزه صنایع دستی با 
حضور همه استان ها و شهرها و روستاهای ملی و جهانی صنایع دستی به نمایش گذاشته خواهد شد.

محسن نژاد تاکید کرد: این نمایشگاه نباید صرفاً نمایش هنرهای دستی باشد بلکه باید به بسته بندی 
در حوزه صنایع دستی، تجاری سازی و برندسازی صنایع دستی پیش برویم و شاهد حضور برندها در 

نمایشگاه های داخلی و خارجی باشیم.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی فارس تاکید کرد: برای حضور اقوام متنوع 

ایران در نمایشگاه گردشگری پارس نیز برنامه ریزی های لازم انجام شده است.
محســن نژاد در پایان یادآور شد: در نمایشــگاه گردشگری پارس به معرفی فرهنگ اقوام در حوزه 

هایی از قبیل پوشش و خوراک پرداخته خواهد شد.

مدیرکل میراث فرهنگی فارس خبر داد:

اختصاص بیش از 3۰۰ میلیارد تومان به موزه منطقه ای فارس

بندر شهید رجایی 
دروازه طلایی 

تجارت برای »ایران«
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معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس با اشاره به 
ســبقه مردمی انقلاب اسلامی، خواستار اســتفاده بیشتر از ظرفیت 

گروه های مردمی در پیشبرد امور شد.
به گزارش تریبون امروز، اولین شــورای مشــارکت های بهزیستی 
استان فارس با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
فارس، مدیرکل بهزیســتی فارس و خیران و جمعی از مسئولان در 
سالن اجتماعات سردار شهید سلیمانی استانداری فارس برگزار شد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس در این نشست 
گفت: تعامل دســتگاه ها و انعقاد تفاهم نامه همــکاری بین ارگان ها 

خروجی جلسات را بیشتر و چالش ها را رفع می کند.
اسماعیل قزلســفلی با بیان اینکه نشست شــورای مشارکت های 
اســتان از این به بعد به صــورت فصلی برگزار شــود، گفت: باید از 
ظرفیت مردم و گروه های مردمی در پیشــبرد امور بیشــتر استفاده 
شود. این انقلاب برگرفته از متن مردم و استمرار یافته با مردم است 

و با همراهی مردم هم کامل می شود.
وی تأکید کرد: دولت نقش بسترسازی، حمایت، نظارت، صیانت و 
تنظیم گری را ایفا کند و مردم و نهادهای مردمی نقش اجرا را داشته 

باشند البته در این راستا از موازی کاری هم اجتناب شود.
قزلسفلی با اشاره به نشست گروه های مردمی و خیران در برنامه ها 
و فعالیت های بهزیســتی گفت: تخصصی شدن فعالیت خیریه ها در 

زمینه های مختلف گره گشا خواهد بود.
مدیرکل بهزیســتی فارس نیز در این نشست با بیان اینکه اجرای 
برنامه های تحولی در دســتور کار بهزیســتی است، گفت: بهزیستی 
از جمله ســازمان هایی است که واگذاری و برون سپاری فعالیت ها را 

کامل انجام داده است.

محمدرضا هوشــیار اظهار کرد: ۴۱ مرکز توانبخشی تحت نظارت 
بهزیستی فارس بیش از یک هزار و ۵۰۰ نفر از افراد دارای معلولیت را 
با کمک خیران نگهداری می کنند و همچنین ۱۱۵۵ مرکز و موسسه 
غیردولتی با دریافت مجوز از بهزیستی فارس در خدمت جامعه هدف 

و عموم مردم هستند.
وی بیــان کرد: خیر جمعی و عمل به مســئولیت های اجتماعی با 
حفــظ اکرام و احترام جامعه هدف باید ســرلوحه امور در راســتای 

گره گشایی از چالش ها قرار گیرد.

معاون سیاسی استانداری فارس:

ظرفیت  گروه های مردمی برای پیشبرد امور بیشتر به کار گرفته شود

آزاد  دانشــگاه  دانشــجویی  فرهنگی  اسلامی اســتان فارس گفت: امروز وظیفه ما در معــاون 

دانشــگاه تربیت نیروهای در تراز انقلاب اســت 
تــا بتوانیم بــه اهداف بیانیــه گام دوم انقلاب و 

آرمان های اصلی انقلاب برسیم.
به گزارش تریبون امروز، علیرضا بیابان نورد در 
جمع اعضای تشــکل مجمع اسلامی دانشجویان 
گام دومی داراب اظهار کرد: در نگاه  رهبر معظم 
انقلاب، دانشــجو فرد منفعلی نیســت. ایشــان 
بی تفاوتی دانشــجویان به مســائل اجتماعی را 
مصیبت بزرگی می دانند و معتقد هســتند خیلی 
نگران کننده است کســی که بناست آینده امور 
مملکت در دســت او باشــد، نســبت به مسائل 

جامعه و سرنوشت مردم بی اعتنا باشد.
وی با بیان اینکه بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی 
که از سوی رهبر معظم ابلاغ شد، به نسل جوان 
اشــاره دارد، افزود: در قســمت های بسیاری از 
این بیانیه به نســل جوان اشــاره می شود یعنی 
می خواهد به جوانان بگویــد که باید خودتان را 
برای گرفتن مسئولیت های سنگین آماده کنید و 
البته نکات بسیار کلیدی همچون عدالت خواهی، 
آزادی، اســتقامت و پایداری و سبک زندگی و... 

در آن لحاظ شــده اســت که هرکدام از این ها، 
جای تحلیل جداگانه ای دارد.

آزاد  دانشــگاه  دانشــجویی  فرهنگی  معــاون 
اســلامی فارس بــا بیان اینکه امــروز وظیفه ما 
در دانشــگاه تربیــت نیروهای در تــراز انقلاب 
اســت تا بتوانیــم به اهــداف بیانیــه گام دوم 
انقلاب و آرمان های اصلی انقلاب برســیم، گفت: 
دانشــجویان باید با نگاه ویژه ای نسبت به تحقق 
۷ مأموریــت جوانان در بیانیــه گام دوم انقلاب 
برنامه ریزی کنند و در جهت تبیین و اجرای آن 

در دانشگاه حرکت کنند.
بیابان نورد با اشــاره به فرا رســیدن پنجمین 
ســالگرد صدور بیانیــه گام دوم انقــلاب اظهار 
کرد: تشــکل دانشجویی گام دومی ها که ظرفیت 
ویــژه ای در عرصه هــای مختلف دارنــد، باید با 
تمام ظرفیت دانشــجویی خــود را در جهت کار 
تخصصی بــه روی بیانیه گام دوم انقلاب بگذارد 
و در پنجمیــن ســالگرد صدور بیانیــه، رویکرد 
جدیدی را در این زمینه از ســمت دانشــجویان 

مشاهده کنیم.

معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس :
تحقق بیانیه گام دوم نیازمند تربیت نیروهای در تراز انقلاب است

مدیر کل هواشناسی فارس:

کاهش دما، احتمال خسارت به محصولات 
کشاورزی در فارس وجود دارد   

مدیر کل هواشناســی فارس اعلام کرد : ا پس از عبور ســامانه بارشــی  از 
استان فارس با هشدار سطح زرد، احتمال کاهش دما و خسارت به محصولات 
کشــاورزی وجود دارد از این رو تســریع در برداشت محصول و انتقال آن به 

انبار توصیه می شود.
بــه گزارش تریبون امروز، مســعود حقیقت بیان کرد: این ســامانه با توصیف 
کاهش دما از روز پنجشنبه ۲۳ آذر ماه در استان به ویژه شمال و مرکز استان و 

برای جمعه ۲۴ آذر هم در این مناطق پیش بینی شده است.
تسریع در برداشت محصول

مسعود حقیقت اضافه کرد: تســریع در برداشت محصولاتی که زمان برداشت 
آنها فرا رسیده ، انجام آبیاری و افزایش دمای باغ با استفاده از روش های مناسب 
قابل دســترس جهت کاهش خسارت سرما زدگی، استفاده از کود پتاسه و روی 
جهت افزیش مقاومت گیاه در برابر سرما زدگی،  عایق بندی و محافظت کندو ها 

در برابر سرما و استفاده از تغذیه مصنوعی باید رعایت شود .
همچنین کنترل پوشش گلخانه ها و ســال های پرورشی در برابر نفوذ سرما، 
عایق بندی تاسیســات آنها،  انتقال دام ها به اماکن سرپوشــیده و خشــک، نگه 
داشتن بســتر دامداری ها و پوشش کاه و کلش و تخلیه لوله های آبیاری تحت 

فشار جهت جلو گیری از خطر یخ زدگی نیز توصیه می شود.
به گزارش تریبون امروز پیشتر اداره کل هواشناسی فارس ۲۰ آذر ماه طبق بر 
اســاس اطلاعیه سطح زرد، نسبت به بارش باران، احتمال جاری شدن روان آب، 
برف در مناطق کوهستانی و سرد سیر،  رعد و برق همراه با وزش باد، کاهش دما 
و مه صبحگاهی پس از عبور سامانه همه مناطق این استان را از عصر چهارشنبه 

۲۲ آذر ماه تا ۲۳ همین ماه هشدار داده بود.

طرح انتظامی ـ ترافیکی زمستان 
در فارس آغاز شد

مراسم افتتاحیه طرح انتظامی- ترافیکی ویژه زمستان ۱۴۰۲ با حضور جانشین 
فرمانده انتظامی اســتان فارس و مسئولان ســایر دستگاه های مربوطه در شیراز 

برگزار شد.
به گزارش تریبون امروز، جانشین فرمانده انتظامی فارس در این مراسم اظهار 
کرد: طرح انتظامی ـ ترافیکی ویژه زمســتان ۱۴۰۲ در اســتان پهناور فارس با 
همکاری و مشــارکت پلیس و سایر دستگاه های مربوطه از جمله راهداری، هلال 

احمر، اورژانس، آتش نشانی و ... از امروز آغاز می شود.
وی با بیان اینکه در راستای اجرای این طرح روزانه ۸۲ تیم گشت به محورهای 
مواصلاتی اعزام خواهند شــد، گفت: در این خصوص ۲۲ پاســگاه پلیس راه و ۹ 

پایگاه زمستانه در حوزه ترافیک جاده ای انجام وظیفه می کنند.
ملک زاده جاده، خودرو و انسان را سه عامل وقوع تصادفات رانندگی عنوان کرد 
و افزود: در این موضوع اگر هر کس نقش خود را به خوبی ایفا کند، می توان وقوع 

حوادث رانندگی را کاهش داد.
وی با تأکید بر لزوم فرهنگ سازی در حوزه راهنمایی و رانندگی، گفت: استفاده 
از ظرفیت های موجود، حضور موثر در محورهای مواصلاتی، احســاس مسئولیت 
کــردن همه دســتگاه ها و نصب دوربین و رفع معایب آن هــا در کاهش حوادث 

رانندگی بسیار تأثیرگذار است.
در پایان این مراســم، رژه خودروهای پلیس و سایر ارگان های دخیل در طرح 

زمستانه با نظم و ترتیب خاصی برگزار شد.

یک مسئول عنوان کرد:

۸ دستگاه مکلف به همکاری برای پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی دانش آموزان هستند

معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش فارس بر ضرورت اصل پیشگیری 
قبل از درمان تأکید کرد و گفت: ۸ دستگاه مکلف به اشتراک گذاشتن منابع و امکانات 

خود در جهت پیشگیری از آسیب های اجتماعی دانش آموزان هستند.
به گزارش تریبون امروز، علیرضا شــادباش در نشست تخصصی نظام مراقبت 
اجتماعی دانش آموزان )نماد( در اداره کل آموزش و پرورش اســتان فارس گفت: 
در ســند ملی ائتلاف نماد، ۸ دستگاه مکلف به اشتراک گذاشتن منابع و امکانات 

خود در جهت پیشگیری از آسیب های اجتماعی دانش آموزان هستند.
معاون پرورشــی و فرهنگی اداره کل آموزش و پــرورش فارس طرح نماد را به 
عنوان یکی از برنامه های راهبردی در حوزه مراقبت در برابر آسیب های اجتماعی 
دانش آموزان در آمورش وپرورش دانست که خدمت رسانی به دانش آموزان دارای 

فوریت روانی را تسهیل می کند.
شادباش گفت: با توجه به تهیه نقشه خطرپذیری استان فارس، آمادگی هرگونه 
همکاری متقابل و به اشــتراک گذاشــتن آمار واطلاعات مورد نیاز دستگاه ها در 

چارچوب ضوابط و مقررات آموزش و پرورش هستیم.
مجید جوکار، رئیس اداره امور تربیتی، مشــاوره و مراقبت در برابر آسیب های 
اجتماعــی آموزش و پرورش فارس  نیز در این جلســه با تأکید بر یکپارچگی و 
وحدت رویه برنامه ها درکاهش و کنترل آسیب های اجتماعی دانش آموزان گفت: 
سامانه نماد جهت رصد و ارجاع راه اندازی شده است که به زودی همه دستگاه ها 

و ارگان های عضو ائتلاف به این سامانه خواهند پیوست.

رئیس کمیسیون فرهنگی، گردشگری 

شورای اسلامی شهر شیراز:

احداث باغ خانواده 

قرآنی در دانشکده 

علوم قرآنی شیراز

رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت)ع( 
شورای اسلامی شهر شیراز از طراحی و احداث باغ خانواده قرآنی کنار 

مزار شهدای گمنام دانشکده علوم قرآنی شیراز خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا هاجری تصریح کرد: با پیشنهاد 
دانشــکده علوم قرآنی مبنی بر تبدیل فضای  بیرونی دانشکده، جنب 
مرقد شــهید گمنام، به باغ خانواده قرآنی مقرر شد با توجه به ردیف 
بودجه مشخص شده، فضای مذکور توسط شهرداری طراحی، ساخته 

و سپس بهره برداری شود.
وی گفت: شهرک های جدیدالاحداث با تعداد خانوار بالا و فاقد فضای 
فرهنگی و مذهبی، مورد شناسایی قرار گرفته اند که تاکنون ۴ شهرک 
شناسایی شده است و برای در نظر گرفتن فضایی جهت ساخت سرای 
محله به شــهرداری همان منطقه معرفی شده است . مقرر شد در این 
محلات با همکاری شهرداری ســاختمانی چند منظوره جهت سرای 
محــلات )با الگوی زیرزمین ورزشــی، همکف حســینیه و طبقه اول 
فرهنگسرا و قرآن ســرا( با کاربری های ورزشی، قرآنی، فرهنگی برای 

ارتقای سطح کیفیت زندگی در این شهرک ها احداث شود.
هاجری افزود: فرهنگســراها باید به عنوان رقیب مســاجد و حسینیه ها 
قرار گیرند، این ها مکمل مســاجد و حســینیه ها هســتند. از این به بعد 
مجتمع های فرهنگی، ورزشی و هنری جای فرهنگسراها را خواهند گرفت 

تا یک مکان برای فعالیت های گسترده مردمی در نظر گرفته شود.
رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت)ع( 
شــورای شــهر شــیراز بیان کرد: طرح خانواده متعالی که در شورای 
فرهنگ عمومی و دفتر امور زنان و خانواده استانداری فارس به تصویب 
رســیده بود، به این کمیســیون ارجاع شد و به صورت کاملا تخصصی 
تمام بندها و تبصره های این لایحه، به خصوص موضوع جوانی جمعیت، 

مورد بررسی قرار گرفت.
وی افزود: در نهایت با توجه به وجود ردیف بودجه اعتباری در سال 
۱۴۰۲ این طرح برای بررســی نهایــی و اقدام به کارگروهی تخصصی 
متشکل از بانوان استانداری، دو عضو بانوی شورای شهر شیراز، مشاور 
امور بانوان شــهرداری شــیراز و رئیس ســازمان فرهنگی و اجتماعی 

شهرداری شیراز ارجاع شد.
هاجــری بیان کرد: در حــوزه خانواده، کمیســیون فرهنگی ضمن 
پذیــرش و حمایت کامــل از اجرای طرح خانواده متعالی، ســه طرح 
مدیریت حوزه های علمیه پیرامون جوانی جمعیت، امر به معروف نوین 
و فرهنگ شــهروندی را پذیرفته و حمایت خواهد شد. همچنین طرح 
مشاور امور بانوان شهرداری شــیراز نیز مصوبه اجرایی گرفت و طرح 

مراکز بازی های رایانه ای کودکان در حال بررسی است.
رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت)ع( 
شورای شهر شیراز در پایان یادآور شد: اگر این مصوبات در شهر شیراز 
محله به محله اجرایی شــود تحولی از نظر فرهنگی و مذهبی در شهر 

شیراز به وجود خواهد آمد.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل 

جاده ای فارس خبر داد:

نظارت تصویری با ۳۰ 

دوربین در محورهای 

مواصلاتی فارس

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای فارس گفت: در سال 
جاری، راه های فارس توسط ۳۰ دوربین نظارت تصویری و ۱۳۹ 

سامانه هوشمند ترددشمار پایش می شوند.
بــه گزارش تریبون امروز، علیرضا راســتیار در مانور آغاز طرح 
ترافیکی ـ انتظامی راهداری زمســتان اســتان فارس با اشــاره 
گستردگی راه های اســتان گفت: استان فارس از نظر جغرافیایی 
شــرایط ویژه ای دارد و حمل و نقل جاده ای فارس، نقش مهمی 

را در کشور ایفا می کند.
وی بیان کرد: در سال جاری، راه های فارس توسط ۳۰ دوربین 
نظــارت تصویری و ۱۳۹ ســامانه هوشــمند ترددشــمار پایش 
می شــوند و مردم می توانند قبل از سفر با تماس با سامانه ۱۴۱، 

ضمن اطــلاع از آخرین وضعیت آب و هوا و همچنین راه ها، از 
سایر خدمات نیز بهره مند شوند.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای فارس ادامه داد: بیش 
از ۲۱ هــزار کیلومتر راه مواصلاتــی دارد که نزدیک به ۱۷هزار 
کیلومتر آن در حوزه فارس واقع شــده است و عملیات راهداری 
زمستانی جاری با ۷۴ اکیپ و ۱۳۵ گشت ثابت و سیار راهداری 
توسط بیش از ۹۵۰ راهدار و به کمک ۳۸۰ دستگاه ماشین آلات 
ســبک و سنگین و نیمه ســنگین در ۱۶هزار و ۹۰۰ کیلومتر از 
راه هــای فارس که از این طول راه، ۶ هزار و ۴۰۰ کیلومتر با ۵۴ 
گردنه برف گیر به طــول ۷۷۷ کیلومتر نیاز به عملیات برفروبی، 

یخ زدایی داشته تحت پوشش قرار می گیرد.
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معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری شیراز 
از اجــرای محدوده ترافیک و طــرح زوج و فرد و 
اختصــاص ۵ هزار میلیــارد تومان بــرای بهبود 

وضعیت ترافیکی این کلان شهر خبر داد.
به گــزارش تریبــون امروز، هادی شه دوســت 
شیرازی در نشست خبری با خبرنگاران در شیراز 
که به مناســبت فرا رســیدن هفته حمل و نقل 

برگزار شد، به بیان اقدامات سازمان حمل و نقل و 
ترافیک شهرداری شیراز در جهت کاهش مسئله 

ترافیک پرداخت.
وی ابتــدا از احــداث مجتمع خدمــات رفاهی 
تعمیرگاهی حمل و نقل بار در هفته حمل و نقل 
خبر داد و گفت: خودروهای حمل بار می توانند از 
خدمات و تخفیف ویژه این مجتمع که پس از پل 

فسا احداث شده است، بهره مند شوند. 
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیرازی 
همچنین احداث ۱۷ پل عابر پیاده با سرمایه گذاری 
بخش خصوصی از دیگــر فعالیت های این بخش 
عنوان کــرد و گفت: ۵ پل دیگر توســط مناطق 

شهرداری تا پایان سال به بهره برداری می رسد.
شه دوســت شــیرازی در خصــوص محدوده 
ترافیکی شیراز نیز گفت: این محدوده از جنوب 
به بلوار ســیبویه، از شــمال به بلوار فردوسی، 
از شــرق به بلوار زینبیه و از غــرب به خیابان 
عفیف آبــاد ختــم می شــود. خودروهای حمل 
بار باید با مجوز در ســاعات مشــخص وارد این 
محدوده شوند و امیدواریم این طرح ترافیکی به 

بهبود تردد منجر شود.
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری شیراز 
همچنیــن از اجرای طرح زوج و فــرد در همین 
محدوده خبــر داد و گفت: اجرای این طرح کمی 
سخت است، چون پلاک تک تک ساکنان مناطق 
و همچنین برخی خودروهای ضروری باید ثبت و 

مشخص شود. 
وی از پیش بینی یک هزار دســتگاه تاکســی 
ساخته شده توســط خودروساز داخلی خبر داد 
و گفــت: با توجه به اینکه ایــن خودروها قیمت 

بالایــی دارند، قرار اســت وزارت نفت اســت از 
بهینه سازی مصرف سوخت، تسهیلاتی در اختیار 

خریداران قرار دهد.
شه دوســت شــیرازی به راه اندازی اتوبوس های 
شبانه در ســطح شیراز اشــاره کرد و گفت: ۱۳ 
دســتگاه اتوبوس کــه مبدا همگی آن هــا پایانه 
نمازی اســت، به ســمت چهار مقصد میدان الله، 
شهرک میانرود، شهرک سعدی و شهرک گلستان 
از ســاعت ۲۱:۳۰ تا یک بامداد، خدمت رســانی 

خواهند کرد. 
وی، تزریق ۷۵ دســتگاه میدل باس، شناسایی 
۵ نقطه بــرای احداث پارکینگ، مکانیزه شــدن 
۱۶ پارکینگ در ســطح شــهر، ایمن سازی جاده 
کمربنــدی، راه اندازی مجدد مرکــز معاینه فنی، 
در اختیــار گرفتــن اختیارات ســرویس مدارس 
و پیش بینــی ۳ دســتگاه اتوبوس بــرای آموزش 
فرهنگ ترافیــک را از دیگر اقدامات شــهرداری 
شیراز در راســتای بهبود وضعیت ترافیک از نظر 

کمی و کیفی عنوان کرد.
به گزارش ایســنا، طبق اعــلام معاون حمل و 
نقل و ترافیک شــهرداری شیراز، مجموعا ۵ هزار 
میلیارد تومان برای اقدمات شــهرداری شیراز در 

حوزه ترافیک هزینه شده است.

قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی گفت: خروجی 
منظومــه فکری رهبر انقلاب و غایت اندیشــه ورزی 
ایشــان به تعلیــم و تربیت و پــرورش جوان مومن 

انقلابی و تمدن ساز منتهی می شود.
به گزارش تریبون امروز، حجت الاسلام والمسلمین 
روح الله حریــزاوی در ســخنرانی خــود در دومین 
همایــش ملی تحول در تعلیــم و تربیت با محوریت 
اندیشــه های آیت الله خامنه ای که در دانشگاه شیراز 
در حــال برگزاری اســت بیان کرد: موضوع انســان 
تمدن ساز در نظام اندیشه تعلیم و تربیت رهبر انقلاب 
از اهمیت خاصی برخوردار اســت و برای درک بهتر 
این مســاله ابتدا باید اندیشه رهبر انقلاب را به مثابه 
یک رهبر فکری و اندیشمند بررسی کنیم و همانگونه 
که می دانیم رســالت رهبران فکری، ایجاد انگیزش 

درون افراد جامعه است.
قائم مقام ســازمان تبلیغات اســلامی گفت: رهبر 
معظم انقلاب تلاش زیادی برای حفظ تراث اسلامی 
و انتقال این میراث گرانبها به نسل کنونی و آیندگان 
نمودنــد به نحوی که این تراث بــه حرکت فردی و 

اجتماعی بینجامد و منشأ اثر شود.
وی با تاکیــد بر اینک منبع اندیشــه های رهبر 
انقلاب مبانی دینی و معرفتی اســت گفت: ایشان 
معتقدند اگر سلوک فردی و تهذیب نفس به خوبی 
انجام شود امت ســازی بهتر صورت خواهد گرفت 
و اگر امت ولایی شــکل بگیرد به ســاخت تمدن 

توحیدی منجر می شود.
حجت الاسلام والمســلمین حریزاوی با بیان اینکه 
پیامبران برای ساختن و پرداختن انسان ها و آراستن 
آنها به شــوونات اخلاقی، عرفانی، دینی و اجتماعی 
مبعوث شدند و هدف اصلی آنها کمک به سیر تکامل 
انسان ها به سوی تعالی است خاطرنشان کرد: از دید 
رهبر انقلاب، انسان در سیر تکامل خود چند مرحله 
را طی کرده و از انســان عصر نبوت به انســان عصر 
امامت و ســپس به انسان عصر ولایت رهنمون شده 

که همین انســان اگر مراحل کمال را به خوبی طی 
کند در موعد ظهور می تواند به بالاترین مرتبه کمال 
رســیده یا برعکس اگر عمل کند به باطل پیوسته و 

سیر قهقرایی را طی کند.
وی افــزود: رهبــر انقلاب در کتــاب »طرح کلی 
اندیشه  اســلامی در قرآن« از ۴ رکن اساسی ایمان، 
توحید، نبوت و ولایت به عنوان ارکان اصول تربیتی 
و معرفتی انسان از دید قرآن نام برده و نتیجه گرفته 
که ما باید جامعه ای بســازیم که بــه توحید عملی 
بینجامــد و برای این امر ابتــدا در برابر خدا کرنش 

کرده و ســپس از کرنش در برابر غیر خدا خودداری 
کنیم و در نهایت انسان باید به مرحله ای برسد که در 

برابر ظلم قیام و در برابر طاغوت اعتراض کند.
قائم مقام ســازمان تبلیغات اسلامی در ادامه این 
همایش خاطرنشــان کرد: از زاویــه و افق دید مقام 
معظم رهبری تربیت سلوک انسانی ۴ مرحله دارد که 
قیام الله، مقاومت، اســتقامت و اقامه دین حق از آن 
جمله اســت و از نگاه وی حرکت جامعه برای تکامل 
باید بر اساس قیام باشد و مقاومت و استقامت و اقامه 

حق را در بربگیرد.

حجت الاسلام والمسلمین حریزاوی در پایان گفت: 
خلاصه اندیشه رهبر انقلاب در منظومه فکری ایشان 
این اســت که انســان به جای تربیت فکری باید به 
تربیت عقلانــی، به جای تربیــت عاطفی به تربیت 
معنــوی و به جای تربیت اجتماعــی باید به تربیت 
انقلابی روی بیاورد و از همین منظر است که ایشان 
به تعریــف جوان مؤمن انقلابی و شــاخصه های آن 
می پردازد و معتقد است تمدن نوین اسلامی که منبع 
و مرجع علمی تمام دنیا خواهد شد به دست همین 

جوان ساخته خواهد شد.

قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی:

نتیجه نظام فکری رهبرانقلاب پرورش جوان مومن انقلابی و تمدن ساز است

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز خبر داد: 
محدوده ترافیک و طرح زوج و فرد در شیراز اجرا می شود

جانشین سپاه فجر استان فارس:

دانشگاه می تواند مشکلات مدیریتی 
کشور را حل کند

جانشــین سپاه فجر استان فارس گفت: دانشــگاه می تواند مشکلات مدیریتی 
کشور را حل کند و در این راستا نقش بسیج دانشجویی نیز تاثیرگذار است.

به گزارش تریبون امروز، هاشــم جمالی در بازدید از مجموعه بسیج دانشجویی 
اســتان فارس اظهار کرد: عملکرد شایسته بسیج دانشجویی دانشگاه های استان 
فارس نشــان دهنده برنامه  ریزی صحیح و مدبرانه این مجموعه در راستای تحقق 

اهداف انقلاب اسلامی است.
جانشین فرمانده سپاه فجر فارس با تأکید بر تعمیق معنویت، بسط بصیرت 
و ارتقای علمی در محیط دانشــگاه ها افزود: باید تا بذل جان، پای آرمان های 

انقلاب اسلامی ایستاد.
وی به نقش دانشــگاه در عرصه جامعه اشــاره کرد و افزود: دانشــگاه می تواند 
مشــکلات مدیریتی کشور را حل کند و در این راستا نقش بسیج دانشجویی نیز 

تاثیرگذار است.
جمالــی با تاکید بر پرورش مدیر تراز انقلاب اســلامی با برنامه ریزی صحیح 
گفت: دشــمن بــه دنبال از بین بردن اعتماد مردم نســبت بــه نظام مقدس 
جمهوری اســلامی است از این رو باید ضمن حفظ هوشیاری لازم، توطئه های 

آن ها را خنثی کنیم.
جانشــین فرمانده ســپاه فجر فارس تصریح کرد: باید با برگــزاری برنامه های 

متنوع، زمینه حضور دانشجویان در برنامه های فرهنگی دانشگاه ها فراهم شود.
در این نشست، مدیران ناحیه بسیج دانشجویی استان فارس به ارائه گزارشی از 

فعالیت های مجموعه بسیج دانشجویی دانشگاه های این استان پرداختند.

معاون توسعه مدیریت و منابع اداره کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی فارس :

تقویت روابط عمومی ها موجب تسهیل 
ارتباط مردمی می شود

معــاون توســعه مدیریت و منابــع اداره کل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
فارس با اشــاره به نقش روابــط عمومی ها در ارتباط گیری با رســانه ها و 
تســهیل ارتباطات مردمی تاکید کرد: ارتقای جایگاه این عنصر ارتباطی در 

دستگاههای اجرایی ضرورتی انکار ناپذیر است .
به گزارش تریبون امروز، علی باقری در دومین نشســت شورای هماهنگی 
روابط عمومی های دســتگاه های تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
فارس افزود: درصورتی که جایگاه روابط عمومی ها در ادارات بخوبی تعریف و 
ارتقا یابد برخی نارسایی های ارتباطی موجود میان دستگاه ها و ارباب رجوع 

ها رفع خواهد شد.
جانشــین مدیر کل ومعاون توسعه مدیریت و منابع اداره کل تعاون، کار و 
رفــاه اجتماعی فارس درادامه با تاکیــد بر اهمیت نقش روابط عمومی ها در 
تحقق اهداف یک ســازمان، این جایگاه را ستون دستگاه ها دانست و اذعان 
داشت که فعالان این حوزه در انعکاس دستاوردهای دولت نقش مهمی دارند.
باقری، یکی از اهداف این شورا را بسترسازی مناسب جهت تبادل اطلاعات 
و ایجاد هماهنگی جامع میان فعالیت های روابط عمومی های ســازمانهای 

تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در فارس تلقی کرد.
او با بیان اینکه روابط عمومی ها، پشتوانه و زبان گویای مدیرانشان هستند، 
نقــش موثر روابط عمومی در انعکاس اخبار و بازتاب اقدامات مثبت دولت را 

مهم توصیف کرد و بر ضرورت تقویت جایگاه فعالان این بخش تاکید کرد.
معاون توســعه مدیریت و منابع اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس 
در ادامه حفظ نیروی انســانی را مهمترین رکن هر سازمان دانست و با اشاره 
به بهره گیری از ظرفیت روابط عمومی ها به عنوان خاســتگاه اصلی تحولات 
سازمانی و پیشگامان جهاد تبیین، یادآور شد که این بخش با انعکاس صحیح 
و واقعــی عملکردها و خدمات دولت می تواننــد در این عرصه اثرگذار بوده و 

امید آفرینی را گسترش دهند.
باقری اذعان داشــت که روابط عمومی های ســازمان هــای تابعه وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در فارس باید با تهیه گزارش مشترک از عملکرد 
دستگاه های خود، علاوه بر آگاهی از فعالیت های انجام شده در دیگر ادارات، 
صرفه جویی و پیشــگیری از انجــام فعالیت های موازی را در دســتور کار و 
همچنین در انجام ماموریت های درون و برون سازمانی موفق عمل نمایند .

بیان عملکردهای دستگاههای اجرایی به امید آفرینی در 
جامعه کمک می کند

رییس شــورای هماهنگی روابط عمومی های دســتگاه های تابعه وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در فارس در این نشســت با اشــاره به اینکه بیان 
عملکرد دستگاههای اجرایی به امید آفرینی در جامعه کمک می کند هدف 
از تشــکیل این جلسات را ارتقای کارآمد روابط عمومی ها و سازمانهای تابعه 

در جهت تحکیم ارتباط میان دولت و مردم برشمرد.
بهــروز باصری بر اهمیت تشــکیل دبیرخانه شــورای روابط عمومی های 
سازمانهای تابعه طبق دستورالعمل تاکید کرد و توضیح داد که باید ظرفیتهای 
موجود در عرصه اطلاع رسانی در حوزه های مختلف، شناسایی شده و مورد 

بهره برداری مناسب قرار گیرد.
در این نشست دبیرخانه شورای هماهنگی روابط عمومی های دستگاه 
های تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در فارس تشــکیل شــد و 
اعضای کمیته های تخصصی اطلاع رســانی، تبلیغات، آموزش و رفاه نیز 
مشخص شدند. همچنین مقرر شد که جلسات این شورا به صورت مستمر 
به میزبانی سازمان ها و شرکت های تابعه، برگزار شود تا اجرای طرح ها 

و برنامه ها، رنگ جدی تری به خود بگیرد.
همچنین این جلســه چند ساعته، معاون توسعه مدیریت و منابع اداره کل 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی فارس به همراه مدیران روابط عمومی دســتگاه 
های تابعه این وزارتخانه در فارس از فرایند تولید شــیر پگاه بازدید کردند و 
دو تن از مدیران این شــرکت به بیان بخشی از طرح ها و برنامه های توسعه 
ای این واحد صنعتی پرداختند و فعالیت های مرتبط با حوزه مسئولیت های 

اجتماعی و سلامت محور خود را تشریح نمودند.
هم افزایــی و بهره گیــری از ظرفیت روابط عمومی ها در راســتای حل 
مشکلات، تقویت جایگاه روابط عمومی در ادارات و شرکت های تابعه، ایجاد 
کمیته های تخصصی و اهمیت ساماندهی دبیرخانه شورای هماهنگی روابط 
عمومی های دستگاه های تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در فارس، 

برخی موضوعات مطرح و مصوب شده در این نشست بود.

معاون بهداشت دانشگاه علوم 

پزشکی شیراز مطرح کرد:

پیش بینی ابتلای بیش 

از یک میلیارد نفر به 

بیماری دیابت در دنیا

معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی شیراز با بیان اینکه در حال 
حاضــر بیش از ۵۳۷ میلیون نفر در سراســر جهــان مبتلا به دیابت 
هستند، از پیش بینی ابتلای یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون نفر به بیماری 

دیابت در سال ۲۰۵۰ میلادی خبر داد.
به گزارش تریبون امــروز، عباس رضاییان زاده گفت: بیماری دیابت 
به یک همه گیری تبدیل شده است و با سرعت بسیار زیادی در حال  

پیمودن جهان است.
 وی بیان کرد: در حال حاضر بیش از ۵۳۷ میلیون نفر در سراســر 
جهان مبتلا به دیابت هســتند و این افراد محکوم به مصرف داروهای 

کنترل کننده دیابت برای تمام عمر هستند.
 رضائیان زاده با اشــاره به اینکه دیابت عامل اصلی نابینایی، نارسایی 
کلیه، حمله قلبی و ســکته است، گفت: پیش بینی ها نشان می دهد در 
صــورت انجام ندادن مداخلات موثر برای کنتــرل این بیماری، تعداد 
افراد مبتلا به دیابت تا ســال ۲۰۵۰ به یــک میلیارد و ۳۰۰ میلیون 

نفر برسد.
 معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز ادامه داد: هرچند علم 
در تلاش اســت تا درمانی برای دیابت پیدا کند، اما هنوز هیچ درمانی 
برای این بیماری وجود ندارد و درمان های موجود، اغلب کنترل کننده 

است.
 وی اظهــار کرد: در طول دهه گذشــته، بیش از ۴۰ قرص و تزریق 
جدید برای دیابت در دنیا تایید شــده اســت، اما با این حال، واقعیت 
ترسناک این است که اکثر بیماران مبتلا به دیابت نوع دو، کنترل قند 
خــون ضعیفی دارند و به همین دلیل هنــوز با عوارض طولانی مدت 

سلامتی مواجه هستند.
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی شــیراز گفت: با وجود تمام 
این حقایق، پیشگیری مهم ترین رکن کنترل این همه گیری محسوب 
می شــود که با تغییر سبک زندگی شــامل رعایت رژیم غذایی سالم، 
فعالیــت بدنــی منظم، حفــظ وزن طبیعی بدن و پرهیــز از مصرف 

دخانیات به دست می آید.
 وی ادامه داد: پویش ملی ســلامت با شعار »آگاهی زودتر، مراقبت 
موثرتر« از بیستم آبان با هدف شناسایی افراد در معرض خطر ابتلا به 
بیماری های دیابت و فشارخون بالا آغاز شده تا علاوه بر افزایش آگاهی 
و ارتقای سلامت مردم در این زمینه، پیشگیری ها و مراقبت های لازم 

در مورد این بیماری ها انجام شود.
 رضاییان زاده از مردم اســتان خواســت تا برای مشــارکت در این 
طرح ملی و دریافت خدمات رایگان پیشــگیری و تشــخیص به موقع 
بیماری های دیابت و فشــارخون بالا، در مدت زمان تعیین شــده به 
خانه های بهداشت، پایگاه های پزشــک خانواده، مراکز خدمات جامع 
ســلامت و همچنین ایستگاه های سیار و مراکز درمانی بخش دولتی و 

خصوصی مراجعه کنند.

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری 

استانداری فارس مطرح کرد:

استفاده از ظرفیت 

لارستان برای توسعه 

گردشگری فرودگاهی

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشــگری استانداری فارس با اشاره به 
اینکه این فرودگاه یکی از بهترین ظرفیت ها برای رعایت اســتانداردهای 
بین المللی حوزه گردشگری اســت توجه ویژه به این موضوع را ضروری 

دانست و بر توسعه این صنعت درآمدزا با روش های خلاقانه تاکید کرد.

بــه گزارش تریبون امروز، محمد فرخ زاده در مراســم تکریم و معارفه مدیر 
فرودگاه بین المللی لارســتان با بیان اینکه بســیاری از فرودگاه های دنیا به 
مراکز گردشگری با ارائه انواع خدمات درآمدزا تبدیل شده اند افزود لارستان به 
دلیل ارتباطات گسترده با کشورهای حاشیه خلیج فارس میتواند یکی از بهترین 

خواستگاه ها برای توسعه گردشگری فرودگاهی باشد. 
وی در ابتــدای صحبت خود با گرامیداشــت دهه فاطمیــه و یاد بزرگان و 
دانشمندان خطه لارســتان حضرات آیات آیت الهی و موسوی ابراز امیدواری 
کرد گستره علمی که از این بزرگان به یادگار مانده توسط نسل جوان ادامه یابد. 
جانشین استاندار فارس در شورای توسعه گردشگری با اشاره به اینکه فرودگاه بین 
المللی لارستان رتبه ۵ پروازهای خارجی کشور و رتبه ۱۸ حمل مسافر در بین فرودگاه 
های کشــور را دارد و در بازی های جام جهانی قطر، به عنوان یکی از چهار فرودگاه 
مرجع کشور انتخاب شد اظهار داشت که این مساله نشان، از اهمیت ویژه این فرودگاه 
و رفت و آمد و ترافیک بالای این شهرستان می باشد. فرخ زاده در بخشی از صحبت 
های خود با اشــاره به ابلاغیه رهبری در خصوص آب های آزاد و دریاها که شــامل 
ظرفیت های ارزشمند دریا، سواحل و پس کرانه های می شود افزود یکی از شهرستان 
های مهم در این حوزه لارستان است که خوشبختانه توانسته موقعیت خود را تثبیت 
و رشد خوبی در عرصه های ارتباطات بین الملل داشته باشد. وی افزود: یکی از مراکز 

مهمی که لازم اســت در خصوص توسعه مسیرهای هوایی و دریایی مورد توجه 
ویژه قرار گیرد خطه لارستان است.

 معاون اســتاندار فارس با بیان مزیت های مهم این شهرســتان و توجه 
به گردشــگری ورزشی اشاره و خاطرنشان کرد به زودی مسابقه جهانی تیم 
های ملی فوتســال ایران و روسیه در لارستان برگزار خواهد شد و تمرکز بر 
گردشگری ورزشی در لارستان با توسعه زیرساخت ها میتواند این منطقه را 
مقصد خوبی برای کشورهای حاشیه خلیج فارس تبدیل نماید. فرخ زاده بر 
حضور موثر و مشارکت در رویدادها در این شهرستان نیز تاکید و اظهار داشت: 
گردشــگری صنعت دوم جهان پس از نفت و گاز است و اکنون باید ببینیم 
سهم ما از این صنعت چقدر است؟ گفتنی است معاون گردشگری استانداری 
در این مراسم با ابلاغ سلام و خداقوت استاندار به مسئولین این شهرستان ضمن 
تقدیر از تلاش های زیادی که در این سالها برای توسعه این فرودگاه صورت گرفته 
است از فعالیت های  صولتی مدیرکل سابق این فرودگاه که اهتمام جدی در ارائه 
خدمات به مسافران داشته است تشکر و برای وی در مسئولیت جدید به عنوان 
معــاون اجرایی فرودگاه یزد آرزوی توفیق کرد، همچنین برای رفیعی مدیر کل 

جدید این فرودگاه را در ادامه این مسیر آروزی موفقیت داشت.
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پــروژه جایگزینــی» لیزر فیبری « بومی ســازی شــده داخلی به 
جای لیزر گازی در ماشــین جوش اسید شــویی۲ فولاد مبارکه روز 

چهارشــنبه با حضور معاون رییس جمهور رونمایی شد.
بــه گزارش تریبون امروز، این پروژه بــا ۹۳ میلیارد ریال در مدت 
چهار ســال با ۱۰۰ درصد توان فنی و علمی متخصصان داخلی و ۸۰ 

درصد تامین تجهیزات خارجی و ۲۰ درصد داخلی محقق شــد.
ماشــین جوش لیزری فیبری ســاخت داخل که پس از سه 

ســال کار تحقیقاتی و عملیاتی ســاخته شــده اســت در خط 
 co۲ اسیدشــویی فولاد مبارکه جایگزین ماشین جوش لیزری

ساخت کشور آمریکا شد.
معاون رییس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی در این مراســم 
گفت: امــروز این خدمت مرز دانشــی با خودباوری و خواســتن در 

صنعت فولاد مبارکه رونمایی شد.
محمد اسلامی با بیان اینکه سازمان انرژی اتمی موضوع ابزار دقیق 

هســته ای را در ۱۵۰ صنعت کشــور به صورت پایدار ارائه می دهد، 
افزود: جوش لیزری راه حل نو و فناوری جایگزین و جامعی اســت که 

فولاد مبارکه در اختیار دارد.
وی بیــان کرد: ابــزار دقیق هســته ای در کلیه خطوط حســاس 
صنعتی کاربرد دارد که با روحیه جهادی در کشــور طراحی و ساخته 
شــده و از این طریق کشــور بی نیاز شــد و ظرفیتی ایجاد شده که 

قابلیت صادرات هم دارد.
اســلامی گفت: این پروژه با هزینه یک دهم قیمت خارجی طراحی 

و ساخته شده است.
وی خاطرنشــان کرد: انــرژی اتمی بعنوان یک ســازمان حاکمیت 
مرز دانشــی وظیفه قدرت ســازی برای کشور را دارد و هر جایی که 
مســأله ای دست نیافتنی در کشــور وجود داشته باشد، انرژی هسته 

ای اقدام خواهد کرد.
رییس سازمان انرژی اتمی اظهار داشت: دشمنان تلاش کردند القا 
کننــد ایران نیازی به انــرژی اتمی ندارد اما با لطف خدا امروز انرژی 

اتمی راه حل مناســبی برای هر مسأله ای در کشور ارائه داده است.
پــروژه جایگزینی لیــزر گازی با لیزر فیبری در ماشــین جوش 
اســید شویی۲ فولاد مبارکه با هدف کاهش مدت زمان عیب یابی 
و توقفات ناشــی از لیزر گازی در مدت چهار ســال با هزینه ۹۳ 

انجام شد. میلیارد ریال 
رئیس ســازمان انرژی اتمی، صبح امروز به همراه جمعی از مدیران 
و کارشناســان اقتصادی و مالی این معاونت از شــرکت فولاد مبارکه 

بازدید کرد. اصفهان 
وی پس از بازدید از نورد گرم و ســرد، فولاد ســازی، آزمایشــگاه 
پرتوزا، گندله ســازی، پروژه جایگزینی لیزر فیبری بومی ســازی شده 

توســط مرکز علوم و فنون لیزر ایران با لیزر گازی را افتتاح کرد. 

با حضور معاون رییس جمهور و رییس سازمان انرژی اتمی،

پروژه جایگزینی »لیزر فیبری« به جای لیزر گازی در شرکت فولاد مبارکه رونمایی شد مدیرکل نوسازی مدارس اصفهان :

۹ ناحیه آموزش وپرورش اصفهان نیازمند 
حمایت ویژه خیران است

مدیرکل نوسازی مدارس اصفهان گفت: در زمان حاضر ۹ ناحیه آموزش 
وپرورش استان به لحاظ شرایط نامطلوب فضای آموزشی نیازمند حمایت 

و یاری خیران است.
به گزارش تریبون امروز، ناصر فتحی اظهار داشــت: فرونشست از یک سو و از 
ســوی دیگر افزایش مهاجرت و حاشیه نشــینی موجب تراکم دانش آموزان در 

کلاس های درس و مدارس ۹ ناحیه استان اصفهان شده است.
وی اظهار داشــت: در این میان وضعیت برخی نواحی به ویژه ناحیه چهار و پنج 

اصفهان نامطلوب تر است.
مدیرکل نوسازی مدارس اصفهان یادآور شد: بتازگی خیران مدرسه ساز استان 

برای ساخت ۷۲ کلاس درس اعلام  آمادگی کردند.
وی همچنین به وجود ۴۵۰ پروژه نیمه تمام مدرســه سازی در استان اصفهان 
اشــاره کرد و  گفت: بســیاری از این پروژه ها بدلیل تامین نشــدن سهم دولت 

بلاتکلیف مانده که این  مهم در اولویت این نهاد قرار گرفته است.
فتحی یادآور شــد: با وجود محدودیت هایی که وجود دارد، قانون مولد سازی 

می تواند برای تکمیل پروژه های نیمه تمام خیری کمک کننده باشد.
به گفته وی، براساس این قانون، درآمد مولدسازی درهمان منطقه و شهرستان 

برای تکمیل مدارس نیمه تمام هزینه خواهد شد.
مدیرکل نوسازی مدارس اصفهان افزود: اجرای این قانون فرصت استثنایی است 
که ۲ سال برای آن زمان وجود دارد و دولت موظف است در این این مدت املاک 

بلا استفاده خود را ارزش افزایی کند و اینگونه دارایی ها تبدیل به احسن شود.
وی تصریح کرد: بر این اساس نوسازی مدارس درصدد است تا عواید حاصل از 

مولدسازی را در اختیار پروژه های نیمه تمام قرار دهد.
فتحی افرود: در شــرایط حاضر، برای دســتیابی به اهداف چشم انداز ۲۰ ساله 
جمهوری اسلامی ایران در حوزه مدرسه سازی و تعلیم و تربیت و پاسخگویی به 
این نیاز کشــور، به تحقیق و پژوهش جهادی همراه با ایجاد تحول و نوآوری در 

زیر بخش های مربوط به حوزه نوسازی مدارس نیاز است.

 رئیس گروه پژوهش آموزش و پرورش اصفهان:

فضای حضور دانش آموزان  و معلمان در 
دبیرخانه هوش مصنوعی اصفهان فراهم است

رئیس گروه تحقیق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش اصفهان با اشــاره به 
استقرار اولین دبیرخانه هوش مصنوعی در استان گفت: با این اقدام فضای حضور 

فعالانه دانش آموزان و معلمان در عرصه هوش مصنوعی فراهم شده است.
بــه گزارش تریبون امروز، محمدرضا نظریان در جلســه بررســی فعالیت های 
پژوهشــی مدارس اصفهان افــزود: دبیرخانه هوش مصنوعی اســتان باتوجه  به 
ســرمایه گذاری های کلان در عرصه علوم  نوین و لــزوم انجام حرکت های علمی 
و پژوهشــی واحســاس نیازهای پژوهشــی در میان معلمان و دانش آموزان در 

شهرستان نجف آباد استقرار یافته است.
وی اظهار داشــت: علاوه بر آن دبیرخانه های پژوهشــی متعددی در اســتان 
اصفهان تعریف شــده است تا بســتر فعالیت های پژوهشی برای خانواده آموزش 

و پرورش تسهیل شود.
رئیس گروه تحقیق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش اصفهان افزود: تلاش 
ما همواره توسعه و ترویج فرهنگ تحقیق و پژوهش میان همکاران و دانش آموزان 
اســتان اصفهان بوده که در این راســتا دبیرخانه معلم پژوهنــده را در مدیریت 

آموزش و پرورش شهرستان کاشان مستقر کردیم.
وی ادامــه داد: در این دبیرخانه بیش از ۲ هزار و ۴۰۰ اثر پژوهشــی با عنوان 
اقدام پژوهی دریافت شده و پس از چندین مرحله داوری حدود ۱۳ نفر در سطح 
اســتان به عنوان معلم پژوهنده انتخاب شدند که از این میان هم یک نفر به عنوان 

معلم پژوهنده کشوری برگزیده شده است.
نظریــان افزود: دبیرخانه تیمز و پرلز را بر اســاس آزمون های بین المللی تیمز 
و پرلز در ناحیه ســه شهر اصفهان تشــکیل دادیم، در این دبیرخانه نیز پیرامون 

آزمون های شبه تیمز و شبه پرلز فعالیت های مطالعاتی صورت می گیرد.
وی به راه اندازی دبیرخانه تفکر و ســواد رســانه در ناحیه چهار شهر اصفهان 
و همچنین دبیرخانه کاربســت یافته های پژوهشی به عنوان اقداماتی برای رفع 

نیازهای پژوهشی دانش آموزان و معلمان استان اشاره کرد.
رئیس گروه تحقیق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش اصفهان افزود: هدف 
از فعالیــت در حوزه پژوهش به لحاظ تئوری و ایده این اســت که خروجی این 
فعالیت ها را در قالب کاربســت استفاده کنیم، نظیر بهره برداری هایی که از نتایج 

پژوهشی معلمان استان که در تصمیمات استانی لحاظ می شود.

فرمانده مرکز مقاومت بسیج بنیاد شهید و امور ایثارگران :

شهدا مظهر اقتدار کشور هستند
فرمانده مرکز مقاومت بســیج بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: شهدا با ایثار 
و از جان گذشتگی مظهر اقتدار و قدرت نظام مقدس جمهوری اسلامی هستند.

به گزارش خبرنگار تریبون امروز، فریبرز خزایی در شــب شعر و شروه به مناسبت 
یادواره شــهدای شهرستان بوشــهر و ایام فاطمیه اظهار کرد: رمز ماندگاری شهدای 
انقلاب اسلامی در نکات و ویژگی های رفتاری و عملکردی بسیاری است که صداقت، 

اخلاص در عمل و رضایت خدا در تصمیم جهاد در راه خدا برجسته ترین آنها است.
وی بیــان کرد: امام راحل در آخرین پیام خود قبل از ارتحال خطاب به جوانان 
فرموده بود که باید هســته های مقاومت را در جهان ایجاد و منتشــر کنید و این 
سخن نشان از اقتدار در فرمایش بنیانگذار انقلاب اسلامی دارد که راهبرد نظام و 

حرکت اعتقادی و دینی مردم ایران را تبیین می کند.
فرمانده مرکز مقاومت بسیج بنیاد شهید و امور ایثارگران افرود: شهدا با روحیه و تفکر 
بسیجی حرکت مقاومت را ادامه دادند .وی ادامه داد: امروز در منطقه جوانان با راهبرد 
نظام جمهوری اســلامی و رهبری ها و تدابیر خردمندانه مقام معظم رهبریهسته های 

مقاومتی که امام نوید آنها را داده بود اجرایی و عملی کرده و می کنند.

استاندار اصفهان گفت: بر اساس بررسی های انجام شده در گذشته 
اجرای طرح تأمین آب اســتان از دریای جنوب کشور نیازمند صرف 
زمانی معادل ۹ الی ۱۱ ســال بود اما توانستیم نیمی از این طرح را 

ظرف مدت یک سال و نیم تکمیل کنیم.
به گزارش تریبون امروز، سیدرضا مرتضوی، در نشست با طلاب و 
فضلای اصفهانی مقیم استان قم، ضمن تسلیت ایام فاطمیه، با اشاره 
به توســعه و پیشرفت های کشور، گفت: ایران اسلامی در عرصه های 
مختلف پیشرفت های عظیمی داشته  که عمده آن ها در مسیر ایجاد 

و توسعه زیرساخت ها است.
وی ادامه داد: کشــوری که یک روز حتی ســیم خاردار نیز به آن 
نمی فروختند، امروز به جایگاهی رســیده است که دشمنان نگرانند 

دیگر کشورها از پهبادهای ایرانی استفاده کنند.
اســتاندار اصفهان تصریح کرد: تمام این پیشــرفت ها در شرایطی 
رقم خورده اســت که دشمن همواره به دنبال توطئه و فتنه بر علیه 

جمهوری اسلامی بوده است.
وی با بیان اینکه رسالت حوزه های علمیه، راهبری و هدایت جامعه 
و مردم اســت، گفت: آن چه ما را در دفاع مقدس پیروز کرد معارفی 

بود که از حوزه های علمیه، در جامعه ترویج شد.
چهار چالش اساسی استان اصفهان شناسایی شده است

وی ادامه داد: چهار چالش اساسی در مسیر حرکت استان اصفهان 
را شناسایی کرده ایم، دغدغه نخست اسُتان مساله آب است که ناشی 

از سوء مدیریت در دولت های گذشته است.
مرتضوی با اشــاره به اینکه در این راستا قرارگاه آب استان شکل 
گرفته است، بیان کرد: در این قرارگاه از تمام ظرفیت های مطالعاتی، 

پژوهشی و تحقیقاتی استان و کشور استفاده شده است.

اســتاندار اصفهان افزود: چالش دوم استان بحث آلودگی هوا است 
و این چالش موجب شده هرســاله بخشی از سرمایه های اجتماعی 
استان از دســت برود که در راستای رفع آن نیز، برنامه هایی تدوین 

و در حال اجرا است.
وی با اشاره به اینکه ۱۲ پیشران اقتصادی برای استان تعریف شده 
است، مطرح کرد: در دولت سیزدهم بیش از ۴۷۰ واحد راکد استان 

به چرخه تولید بازگشته است.
مرتضوی با بیان اینکه برخی از مســائل اســتان بیش از ۱۲ سال 
بلاتکلیف بوده اســت، عنوان کرد: بسیاری از این مسائل در طول ۲ 

سال فعالیت دولت سیزدهم تعیین تکلیف شده است.
وی با اشاره به اینکه نرخ بیکاری استان اصفهان در ۲ سال گذشته 

بیش از ســه درصد کاهش داشته اســت، ادامه داد: استان اصفهان 
توانسته است بســیاری از رتبه های نخُست اقتصادی در کشور را به 

خود اختصاص دهد.
اســتاندار اصفهان با بیان اینکه ۵۸ چالــش فرهنگی و اجتماعی 
اســتان اصفهان شناســایی شــده اســت، گفت: این چالش ها نیز 
اولویت بندی شده و برنامه هایی برای حل آن ها درحال تدوین است.

اســتان اصفهان ۲۸ شهرســتان و حدود پنج میلیون و ۳۰۰ 
هزار نفر جمعیت دارد که افزون بر ۸۰ درصد از آنها در شــهرها 

زندگی می کنند.
این استان در سال های اخیر از کم آبی و خیزش گرد و خاک در اثر 

خشک شدن زاینده رود و تالاب گاوخونی رنج می برد.

استاندار اصفهان عنوان کرد:

نیمی از طرح تأمین آب اصفهان از دریای جنوب تکمیل شده است

افزایش ۲ میلیون 

بشکه ای ظرفیت 

ذخیره سازی نفت خام 

در خارگ

مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران در بازدید از پایانه نفتی خارگ 
گفت: با اتمام تعمیرات مخازن ۲۵ و ۲۶ ، دو میلیون بشــکه نفت خام به 

ظرفیت ذخیره سازی این پایانه افزوده می شود.   

به گزارش تریبون امروز، عباس غریبی در حاشــیه بازدید از پایانه نفتی 
خارگ در گفت  وگو با خبرنگاران اظهار کرد: این پایانه استراتژیک در حوزه 
ذخیره ســازی و صادرات نفت خام کشور و کمک به تکمیل زنجیره ارزش 
نفت و گاز دارای زیرساخت های مهمی شامل پهلوگاه ها، بازوهای بارگیری، 
خطوط لوله جریانی، مخازن ذخیره ســازی و سامانه های اندازه گیری بوده 
که به روز بودن، چابکی و آمادگی پایانه در انجام مأموریت ها بســیار حائز 

اهمیت است.
وی افزود: در بازدید از تعمیرات و نوسازی اسکله غربی) آذرپاد( تسریع 
در تکمیل تعمیرات پهلوگاه های ۱۲ و ۱۵ اســکله غربی مورد تاکید قرار 

گرفت.
مدیرعامل شــرکت پایانه های نفتی ایران تصریح کــرد: این پهلوگاه ها 
دارای اهمیت حیاتی در تداوم صادرات نفت کشــور و مناســب پهلودهی 
کشــتی های بزرگ نفت خام ) VLCC ( بوده و هم اکنون با تامین نیازها 

در مراحل پایانی ایمن سازی جهت پهلودهی سوپرتانکرها است.
غریبی با اشــاره بــه بازدید از طرح های تعمیرات اساســی مخازن یک 
میلیون بشــکه ای ۲۵ و ۲۶ این اســکله یادآور شــد: با توجه به اهمیت 
اســتراتژیک مخازن ذخیره سازی نفت، تلاش می شود دسترسی سریع تر 

به ظرفیت ذخیره سازی این مخازن هموار شود.
وی عنــوان کرد: تعمیرات اساســی مخزن ۲۵ با پیشــرفت ۵۰ درصد 
به دنبال اتمام رســوب زدایی مخزن در حداقــل زمان و منطبق با برنامه 

زمانبندی از پیش تعیین شده است.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران ادامه داد: همچنین تعویض ورق 
هــای کف مخزن به همراه اجرای سیســتم حفاظت کاتــدی از نوع "آند 
نواری" جهت افزایش طول عمر ورق های کف مخزن در دست انجام است 
تا مخزن برای تست هیدرواستاتیک و رنگ آمیزی طبق برنامه زمان بندی 

آماده شود.

رئیس پارک علم و فناوری خلیج فارس 

استان بوشهر خبرداد:

شرکت دانش بنیان 

بوشهری موفق به 

اختراع کیت تشیخص 

بیماری  میگو شد

رئیس پارک علم و فناوری خلیج فارس استان بوشهر گفت: شرکت 
دانش بنیان بازرســی فنی و مجتمع آزمایشگاهی "شاخه زیتون لیان 
" موفق به اختراع کیت تشیخص بیماری AHPND/EMS )نکروز 

حاد کبدی پانکراس یا سندرم مرگ زودرس( میگو شد.
به گزارش تریبون امروز، رحمان دشــتی اظهار کرد: اســتان بوشهر 
قطب تولید میگوی پرورشــی در کشور اســت و سالانه در چند هزار 

هکتار اراضی لارو ریزی " بچه میگو " می شود.
وی افزود: بیماری نوظهــور AHPND/EMS )نکروز حاد کبدی 

پانکراس یا ســندرم مرگ زودرس( میگو از عوامل مخرب در پرورش 
میگو است و این موضوع علاوه بر کاهش تولید زمینه نابودی میگوهای 

پرورشی در کوتاه ترین زمان را فراهم می کند.
رئیس پارک علم و فناوری خلیج فارس اســتان بوشهر تصریح کرد: 
در همین راســتا برای مقابله با بیماری نکروز حاد کبدی پانکراس یا 
سندرم مرگ زودرس میگو، کیت تشخیص این بیماری برای نخستین 
بار در استان بوشهر توسط واحد تحقیق و توسعه شرکت و با همکاری 
سازمان دامپزشــکی موفق به دریافت گواهی ثبت اختراع و وارد مدار 

بهره برداری شده است.
دشــتی یادآور شد: پرورش دهندگان میگو با توجه به کنترل تغذیه 
میگوها از ترکیبات تقویت کننده سیســتم ایمنــی بدن میگو مانند 
ویتامین سی، ربیوتیک ها و مخمرها در غذا یا آب استخر استفاده کنند.

مدیرعامل شرکت بازرسی فنی و مجتمع آزمایشگاهی شاخه زیتون 
لیان نیز گفت: اختراع کیت تشخیص بیماری AHPND/EMS میگو 
در زمینه ژنتیک، زیست شناسی سلولی ـ مولکولی، علوم آزمایشگاهی 

و شیلات کاربرد دارد.
مســعود محبوبی یادآور شد: اســتفاده از کیت های وارداتی دارای 
دشواری های بسیاری از منظر اقتصادی و واردات بوده به همین دلیل 

این مجموعه تصمیم به اختراع و تولید نمونه داخلی آن گرفت.
وی اظهار کرد: در نهایت با حمایت های دامپزشــکی استان بوشهر 
ثمره تلاش های شــرکت بازرســی فنی و مجتمع آزمایشگاهی شاخه 

زیتون لیان به بار نشست و مورد تأیید آن سازمان قرار گرفت.

مدیرعامل شــرکت بازرســی فنی و مجتمع آزمایشگاهی شاخه 
زیتون لیان ادامه داد: ســالانه حدود یکهزار کیت در کشــور استفاده 

می شد که بخش قابل توجه آن از طریق شعب خارجی  وارد می شد.
وی گفــت: علاوه بر هزینــه بالا، تحریم مانع بزرگــی برای واردات 
کیت هــای خارجی بود که این موضوع به تولید کنندگان داخلی میگو 
آســیب جدی می زد به نحوی که در ســال ۱۳۸۴ میگوهای پرورشی 

جنوب به طور کشور نابود شدند.
محبوبــی بیان کرد: از جمله مزیت هــای کیت تولید داخل می توان 
به حساســیت و دقت بسیار بالاتر نســبت به PCR معمولی، سرعت 
عمل واکنش ســریع جهت حصول نتیجه، سرعت دسترسی راحت تر 
مصرف کنندگان، امکان انجام تعداد بالای آزمون با اســتفاده از کیت 
مورد نظر و دسترسی سریع متقاضیان است.مدیرعامل شرکت بازرسی 
فنی و مجتمع آزمایشگاهی شــاخه زیتون لیان بیان کرد: کارآفرینی 
در راســتای تولید اولیه و انبوه، امکان حتمی صادرات به بازار جهانی، 
صرفه جویی ارزی، ارزآوری صادراتی ونوآوری در فرمولاســیون ابدائی 

در زمینه کیت های تشخیص از دیگر مزیت های این کیت ها است.
بیماری نکروز حــاد کبدی پانکراس AHPND یا ســندرم مرگ 
زودرس EMS، توســط یک عامل باکتریایی ایجاد می شود و یکی از 

مهم ترین بیماری های استخر میگو است.
این بیماری دســتگاه گوارش میگو را کلونیزه می کند و سمی تولید 
می کنــد که باعث تخریب بافت و اختلال در عملکرد اندام گوارشــی 

میگو به نام هپاتوپانکراس می شود.
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مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت 
بهداشت ضمن تشریح اقدامات وزارت بهداشت برای 
جلوگیری از بروز ســرطان ها در کشور، گفت: تقریبا 
سالانه در کشــور حدود ۸۵ تا ۹۰ هزار مورد جدید 

سرطان اتفاق می افتد.
به گزارش تریبون امــروز، دکتر کوروش اعتماد با 
اشــاره به اینکه بیــش از ۷۵ درصد علل مرگ و میر 
در کشور ما بیماری های غیرواگیر است، گفت: سالانه 
۳۵۰ هزار مرگ در کشور رخ می دهد که حدود ۲۵۰ 
هزار مورد به دلیل بیماری های غیرواگیر است که در 
این میان ســرطان ها رتبه سوم بروز مرگ و میرهای 
غیرواگیــر ) ۱۰ تا ۱۵ درصــد از مرگ ها( را به خود 

اختصاص می دهند.
۲۰ هزار مرگ سالیانه ناشی از سرطان در کشور

به گفته وی، ســالانه حدود ۲۰ هزار مرگ ناشی از 
سرطان در کشور رخ می دهد.

وضعیت بروز سالانه سرطان در ایران
وی بــا بیان اینکــه میزان موارد جدید ســالانه 
بروز ســرطان ها در کشــور ۱۸۰ مورد به ازای هر 
یکصدهزار نفر جمعیت اســت،   اظهار کرد: تقریبا 
سالانه در کشور حدود ۸۵ تا ۹۰ هزار مورد جدید 

سرطان اتفاق می افتد.
۴ سرطان شایع کدامند؟

به گفته اعتماد، ســرطان های پســتان، روده 
بزرگ، پروســتات و ریه جزو سرطان های شایع 

در کشور هستند.
وی درخصوص سهم جنســیت در بروز سرطان ها 
نیز به ایســنا اظهار کرد: بعضی از سرطان ها به یک 
جنسیت خاص اختصاص دارند؛ به طور مثال سرطان 
پستان در زنان دیده می شود و به صورت خیلی اندک 
در مردان هم مشاهده می شود و یا سرطان پروستات 
یک سرطان مردانه اســت. در مورد سایر سرطان ها 

توزیع جنسی در میان زنان و مردان یکسان است.
چرا بروز ســرطان های مرتبط با دســتگاه 

گوارش افزایش یافته؟
وی در پاســخ به ســوالی درباره علت افزایش بروز 
سرطان های مرتبط با دســتگاه گوارش، توضیح داد: 
متاســفانه ۴۰ درصد جمعیت بالای ۳۰ سال کشور 
فعالیــت فیزیکی ناکافی دارند که این فعالیت ناکافی 
در خانم ها بیشتر از آقایان است. از سوی دیگر مصرف 
دخانیات در جمعیت بالای ۳۰ سال کشور حدود ۱۲ 
درصــد در آقایان و ۱.۵ درصــد در خانم ها متفاوت 
اســت. در کنار همه این موارد همچنین باید بدانیم 
که سالمندی و افزایش سن هم افراد را مستعد ابتلا 
به بیماری های غیرواگیر از جمله سرطان ها می کند. 
در این بین پایین بودن مصرف میوه ها و ســبزیجات 

نیز موثر است.
غربالگری رایگان ســرطان پســتان و روده 

بزرگ در نظام شبکه
مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت 
بهداشت، ادامه داد: وزارت بهداشت از سال های اخیر 
برنامه غربالگری ســرطان روده بزرگ و پستان را در 
دســتور کار قرار داده اســت که خدمات شناسایی و 
غربالگری اولیه به شکل کاملا رایگان در نظام شبکه 

انجام می شود.
وی افزود: تشــخیص زودرس سرطان روده بزرگ 
در مراکز جامع خدمات ســلامت با انجام یک تست 
ساده اولیه توسط همکاران مراقب سلامت از مراجعان 
بالای ۴۰ سال انجام می شود و در صورت مثبت بودن 
تســت از طریق نظام ارجاع بیمار به بیمارستان های 

کشور ارجاع می شوند.
اعتماد تصریح کرد: یک اتفاق مثبت این بود که با 
مصوبه دولت، فرانشــیزِ )سهم پرداختی بیمار( انجام 
کولونوســکوپی برای کسانی که از طریق نظام ارجاع 
خدمت بگیرند، صفر شــده اســت و هم پرداختی به 
پزشکانی که تحت این نظام ارائه خدمت کنند را دو 

برابر کرده است.
نقش پیشگیری در جلوگیری از بروز سرطان 

روده بزرگ
به گفته وی، در خصوص ســرطان روده بزرگ اگر 
اقدامات پیشــگیری کننده به موقع انجام شود اثرات 

قطعی درمانی خواهد داشت.
او موفق ترین مداخله برای تشــخیص ســرطان را 
مربوط به سرطان روده بزرگ دانست و گفت: اگر این 
بیماری به موقع تشــخیص داده شود و مداخله انجام 
گیرد، بیمار کامل بهبود می یابد. این نوع تشــخیص، 
پیشــگیری و مداخله ای است که شبیه واکسن زدن 
عمل می کند و فرد در برابر این سرطان بیمه می شود.

اعتماد یادآور شــد: تشــخیص و مداخله برای این 
سرطان که به صورت رایگان در سطح مراکز بهداشتی 
انجام می پذیرد به طور موثر از عوارض، ناتوانی های 
ناشی از بیماری و فوت بیماران جلوگیری کرده و آمار 

ناشی از این بیماری را کاهش می دهد.
علت افزایش هزینه های درمان سرطان

مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت 
بهداشت درباره هزینه های درمان سرطان در کشور،   
بیان کرد: متاسفانه هزینه های درمانی درحال افزایش 
اســت و یکی از مواردی که هزینه های کمرشکن به 
بیماران تحمیل می کند در همین بخش است. شاید 
بتوان گفت بخشی از تجویزهایی که صورت می گیرد 
مطابق گایدلاین ها نیســت و این نــوع درمان ها هم 
نتیجه و منفعت لازم را ندارد و همین امر هزینه ها را 

افزایش می دهد.
اعتماد نقش ســبک زندگی در بروز ســرطان ها را 
بسیار جدی دانســت و بیان کرد: اگر سبک زندگی 
به همین شکل باشــد و مداخله جدی صورت نگیرد 
احتمالا در ســالیان آتی یک روند افزایشــی در بروز 
ســرطان ها خواهیم داشــت ولی وزارت بهداشــت 
مداخلات خود برای اصلاح سبک زندگی و پیشگیری 

از بروز سرطان را در دستور کار دارد.

مرگ سالانه ۷ میلیون نفر در جهان به علت آلودگی هوا؛بروز سالانه تا ۹۰۰۰۰ مورد جدید سرطان در ایران 

چرا خسارات آلودگی هوا در کشورهای 
درحال توسعه بیشتر از توسعه یافته است؟

به گزارش تریبون امروز، نتایج پژوهش های علمی نشان می دهد که آلودگی 
هوا دیگر یک مساله ملی نیست و همه کشورهای جهان را به تناسب درگیر 
کرده که می تواند منجر به درگیری ها و کشمکش های بین المللی هم بشود و 
در عین حال آلودگی هوا خسارات بیشتری به کشورهای درحال توسعه وارد 

می کند تا کشورهای توسعه یافته.
این که آلودگی هوا همه چیز را تحت تأثیر قرار می دهد، انکارناپذیر اســت. 
اما نتایج مطالعــات و پژوهش های جدید علمی، اخبــار و حتی آژانس های 
بین المللی نشــان می دهند که این موضوع بیش از آن که بخواهد کشورهای 
صنعتی را -به دلیل حجم زیاد کارخانجات و صنایع- تحت تاثیر قرار دهد، در 
کشــورهای در حال توسعه بیشتر مطرح است. اما به راستی چرا چنین است 
و مبنای این تصویرســازی چیست؟ آیا چنین چیزی یک تصور غلط است؟ 

گزارش پیش رو به این موضوع اختصاص دارد.
آلودگی هوا ســالانه حدود ۷ میلیون نفر را در سراســر جهان به کام مرگ 
می کشــد و از هر ۱۰ نفر، ۹ نفر هوای بیش از حد مجاز دســتورالعمل های 
آلاینده سازمان بهداشــت جهانی را تنفس می کنندنابرابری در آلودگی هوا 

هم وجود دارد
طبق گزارش سازمان جهانی بهداشت )WHO(، آلودگی هوا سالانه حدود 
۷ میلیون نفر را در سراســر جهان به کام مرگ می کشــد و از هر ۱۰ نفر، ۹ 
نفر هوای بیش از حد مجاز دستورالعمل های آلاینده سازمان بهداشت جهانی 
را تنفس می کنند. این موضوع به ویژه در کشــورهای با درآمد کم و متوسط 

بیشترین تأثیر را دارند.
به طور مثال براساس اطلاعات منتشره در پایگاه داده کیفیت هوای شهری 
WHO در ســال ۲۰۱۶، هوای ۹۸ درصد از شــهرهای کشورهای در حال 
توسعه با بیش از ۱۰۰ هزار نفر جمعیت مطابق با دستورالعمل های با کیفیت 

هوای سازمان بهداشت جهانی نبودند.
این در حالی  اســت که، در کشورهای توسعه یافته، این رقم تنها برای ۵۶ 
درصد از شهرهای این کشورها صادق است. علاوه بر این، بنابر اعلام سازمان 
جهانی بهداشت حدود ۹۰ درصد از مرگ و میرهای مرتبط با آلودگی هوا در 
کشورهای با درآمد کم و متوسط رخ می دهد که تقریباً ۲ مورد از هر ۳ مورد 

آن در مناطق جنوب شرقی آسیا و غرب اقیانوس آرام رخ می دهد.
علت این نابرابری هم به دلیل تفاوت در اقدامات دولت و منابع مالی است. 
معمولا کشــورهای با درآمد پایین تر، مقررات ضعیفی در مورد کیفیت هوا و 

آلایندگی وسایل نقلیه دارند.
نیروگاه هایی با ســوخت فسیلی در این کشــورها رایج هستند که همه 
اینها هم اغلب فاقد کنترل های اولیه آلودگی هوا مانند فیلترها و اسکرابرها 
هســتند که میزان ذرات رها شده در جو را کاهش می دهند. در شهرهای 
بــزرگ، فقیرترین افراد در ســکونتگاه های غیررســمی اغلب در نزدیکی 
محل های دپو زباله زندگی می کنند که منبع اصلی آلودگی هوا هستند که 
همه اینها هم به اثرات منفی بهداشــتی و اقتصادی بد کیفیت هوا بر روی 

یک کشور کمک می کند.
آلودگی هوا به طور نامتناسبی بر کشورهای در حال توسعه تأثیر دارد

از ۷ میلیون مرگ در سراسر جهان، ۳.۸ میلیون نفر، نتیجه آلودگی هوای 
داخل ســاختمان است که بیشتر آن هم در کشورهای کم درآمد تا متوسط 
رخ می دهــد. چنین چیزی هم به دلیل روش های ناکارآمد پخت، گرمایش و 
روشنایی است که از نفت ســفید و سوخت های جامد مانند چوب، ضایعات 
محصول زغال ســنگ، زغال سنگ و حتی سرگین حیوانات استفاده می کنند. 
این موارد آلاینده های سمی هوا را آزاد می کنند که پیامدهای شدیدی برای 

سلامتی دارند.
مردم جنوب صحرای آفریقا، جنوب و شــرق آسیا و غرب اقیانوس آرام به 
ویژه در خانواده های روســتایی، بالاترین میزان بیماری های بهداشــتی را از 
آلودگی هوای داخل خانه تجربه می کنند،. این وضعیت برای زنان، کودکان و 
سالمندان به دلیل نقش آن ها در انجام وظایف خانگی، که شامل جمع آوری 
و استفاده از سوخت، مراقبت از اجاق گاز و پختن غذا است، در معرض خطر 

بیشتری قرار دارند.
چرا خسارات آلودگی هوا در کشورهای درحال توسعه بیشتر از 

توسعه یافته است؟
کمبود منابع و دسترســی به ســوخت ها و وســایل پاک  نــه تنها افراد و 
خانوارهای کم درآمد را در معرض خطر قرار می دهد، بلکه توســعه اقتصادی 

آن ها را نیز تضعیف می کند
علاوه بر این کمبود منابع و دسترســی به سوخت ها و وسایل پاک  نه تنها 
افــراد و خانوارهای کم درآمد را در معرض خطر قرار می دهد، بلکه توســعه 
اقتصادی آن هــا را نیز تضعیف می کند. زمان صرف شــده برای جمع آوری 
ســوخت و نگهداری از اجاق گاز به دلیل نداشتن منبع روشنایی، گرمایش و 
پخت و پز قابل اعتماد، تولیــد درآمد، تحصیل و فرصت های دیگر را هم در 

ساعات روز و هم در خارج از آن محدود می کند.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست: 

مازوت سوزی در نزدیک هیچ کلان شهری 
انجام نمی شود

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: مازوت سوزی در هیچ یک 
از پالایشــگاه هایی که نزدیک کلان شهرها و مراکز جمعیتی قرار دارند، 

انجام نمی شود.
به گزارش ایســنا، علی سلاجقه در حاشیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران، گفت: جمع کمی ســازی و کیفی ســازی سوخت در ۹ پالایشگاه 

کشور انجام می شود که نیازمند اعتبارات سنگینی است.
وی ادامــه داد: مازوت ســوزی در هیچ یک از پالایشــگاه هایی که نزدیک 

کلان شهرها و مراکز جمعیتی قرار دارند، انجام نمی شود.
وی تاکیــد کرد: مازوت ســوزی در نیروگاههایی که دور از کلان شــهرها 
هستند، انجام می شــود. نیروگاه های نزدیک کلانشهرها به هیچ وجه مجوز 

استفاده از مازوت را ندارند.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست گفت: در مسئله آلودگی هوا ناشی 
از خودروهــا دو بحث وجود دارد. یکی برقی کردن خودروها و دوم ســایش 
لاستیک خودروها با آسفالت خیابان ها. از وزارت صمت خواسته ایم برای این 

مسئله فکر کنند.
سلاجقه اظهار کرد: با مجموعه کارهایی که توسط دستگاهها در 
جریان است تعداد روزهای آلوده سال رو به کاهش است. در حال 
حاضر پسماندسوزی شــبانه به خصوص در جنوب شهر تهران در 
جریان اســت که از شهرداری تهران می خواهم راهکاری برای رفع 

آن بیندیشد.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست کیفیت سوخت خودروهای شخصی 
را خوب دانســت و گفت: اکتان بنزین یورو ۴ مناســب اســت و یورو ۵ هم 

خوب است.

رییس سازمان مدیریت بحران کشور:

کوتاهی در نظارت، 

به ساخت وسازهای 

غیرمجاز دامن می زند

رییس ســازمان مدیریت بحران کشــور با تاکید بر اینکه ســاخت 
و ســازهای غیرمجاز در ســایه کم توجهــی و نبود نظــارت مدیران 
دســتگاههای متولی افزایش می یابد، گفت: باید بررســی کرد که چه 
کسانی در زمینه نظارت و مقابله با ساخت و سازهای غیرمجاز کوتاهی 
کرده اند تا برای آنان پرونده قضایی تشکیل داد زیرا در غیر این صورت، 

این ساخت و سازها ادامه خواهد داشت.
به گزارش تریبون امروز، در ســال های گذشــته تاثیرگذارترین و 
دردناک ترین حوادث شهری مربوط به تخریب ساختمان هایی بود که 
ایمنی لازم را نداشــتند که در این زمینه می توان به حادثه پلاسکو، 
متروپل آبادان و نیز تخریب ساخت و سازهای غیرمجاز در خلازیر در 
جنوب تهران اشاره کرد که بررسی های پس از حادثه نشان داد که نه 
تنها اصول ایمنی ســاختمان رعایت نشده بلکه صاحبان ساختمان ها 

به هشدارهای دستگاهها توجهی نکرده اند.
طــی ماه های گذشــته نیز انتشــار اخبار و تصاویــری از تخریب 
ســاختمان های غیر مجاز پنج طبقه ساخته شده در منطقه ۱۹ شهر 
تهران نیز سوالات و حواشی بسیاری به دنبال داشت و برخورد نکردن 
با مسئولان ناظر بر این ساخت و سازها بیش از همه مردم را متاثر کرد.

دوم خرداد امســال معاون حقوق عامه و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادســتانی کل کشــور اعلام کرد که لازم است شهرداری به محض 
رفع مــوارد ناایمنی با رعایت حقوق مالــکان و متصرفان موضوع را 

اطلاع رسانی کند.
بر اساس فهرست ساختمان های ناایمن که دادستانی کل آن را تهیه 
کرده است، ۹۳ ســاختمان ناایمن در پهنه شهر تهران وجود دارد که 
در بین آنان اســامی برخی مراکز خرید و پاساژهای معروف پایتخت و 
بیمارستان های رســول اکرم، امام خمینی)ره( و لولاگر، طرفه، سینا، 
فیاض بخش، شــهدای یافت آبــاد و بوعلی و حتی بازار گل شــهید 

محلاتی و امام رضا)ع( و مجتمع تفریحی ارم دیده می شود.
ســاخت و سازهای نا ایمن یا غیر مجاز ۲ دسته محسوب می شوند، 
یکی آن دســته که به صورت خلاف قانون در خارج از حریم شهرها و 
روستاها احداث شــده و نظارتی بر کیفیت ساخت آنها وجود ندارد و 
دیگری بناهایی که با تخلف، مصالح غیر مجاز یا اضافه بنا تاسیس می 
شــوند که در هر ۲ صورت باید برابر بــا قانون با متخلف برخورد کرد، 
چرا که این بناها در زمان وقوع حادثه نا ایمن یا در شرایط عادی فاقد 
استانداردها و ضوابط ایمنی هســتند و خطری بالقوه برای کسانی به 
شمار می روند که در آن به سر می برند یا از آن بهره برداری می کنند.
در این ارتباط محمدحســن نامی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی 
ایرنا با بیان اشاره به بحث ایمنی ساختمان ها در قانون مدیریت بحران 
اظهار داشت: بر اساس این قانون وزارت راه و شهرسازی، سازمان نظام 
مهندســی ساختمان، شــهرداری ها و دهیاری ها موظفند در اجرای 
قوانین و مقررات مربوط به مقاوم بودن ســاختمان ها، استانداردهای 

این سازمان را اعمال کنند.
وی با بیان اینکه قانون به ســازمان مدیریت بحران برای نظارت بر 
ساخت و سازها اختیاراتی داده است تا در زمان وقوع حوادث آسیب ها 

و تلفات کاهش یابد، اظهار داشت: بر اساس ماده ۲۱ قانون مدیریت 
بحران در صورت تخلف از وظایف مشــخص شــده توسط هر یک از 
مقامات، مسؤولان و یا کارمندان دســتگاهها و نهادهای مشمول این 
قانون، وزیر کشــور، رئیس سازمان و یا استانداران و فرمانداران حسب 
مورد مکلفند گزارش تخلفات صورت گرفته را به هیأتهای رسیدگی به 

تخلفات اداری دستگاه مذکور ارائه دهند.
نامی خاطر نشــان کــرد که چنانچه فرد یا افرادی که در راســتای 
اجرای این قانون، وظیفه و مأموریتی به آنها محول شــده باشــد و در 
انجام وظیفه مرتکب تقصیر شــود و از این حیث، صدمه و خســارتی 
حاصل شود، حسب مورد موجب مسئولیت مدنی و کیفری خواهد بود 

و موضوع پیگیری قضایی می شود.
وی یادآور شد: در بحث ساخت و سازهای غیرمجاز، عده ای بنایی را 
تاسیس کرده اند و اکنون در آن سکونت دارند، برای آنان حقی ایجاد 
شــده است از همین رو برای برخورد با چنین بناهایی ابتدا باید محل 
سکونت جایگزین برای ساکنان آن یافت و معرفی کرد و تسهیلات کم 

بهره برای جایگزینی محل سکونت به این افراد پرداخت کرد.
نامی اظهارداشت: در زمینه ساخت و سازهای غیرمجاز، یک بحث درباره 
نحوه جمع آوری ســاختمان های تاسیس شده و موضوع دیگر برخورد با 

مدیر متخلفی است که در انجام مسئولیت خود کوتاهی کرده است.
درصورتی که پیگیری قانونی انجام نشود، ساخت و سازهای غیرمجاز 

در سایه بی دقتی و کم توجهی مدیران مربوطه ادامه خواهد داشت
رئیس مدیریت بحران کشور تاکید کرد: باید بررسی و دقت کرد که 
چه کســانی در زمینه نظارت و مقابله با ســاخت و سازهای غیرمجاز 
کوتاهی کرده اند تا برای آنان پرونده قضایی تشــکیل داد، در غیر این 
صورت، این ســاخت و ساز در ســایه بی دقتی و کم توجهی مدیران 

مربوطه ادامه خواهد داشت.

دادستان کل کشور و رئیس ســتاد مرکزی پیشگیری و رسیدگی 
به جرایم انتخاباتی کشــور با تاکید بر اجرای دقیق قانون شفافیت و 
نظارت بر تأمین مالی فعالیت های انتخاباتی گفت: اسراف و افراط در 

هزینه های انتخاباتی نشود.
به گزارش تریبون امروز از دادســتانی کل کشــور، حجت الاسلام 
و المســلمین محمد موحدی آزاد در چهارمین جلسه ستاد مرکزی 
پیشــگیری و رسیدگی به جرایم انتخاباتی کشــور، اظهار داشت: بر 
اساس گزارش ها و بررسی ها، شــور و هیجان انتخاباتی در کشور در 
حال شــکل گیری است و امیدواریم در اســفند شاهد یک انتخابات 

پرشور مردمی باشیم.
وی به موضوع شــفافیت در فعالیت های انتخاباتی اشاره کرد و 
افزود: در ســتاد مرکزی و ســتادهای استانی و شهرستانی باید بر 
اجرای درست قانون شفافیت و نظارت بر تأمین مالی فعالیت های 
انتخاباتــی تاکید شــود. این قانون وظایــف و تکالیف مختلفی را 
هم برای مجریــان برگزارکننده و هم بــرای نامزدهای انتخاباتی 
مشخص کرده که هدف نهایی آن شفافیت و نظارت بر تأمین مالی 

فعالیت های انتخاباتی است.
موحدی آزاد ادامه داد: توجه به این قانون و اجرای درست و کامل 
آن علاوه بر اینکه به ســلامت انتخابات کمک می کند به وجه و شأن 
نامزدها نیز کمک کرده و از بروز شــبهه در ســلامت ستاد انتخاباتی 

آنها جلوگیری می کند.
رئیس ستاد مرکزی پیشگیری و رسیدگی به جرایم انتخاباتی کشور 
به برخــی آثار مثبت اجرای این قانون اشــاره کرد و گفت: از جمله 
مزایای شفافیت و نظارت بر تامین مالی فعالیت های انتخاباتی اجرای 

عدالت انتخاباتی است.
دادستان کل کشور توضیح داد: در ستادهای انتخاباتی نباید شاهد 
اسراف و افراط در هزینه ها باشیم. نباید این شبهه و شائبه به ذهن و 
افکار عمومی متبادر شود که نامزد انتخابات به دلیل هزینه کرد فراوان 
مالی به پیروزی در انتخابات دست یافته است؛ باید اینگونه باشد که 

برای رسیدن به موفقیت در انتخابات شاهد عدالت انتخاباتی باشیم و 
افکار عمومی فرد پیروز را شایسته و توانمند برای نمایندگی دانسته 
و موفقیت او را مرهون تقوا، امانتداری، دانش، سواد و توان او بدانند.

وی اضافه کرد: از دیگر مزایای اجرای قانون شفافیت، امکان رقابت 
برابر و مســاوی بین نامزدها اســت. نباید رقابت ها را به فعالیت های 
غیرمتعارف و هزینه های غیرمعقول ســوق داد. افکار عمومی باید به 
این نتیجه برســد که رقابت بین نامزدها رقابتی سالم و در چارچوب 
قانون است؛ بنابراین نامزدها حتما از فعالیت ها و هزینه های نامتعارف 

خودداری کنند.
موحدی آزاد گفت: مهمترین سرمایه نظام اعتماد مردم است. نباید 
اجازه داد با انجام برخی اقدامات و تخلفات انتخاباتی این اعتماد دچار 
خدشــه شده و جلوه زیبای انتخابات کشــور که هرساله با مشارکت 

گسترده مردم خود را نشان می دهد دچار خسران و ضعف گردد.
رئیس ســتاد مرکزی پیشگیری و رســیدگی به جرایم انتخاباتی 
کشــور یکی از راهکارهای مهم در جلب اعتماد عمومی را شفافیت و 
اطلاع رسانی به موقع دانست و گفت: اگر نامزدها و مجریان انتخاباتی 
در زمینه فعالیت های صورت گرفته و برنامه های در دســت اقدام به 
مردم اطلاع رسانی کنند موجبات جلب اعتماد عمومی فراهم می شود 
و نتیجه آن مشارکت بیشــتر مردم است؛ بنابراین محدودیت هزینه 

کردهای انتخاباتی مورد توجه قرار گیرد.
نامزدها مصــارف و مخارج تبلیغاتی را در ســامانه مالی 

انتخابات ثبت کنند
وی به ماده ۹ قانون شــفافیت و نظارت بر تأمین مالی فعالیت های 
انتخاباتی اشــاره کرد و گفت: نامزدها موظفند همه مصارف و مخارج 
مرتبط با فعالیت هــای انتخاباتی و هزینه های تبلیغاتی خود و منابع 
تأمیــن مالی این هزینه ها و میزان کمک های مالی نقدی و غیرنقدی 
دریافتی را به نحو شفاف در سامانه مالی انتخابات ثبت کنند؛ بنابراین 
وزارت کشور که در این زمینه وظیفه دارد و باید نسبت به راه اندازی 
کامل و دقیق این ســامانه اقدام کند تا در ایام انتخابات بتوان به این 

ماده قانونی به درستی عمل کرد.
دادســتان کل کشــور در ادامه توصیه ها و هشــدارهای خود به 
نامزدهای انتخاباتی گفت: یکی از تکالیف ستاد مرکزی پیشگیری و 
رسیدگی به جرایم انتخاباتی کشور نظارت جدی درباره جلوگیری 
از وقوع جرایم جدید انتخاباتی اســت. این موارد در قانون مشخص 
شــده و نامزدها باید نســبت به آنها آگاهی و بر رعایت آن اهتمام 

داشته باشند.
رئیس ستاد مرکزی پیشگیری و رسیدگی به جرائم انتخاباتی کشور 
به یکی دیگر از مولفه های پیشگیرانه اشاره کرد و گفت: اطلاع رسانی 
و بهره مندی از ظرفیت رسانه ها نقش مهمی در کاهش بروز تخلفات 
و وقوع جرایم انتخاباتی دارد. صدا و ســیما و دیگر رسانه های کشور 
باید با توان و ظرفیت فوق العاده خود در افزایش مشــارکت مردمی 

ایفای نقش کنند.
وی اظهــار داشــت: تبیین و تشــریح قانــون جدیــد انتخابات، 
آگاهی بخشــی از تکالیف مجریان انتخاباتی، شفاف ســازی در مورد 
عملکرد کاندیداها و مطالبه گــری در خصوص هزینه کرد مالی آنان، 
بخشی از وظایف رسانه ها است که به عدالت انتخاباتی کمک شایانی 

خواهد کرد.
موحدی آزاد به یکی از جرایم متکثر در ایام انتخابات اشاره کرد 
و گفت: نشــر اکاذیب به قصد تشــویش اذهان عمومی از جمله 
جرائمی است که خواسته یا ناخواسته ممکن است توسط نامزدها 
و بــه ویژه ســتادها و هواداران آنها رخ  دهــد. باید به اطلاع همه 
برســانیم که ستاد پیشــگیری و رســیدگی به جرایم انتخاباتی 
نسبت به این دست تخلفات و جرایم حساس بوده و وفق قانون با 

مرتکبین برخورد خواهد کرد.
دادستان کل کشــور ضمن توصیه مجدد به ستادهای انتخاباتی و 
هواداران نامزدها مبنی بر رعایت موازین اخلاقی و پرهیز از اتهام زنی 
و نشــر اکاذیب از رسانه ها خواســت این قبیل جرایم و مجازات های 

درنظر گرفته شده را برای عموم جامعه تشریح کنند.

دادستان کل کشور:

در هزینه های انتخاباتی اسراف و افراط نشود
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مدیرعامل آبفا هرمزگان: 

هدر رفتِ آب آشامیدانی در بخش فضای سبز 
غیرقابل قبول است

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان با اشــاره به اینکه شــهرداری های 
استان سال هاست که از آب آشامیدنی برای آبیاری فضای سبز و پارک ها 
اســتفاده می کنند، گفت: شهرداری ها نباید آب آشامیدنی را برای فضای 

سبز هدر دهند.
بــه گــزارش تریبون امــروز، عبدالحمیــد حمزه پوراظهار داشــت: 
کارشناســان آب و فاضلاب هرمزگان طبق بررســی از فضای ســبز، 
بوســتان ها و پارک های اســتان، متوجه شــدند آب مورد استفاده در 
آبیاری فضای ســبز شهری، کُلُر داشته و آشامیدنی بوده است؛ این در 
حالی اســت که برخی شــهرداری ها در پارک ها و فضای سبز »تابلوی 

آب غیرآشامیدنی« نصب کرده اند.
»در جلســه علنی ۱۶ مهرماه امســال مجلس شورای اسلامی، گزارش 
کمیســیون تلفیق درباره لایحه برنامه هفتم توســعه در دســتورکار قرار 
گرفت؛ طبق این لایحه، آبیاری فضای ســبز با استفاده از آب آشامیدنی 
ممنــوع بــوده و نحــوه ی اضافه برداشــت از منابع آبی، پــس از نصب 

شمارشــگر نیز به دلیل ابهام به کمیسیون تلفیق ارجاع شده است.«
وی بیان کرد: در اســتانی همچــون هرمزگان به دلیل شــرایط آب و 
هوایــی، اقلیمی و جغرافیایی که جزو اســتان های گرم و خشــک و کم 
بارش کشــور بوده و سال ها با خشکسالی مواجه است، در واقع هدر رفت 

این نعمت الهی به عنوان یک مســاله عادی برای همه تلقی شده است.
مدیرعامــل آب وفاضلاب هرمزگان اظهار کرد: شــهرداری بندرعباس 
۱۴۰ لیتــر در هــر ثانیــه )حدود ۱۲ میلیــون لیتر در شــبانه روز( آب 
آشــامیدنی تصفیه شــده شبکه شهری را به فضای ســبز می دهد که این 

اقدام در شــرایط بحرانی آب، منطقی و معقولانه نیست.
حمزه پور ادامه داد: اگر شــهرداری ها نتواند این مشــکل را حل کنند، 
شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان، آب آشــامیدنی شــهرداری را که در 

آبیاری فضای ســبز استفاده می کند، قطع می کند.
وی ابراز کرد: بســیاری از شــهرها و مناطق روستایی استان معضل بی 
آبی دارند، بنابراین شایســته و عادلانه نیست شــهرداری ها و مسوولان 

فضای ســبز شهری از این آب، اقدام به آبیاری درختان کنند.
طبق اعلام شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان؛ حدود ۴۰ تا ۵۰ گســتره 
استان به دلیل شــرایط زمین شناسی و شرایط جغرافیایی، چه بارندگی 
داشــته باشد و چه نداشته باشــد، چیزی به اسم آب زیرزمینی، سطحی 
و شــیرین وجود ندارد؛ از شــهر بندرعباس گرفته تا مناطق غرب استان 
و تمامــی جزایر از جمله قشــم به علت اینکه در بالادســت این مناطق، 
گنبدهای نمکی استقرار پیدا کردند و بارش هایی که از بستر این گنبدها 

عبور می کند، پایین دست آن آب شور است.
هرمزگان جزو استان های کم بارش در کشور با میانگین بارندگی سالانه 
)در ســال های پربارش حــدود ۱۸۰ میلی متر و کم بــارش کمتر از ۱۰۰ 

میلی متر( اســت که حدود ۲ سوم میانگین کشوری را تشکیل می دهد.

دریادار تنگسیری: 

علوم خاص و به روز لازمه رزم دریا است
فرمانده نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به این کلام 

مقــام معظم رهبری که »علمی با موضوعــات برخورد کنید« گفت: حوزه 
دریا و رزم در دریا مســتلزم داشتن علوم خاص و به روز است.

بــه گزارش تریبون امروز، دریادار علیرضا تنگســیری در نخســتین 
جشــنواره سردار شــهید عبدالله رودکی که به مناسبت هفته دانش و 
پژوهش با حضور جمعی از فرماندهان و مســئولان لشکری و کشوری 
برگزار شــد، افزود: این امر نیازمند داشــتن پشــتکار علمی، تحقیق و 
مطالعات گسترده و به کارگیری این علوم برای رسیدن به فناوری برتر 

در سطح دنیا است.
وی به پیشــرفت های قابل قبول در توسعه تجهیزات رزمی و دفاعی در 
کشــور اشاره کرد و آن را نتیجه تلاش محققان و دانشمندان حوزه دفاعی 

امنیتی نیروهای مسلح کشورمان دانست.
فرمانده نیروی دریایی ســپاه این اطمینــان را داد که در آینده نزدیک 

شاهد خواهیم بود کشورمان مرجع علم در دنیا شود.
وی با اشــاره به نامگذاری این جشنواره به نام سردار شهید حاج عبدالله 
رودکی گفت: شــهید رودکی نمونه یک پاســدار شجاع و دانشمند بود که 

نقش موثری در دســتیابی به علوم و فنون دریایی ایفا کرد.
سردار حســین عیسایی سخنران دیگر این جشــنواره نیز گفت: علم 
نافع علمی اســت که نتیجه بدهد و برای پاســداری از انقلاب اسلامی 
موثر و مرجع ســاز باشد، یعنی در لبه دانش حرکت کند و قله دانش را 

به نمایش بگذارد.
وی علم را عامل اقتدار و عزت، استقلال، امنیت، مصونیت و رونق نشاط 
جامعه لازمه تمدن سازی، زندگی دنیایی امروز و ادای حق مردم در عرصه 

بین الملل برشمرد.
دریادار دوم پاســدار "احمد راســتی" معاون دانش و پژوهش ندســا به 
عنوان دبیر جشنواره شــهید رودکی نیروی دریایی سپاه نیز گفت: نیروی 
دریایی ســپاه امروز توانســته است به واسطه اســتفاده از علم و دانش و 
پژوهش و به دســت آوردن فناوری های جدید و منحصر به فرد در تولید 
و بــه کارگیــری تجهیزات تخصصی ســیادت خــود را در دریا و آب های 

دوردست اثبات کند.
پایان بخش این مراســم تقدیر از نفرات برتر جشــنواره، رونمایی از ۱۴ 
کتاب علمی پژوهشــی ندسا و افتتاح نمایشگاه دستاوردهای جدید نیروی 

دریایی سپاه در سال گذشته بود.

مدیر ســازمان مدیریت صنعتی خوزستان با اشاره به اینکه در خصوص 
ناتــرازی تامین و مصرف انرژی در اســتان تحقیقاتی انجام شــده افزود: 
متاســفانه تراز لازم بین تامین و مصرف انرژی در اســتان وجود ندارد و 

همین موضوع چالش هایی را برای واحدهای تولیدی ایجاد کرده است.
به گــزارش تریبون امروز،  یداله مهرعلیزاده در نشســت میز تخصصی 
صادرات فولاد خوزســتان در محل شرکت فولاد اکسین استان بیان کرد: 
خوزستان با داشتن سه اتاق بازرگانی ظرفیت بسیار خوبی برای رسیدگی 
به مشــکلات صنایع و واحدهای تولیدی دارد که از این فرصت برای حل 

مسائل مربوط به شرکت های فولادی استفاده شده است.
وی در ادامه با اشاره به اهمیت فعال بودن میز تخصصی فولاد در استان 
بیان کرد: این میز توســط وزارت صمت تشــکیل شــده و رویکرد ملی و 
استانی دارد از اینرو انتظار می رود تمام شرکت های فولادی استان نسبت 

به فعالیت در این میز دغدغه داشته باشند.
مهرعلیزاده اظهار کرد: این میز به منظور ایجاد راهکار برای افزایش تولید 
و صادرات فولاد در استان تشکیل و باید شرکت های فولادی قوی تر در این 

میز تخصصی حضور یابند.
مدیر ســازمان مدیریت صنعتی خوزســتان اظهار کــرد: تصمیمات و 
هدفگذاری هایی که برای صنعت فولاد اســتان در این میز انجام می  شود 
به وزارت صمت گزارش خواهد شــد به همین دلیــل باید میز تخصصی 
فولاد خوزستان به عنوان دومین قطب تولید محصولات فولادی، در کشور 

سرآمد باشد.
مهرعلیزاده در ادامه این نشســت با اشاره به اینکه در خصوص ناترازی 
تامین و مصرف انرژی در استان تحقیقاتی انجام شده افزود: متاسفانه تراز 
لازم بین تامین و مصرف انرژی در اســتان وجــود ندارد و همین موضوع 

مشکلاتی را برای واحدهای تولیدی ایجاد کرده است.
واحدهای صنعتی خوزســتان به ویژه شرکت های فولادی و سیمان در 
فصل زمستان و تابســتان به دلیل اعمال محدودیت مصرف انرژی برق و 

گاز متحمل ضرر و زیان در تولید می شوند.
مدیر سازمان مدیریت صنعتی خوزســتان افزود: طبق تحقیقات انجام 
شده سهمیه خوزستان در تخصیص انرژی کمتر از استان های دیگر است 

و متناسب با نیاز و مصرف استان این سهمیه تخصیص داده نمی شود.
وی گفت: یکی دیگر از عوامل ناترازی انرژی در اســتان رعایت نشــدن 
مصرف بهینه توســط مردم اســت که این موضوع صنایع را با کمبود و یا 

محدودیت مصرف انرژی روبرو می کند.
معــاون امور اقتصــادی و بازرگانی اداره کل صنعــت، معدن و تجارت 
خوزستان نیز در ادامه این نشست با اشاره به ضرر و زیانی که به واحدهای 
تولیدی اســتان با اعمال محدودیت مصرف انرژی وارد می شود ادامه داد: 
به عنوان مثال فولاد اکسین در تابستان امسال به دلیل محدودیت اعمال 

شده برای مصرف برق ۳۷ هزارتن کاهش تولید داشته است.

غلامرضــا محمدی پور تاکید کرد: انتظار می رود نگاه ویژه ای از ســوی 
دولت برای تعیین و تخصیص سهمیه انرژی  واحدهای تولیدی استان دیده 

شود تا صنایع بیش از این متحمل ضرر و زیان نشوند.
به گزارش تریبون امروز، در خوزستان ۲ هزار و یکصد واحد تولیدی وجود 

دارد که حدود ۲۵ درصد ارزآوری کشور توسط این استان انجام می شود.
خوزســتان با داشتن ۹ شرکت بزرگ فولادی شــامل فولاد خوزستان، 
نورد و لوله اهواز، فولاد اکســین خوزستان، فولاد آتیه خلیج فارس، فولاد 
کاویان اهواز، گروه ملی صنعتی فولاد ایران، گروه صنعتی صفا، کوثر اهواز 

و روهینا دزفول دومین قطب تولید فولاد کشور است.





مدیر سازمان مدیریت صنعتی خوزستان:

ناترازی انرژی در خوزستان فعالیت های تولیدی را با چالش روبه  رو کرده است

اخبار کوتاه

2۰۹۱ مجوز سرمایه گذاری 
در منطقه آزاد قشم صادر و 

تمدید شد

مدیر جذب سرمایه گذاری و بازاریابی سازمان منطقه 
آزاد قشــم از صدور و تمدید ۲۰۹۱ فقره مجوز فعالیت 
اقتصادی از ابتدای سال جاری در این منطقه خبر داد.

به گــزارش تریبون امروز، ســید مســعود آل عبایی 
اظهار کرد: از ابتدای ســال جــاری تاکنون تعداد ۵۹۰ 
مجوز ســرمایه گذاری در حوزه های صنعتی، خدماتی 
و تجاری برای فعالان اقتصادی متقاضی در منطقه آزاد 

قشم صادر شده است.
وی ادامه داد: از این تعداد مجوزهای صادر شده، ۱۰۵ 
مورد مربــوط به بخش صنعتی، ۲۶۵ مــورد مرتبط به 
بخش خدماتی و پیمانکاری و ۲۲۰ فقره مربوط به حوزه 

تجارت و بازرگانی است.
مدیر جذب سرمایه گذاری و بازاریابی سازمان منطقه 
آزاد قشــم بــا بیان اینکــه در این مــدت ۱۵۰۱ فقره 
مجــوز نیز در حوزه های مختلــف در این منطقه تمدید 
شــده اســت، افزود: از این تعداد ۲۲۹ فقــره مجوز در 
حوزه صنعــت، ۶۴۶ مجوز مرتبط بــا بخش خدماتی و 
گردشــگری و ۶۲۶ فقره مجوز در حــوزه تجارت برای 

فعالان اقتصادی است.
آل عبایی تصریــح کرد: همچنین تعــداد مجوزهای 
سرمایه گذاری صادر و تمدید شده از ابتدای سال جاری 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته به ترتیب بیش از ۳۴ 

و ۱۸ درصد رشد نشان می دهد.
وی خاطرنشــان کرد: با هدف گذاری صورت گرفته به 
دنبــال حذف روندهای ادارای اضافی، تســهیل و کوتاه 
سازی فرآیندهای ســرمایه گذاری در منطقه آزاد قشم 

در آینده نزدیک هستیم.
جزیره زیبای قشــم مشــرف به تنگه هرمز و مجرای 

ورودی به خلیج فارس و دریای عمان است.
این جزیره که بزرگ ترین جزیره خلیج فارس است، به 
دلیل مجاورت بــا اقیانوس هند، وجود منابع نفت و گاز 
و واحدهای پتروشــیمی و پالایشــگاهی و تجهیزات فرا 
ســاحلی و برخورداری از تسهیلات بندری برای کشتی  
های بــزرگ )در رده پاناماکس( یکی از راهبردی ترین 

جزایر ایران و خلیج فارس است.

رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
شهرستان دزفول :

منطقه سالند دزفول نیاز به پاسگاه 
منابع طبیعی دارد

رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان دزفول 
گفت: منطقه ســالند دزفول به دلیل احداث جاده آســفالت و 
تســهیل دسترسی به جنگل های متراکم منطقه بالادست نیاز 

به احداث پاسگاه منابع طبیعی دارد.
به گزارش تریبون امروز، محمد شفیعی زاده تاکید کرد: بیش 
از یک سال است که پیگیری برای اخذ مجوز احداث پاسگاه یا 
ایست و بازرسی منابع طبیعی در منطقه سالند دزفول پیگیری 
شــده اســت که امیدواریم این مجوز ســرانجام با طی کردن 

فرآیند اداری طی ماه های آینده صادر شود.
وی ادامه داد: به دلیل اهمیت احداث پاسگاه در این منطقه 
این آمادگی وجود دارد که در صورت صدور مجوز، با اســتفاده 
از ظرفیت خیران، تشــکل های مردم نهاد فعال محیط زیست 
شهرســتان و مجامع محلی ســاخت این پاســگاه به سرعت 

عملیاتی شود.
رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان دزفول با 
اشــاره به وجود ۱۸۰ هزار هکتار از ارزشمندترین جنگل های 
شهرستان در بالادســت سالند تصریح کرد: احداث پاسگاه در 
این گلوگاه علاوه بر امکان جلوگیری از قاچاق گیاهان دارویی 
و قطع درختان، درصورت بروز آتش ســوزی امکان اطفای آن 

در کمترین زمان ممکن را فراهم می کند.
وی حداقل زمان رسیدن به مناطق شمالی سالند و شهیون 
درصورت بروز حریق در شــرایط فعلی را ۶ ساعت اعلام کرد و 
افزود: در صورتی که حریق در مناطق کوهستانی و سخت گذر 
باشــد زمان رسیدن نیروها به محل حریق تا ۲۴ ساعت نیز به 

طول خواهد انجامید.

شــفیعی زاده گفت: امکان اســتفاده از بالگرد برای اطفای 
حریق وجود دارد ولی براســاس دســتورالعمل پیش از اعزام 
بالگرد باید ارزیابی میدانی در محل گزارش شده انجام و ضمن 
بررســی صحت و ســقم گزارش حریق در جنگل مختصات و 

حجم آتش سوزی را برآورد کند.
وی با بیان اینکه کنترل آتش سوزی در زمان طلایی ابتدایی 
آغاز حریق بســیار اهمیت دارد، ادامه داد: اگر آتش ســوزی 
مناطق جنگلی به ویژه در مناطق متراکم به سرعت اطفا نشود 

امکان تبدیل شدن این حریق به بحران وجود دارد.
رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان دزفول 
منطقه بالادست سالند را یکی از بهترین زایشگاه های زاگرس 
دانست و اظهارکرد: بخشی از این بافت ارزشمند جنگلی شامل 
تراکم بالای درخت است به همین دلیل وجود پاسگاه محیط 
زیست در این منطقه از جمله اولویت های منبع طبیعی دزفول 

به شمار می رود.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با بررسی مقایسه ای 
وضعیت آتش سوزی مراتع دزفول طی یک دهه گذشته افزود: 
به طورمیانگین از ســال ۱۳۹۰ تا ۱۴۰۰ سالانه ۷۰۰ هکتار از 
مراتع شهرستان در فصل گرم سال دچار آتش سوزی شده این 
در حالی اســت که تابستان امسال با وجود بارندگی های خوب 
سال گذشته و وجود آتش سوزی های مکرر در استان، با اقدام 
محیــط بانان دزفول تنها ۲۸ هکتار از اراضی این شهرســتان 

دچار آتش سوزی شد.
بیشــترین مســاحت جنگلی شهرســتان دزفول در منطقه 
سالند و شهیون واقع است و این منطقه ارزشمندترین سرمایه 

جنگلی در دزفول و شمال خوزستان محسوب می شود.
احداث ایــن جاده نگرانی فعالان محیط زیســتی دزفول را 
بــرای افزایش قطــع درختان، کوه خــواری و جنگل خواری، 
حمل مصالح و احداث خانه در مناطق جنگلی و کوهســتانی 
و همچنین آســیب به گیاهان دارویی خودروی منطقه در پی 

داشته است.

رئیس شورای اسلامی شهر دزفول:

 چاره ای جز فروش 

قاعده مند ملک برای اجرای 

طرح های عمرانی نداریم

رئیس شــورای اسلامی شــهر دزفول با بیان اینکه چاره ای جز فروش قاعده مند 
ملک برای اجرای طرح های عمرانی نداریم، گفت: طرح های خردو کلان شــهرداری 
دزفول باید مشخص و دسته بندی و با فروش قاعده مند برخی املاک اجرایی شوند.

به گزارش تریبون امروز، ســید باقر موسوی فخر در نشست شورای اسلامی شهر 
دزفول در ســالن نشست های این شورا اظهار داشت: شــهرداری دزفول با داشتن 

املاک متعدد مانند سرمایه داری است که در فقر زندگی می کند.
علیرضا زمانی راد رئیس کمیســیون املاک و حقوقی شورای شهر دزفول نیز در 
این باره گفت: با توجه به مطالعات چند ســال بودجه شــهرداری متوجه شدیم اگر 

روال بدین شکل پیش برود طرح های عمرانی همچنان متوقف می مانند.
وی افزود: در نظر گرفتن ســهم طرح های عمرانی از فروش املاک به عنوان یک 
راهکار برای خارج شــدن شهرداری از این شــرایط است لذا هر قطعه از زمین های 

تعیین شده شهرداری برای فروش توسط سه کارشناس قیمت گذاری شد.
این عضو کمیســیون برنامه و بودجه شورای شهر دزفول با تاکید بر لزوم استفاده 
بودجه فروش ملک برای اجرای طرح های عمرانی و جلوگیری از مصرف شــدن این 
بودجه در هزینه های جاری شهرداری اظهارکرد: این طرح ها باید در شورای اسلامی 

شهر دزفول تصویب شوند.
وی ادامه داد: ۲۰۰ طرح ریز و درشــت برای اجرا از محل فروش املاک در نظر 
گرفته شــده که اعتبار اجرای آنها چند برابر سه هزار میلیارد ریال ارزش زمین های 

مدنظر است.
علیرضا مجدی نســب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر دزفول 
نیز در این باره گفت: باید با تاسیس یک شرکت و واگذاری زمین ها به آن از هزینه کرد 

اعتبار به دست آمده از محل فروش املاک در سایر مصارف شهرداری هزینه نشود.
محمدحسن پرآور نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر دزفول 
نیز با تاکید بر لزوم بررســی مســتندات قانونی برای فروش املاک شــهرداری 
اظهارکرد: باید بررسی شود که در بودجه سال چه میزان اعتبار در این خصوص 
تعیین شــده است ضمن اینکه باید مشخص شود کدام زمین برای اجرای کدام 

طرح به فروش برود.
وی افــزود: اینکه تمام املاک مدنظــر را یکجا به فروش برســانیم و در اختیار 

شهرداری قرار دهیم رویه درستی نیست.
غلامعلی رسالتی فر رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای شهر 
دزفول نیز با اعلام مخالفت خود با تعیین یک زمین برای اجرای یک طرح عمرانی 
بر لزوم دســته بندی طرح های خرد و کلان و زمین های در نظر گرفته برای فروش 

تاکید کرد.
وی افزود: حدود ۱۰ هزار میلیارد ریال طرح خرد و کلان در شهرداری داریم که 
حدود هفت هزار میلیارد ریال اعتبار از محل فروش املاک برای اجرای این طرح ها 
در نظر گرفته شده است ضمن اینکه ارزش کل زمین های در نظر گرفته شده برای 

فروش در مرحله نخست نیز برای تامین اعتبار در نظر گرفته شده کافی نیست.
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در نشست هم اندیشی شرکت آب منطقه ای فارس و سازمان 
صنعت، معدن، تجارت استان بایدها و نبایدها برای بهینه سازی 
مصــرف آب و بهره گیری هر چه بهتر از ایــن مایه حیات در 

صنعت مطرح شد.
به گزارش تریبــون امروز، یکی مهمترین دغدغه های صنعتگران 
تأمین آب برای ادامه فعالیت های صنعتی اســت؛ این در حالیست 
که مصرف بی رویه و غیرمنطقی آب در صنعت این روزها به یکی از 

چالش های متولیان امور آب تبدیل شده است.
برای حل این معضل اخیراً نشست هم اندیشی با حضور مسئولان 
شــرکت آب منطقه ای فارس و ســازمان صنعــت، معدن، تجارت 
استان برگزار شد که حاضرین در این نشست به بیان پیشنهادات و 
راهکارهای خود برای بهینه ســازی مصرف آب و بهره گیری هر چه 

بهتر از این مایه حیات در صنعت پرداختند.
طرح احیــا، تعادل بخشــی و پــروژه اطلاع رســانی، آموزش و 
فرهنگســازی و همچنین نهادینه کردن فرهنگ بهینه مصرف آب 
در بخش های شُــرب و بهداشــت، صنعت و خدمات و کشاورزی از 

موضوعات مطرح شده در این نشست بود.
ضرورت تصفیه پساب خروجی از صنایع

محمد مهدی شــریفی مجری طــرح اطلاع رســانی، آموزش و 
فرهنگ سازی آب منطقه ای فارس در این درباره گفت: هدف نهایی 

فرهنگ سازی اصلاح الگوی مصرف آب توسط بهره برداران است.
شریفی با تأکید بر نقش مؤثر صاحبان صنایع جهت فرهنگسازی 
و مصــرف بهینــه منابع آب افزود: بهینه ســازی مصــرف آب در 
صنایع یکی از اولویت هایی اســت که باید دنبال و بایستی از همه 

ظرفیت های قانونی در این عرصه بهره گیری شود.
مجری طرح اطلاع رسانی، آموزش و فرهنگ سازی آب منطقه ای 
فــارس اضافه کرد: بازگردانــی یا اصلاح آب یکــی از راهکارهای 
اســتفاده مجدد از آب های مصرف شــده در صنعت است و تلاش 
می شود تا کیفیت پســاب ها به حد مطلوبی برسد، به عبارت دیگر 
در فرآینــد بازگردانی آب هدف اصلی جداســازی مــواد معلق و 
آلاینده های موجود در آن اســت تا بتوان از این آب در کشاورزی و 

صنعت مجدد استفاده کرد.
تأمین آب پایدار برای بهره برداران

یکی از مهمترین رویکردها که در این نشســت تأکید بسیاری به 
آن شد تأمین آب پایدار برای بهره برداران بود.

علی اکبر بازیار مدیر حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای 
فــارس در این خصوص گفت: تأمین آب پایــدار برای بهره برداران 
مصــارف صنعتی و حفاظــت و صیانت از منابــع آب از جمله این 

وظایف است.
وی ادامه داد: با اطلاع رسانی و فرهنگسازی در عرصه های مختلف 
می توان به توســعه صنایع کمک کرد چرا که تخصیص جدید آب 
به صنایع و توسعه آن از محل پرکردن چاه ها و جلوگیری از اضافه 

برداشت از چاه ها امکانپذیر است.
بازیار به موضوع امکان خرید آب چاه های کشاورزی توسط صنایع 
اشــاره کرد و گفت: یکی از بزرگترین معضلاتی که از گذشــته تا 
امروز انســان با آن مواجه بوده است، مصرف بی رویه منابع آبی در 
بخش های صنعتی، کشــاورزی و شهری است که خطر جدی برای 

سفره های آب زیرزمینی به شمار می رود.
وی افزود: این موضوع به سادگی برای صنایع تأمین آب می کند 
و به توســعه صنایع نیز کمک می شــود؛ جانمایی صنایع باید با 

توجه به حجم و کیفیت آب مورد نیاز و شــرایط آبی منطقه در 
نظر گرفته شود.

ورود آلاینده های شیمیایی به آبهای شیرین تهدیدی برای 
سلامت طبیعت

برخی صاحب نظران هم در این جلسه ورود آلاینده های شیمیایی 
به آبهای شیرین تهدیدی برای سلامت طبیعت دانستند و به بیان 
راهکارهایی برای جلوگیری از مصرف بیش از اندازه آب های شیرین 

و آلوده شدن آنها در زندگی صنعتی و شهری پرداختند.
محمدرضا احمدی نماینده مجری طرح تعادل بخشــی شــرکت 
آب منطقــه ای هم با بیان اینکه افــزون بر مصرف بی رویه آب های 
شــیرین، ورود آلاینده های شیمیایی و میکروارگانیسم های متعدد 
به آنها سلامت طبیعت و محیط زیســت را به خطر انداخته است، 
استفاده از ظرفیت شهرســتان های دارای صنایع بیشتر و تشکیل 
جلسات جهت فرهنگسازی مصرف بهینه آب را راهگشای بسیاری 
از مشــکلات دانســت و گفت: این موضوع می تواند گام بزرگی در 

مسیر فرهنگسازی مصرف بهینه آب باشد.
این مقام مســئول همچنین به نقش پیام رســانی شــرکت ها و 
ســازمان هایی مانند صنایع کوچک، شهرک های صنعتی، سازمان 
حمایــت از تولیدکننــده و مصرف کننده، صنایع دســتی، اصناف 
مختلف و ســتاد رفع موانع تولید به منظور رسیدن به اهداف پروژه 
مصرف بهینه آب در صنایع اشــاره کــرد و افزود: همه باید در این 
عرصه احساس مســوولیت کنند، بهینه سازی مصرف آب از عهده 
یک یا ۲دســتگاه و صنعت بر نمی آید و این موضوع یک تکلیف و 

رسالت همگانی است.
وی اضافه کرد: راهکارهای متعددی برای جلوگیری از مصرف 
بیش از اندازه آب های شیرین و آلوده شدن آنها در زندگی صنعتی 
و شهری ارائه شــده که تصفیه آب خاکســتری و فاضلاب های 
شــهری و صنعتی و اســتفاده مجدد آنها از جمله این راهکارها 

محسوب می شود.
حمیدرضا حیدری رییس گروه احیا و تعادل بخشــی شرکت آب 
منطقه ای فارس نیز نگرانی هایــی که در خصوص منابع آب وجود 
دارد را بیــان کرد و گفت: ما در این عرصــه با چالش هایی مواجه 
هســتیم و نیاز به فرهنگ سازی مصرف بهینه آب داریم؛ طرح های 

صنعتی و دیگر پروژه ها چنانچه با فرهنگ ســازی و همراهی مردم 
باشد موفقیت آمیز خواهند بود.

کاهش مصرف نهایی با بازچرخانی آب
متولیان اداره کل صنعت، معدن و تجارت نیز تأمین آب پایدار را 
به عنوان مهمترین دغدغه  این مجموعه قلمداد کردند و با ضروری 
دانســتن تأمین آب برای صنایع پیشــنهادات خود را برای کاهش 

مصرف آب در صنعت ارائه دادند.
محمد رحیمی رئیس طرح ها و ســرمایه گذاری سازمان صنعت، 
معدن، تجارت فارس نیز با اشــاره به اینکــه دغدغه ما هم تأمین 
آب پایدار اســت افزود: تأمین آب پایــدار رگ حیاتی برای صنایع 
اســت، صنعتگران آب را به عنوان یکی از اصلی ترین مواد اولیه می 
شناســند و محل تأمین آب صنایع باید روشن شود تا بتوانیم بهتر 
روی موضوع فرهنگ سازی و صرفه جویی مصرف آب فعالیت کنیم.

تأمین آب پایدار رگ حیاتی برای صنایع است، صنعتگران آب را 
به عنوان یکی از اصلی ترین مواد اولیه می شناســند و محل تأمین 

آب صنایع باید روشن شود
رحیمــی بــا بیان اینکــه ابتدا باید به ســراغ صنایــع پرُآب بر 
برویــم افزود: باید از روش های مختلفی اســتفاده کنیم و در کنار 
اطلاع رســانی و فرهنگ سازی یک مشــوق هم در نظر گرفته شود 
که مود اســتقبال قرار گیرد؛ خرید چاه های کشاورزی هزینه های 
هنگفتی برای صنایع ایجاد می کند که خصوصا در زمان تأســیس 

توجیه پذیر نیست.
رئیس طرح ها و سرمایه گذاری ســازمان صنعت، معدن، تجارت 
فارس ادامه داد: در برخی صنایع آب در کالای تولیدی وارد می شود 
که تقریبا چندان کاهشــی در میزان مصرف آب نمی توان داد ولی 
آبی کــه در فرآیند تولید مصرف می شــود بــا روش های مختلف 

می توان کاهش داد.
یکــی از راه های کاهش عمــده مصــرف آب در صنایع، تبدیل 
خنک کننــده آبی به خنک کننده هوا و روغن اســت این طرح در 

تعدادی از صنایع اجرا شده و یا در حال اقدام است
وی بیان کرد: یکی از راه های کاهش عمده مصرف آب در صنایع، 
تبدیل خنک کننده آبی به خنک کننده هوا و روغن است این طرح 

در تعدادی از صنایع اجرا شده و یا در حال اقدام است.

7 اقتصاد

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
وزارت کشور :

تاثیر پارک های علم و فناوری در حذف 
حلقه های وابستگی به خارج 

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور، یکی ازعوامل 
موثر در حذف حلقه های وابســتگی بــه خارج در برخی صنایع اســتراتژیک را 
پارک های علم و فناوری و شــرکت های دانش بنیان دانســت گفت: امیدواریم 

بخش خصوصی و فعالان اقتصادی ارتباط خود را با این شرکت ها بیشتر کنند.
به گزارش تریبون امروز، محســن کوشــش تبار، در ادامه سفر خود به استان 
فارس در حاشــیه بازدید از پردیس شرکت های دانش بنیان در شیراز در جمع 
خبرنگاران افزود: ما در تلاش هســتیم طرح تحول آفرین توســعه زنجیره های 
ارزش راهبــردی را مجدانه پیگیری کنیم تا زنجیره هــای ارزش دارای رقابت و 

راهبردی را در کشور شناسایی کنیم.
وی ادامه داد: همچنین به دنبال این هســتیم تا یــک رابطه منطقی نیز بین 
شــرکت های دانش بنیــان و این زنجیره های ارزش برقــرار کنیم تا بتوانند در 

زنجیره های ارزش نقش آفرینی کنند.
وی، با اشــاره به حمایت دولت از شــرکت های دانش بنیــان افزود: این 
حمایت ها کمک خواهد کرد که این شرکت ها بتوانند از فرصت های تبصره 
۱۸ اســتفاده کنند و با دریافت تسهیلات فضای بهتری برای تولید و عرضه 

محصولات خود فراهم کنند.
فضای عمومی استان فارس مهیای حضور سرمایه گذاران است

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور، فضای عمومی 
اســتان فارس را مساعد و محیای حضور سرمایه گذاران دانست و گفت: مدیران 

ارشد استان کاملا آمادگی دارند که از هرگونه سرمایه گذاری حمایت کنند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزارت کشور، اقدامات انجام 
شده در فارس در زمینه احیای واحدهای راکد را قابل تقدیر دانست و گفت: طی 
ســال گذشته و امسال ۲۳۵ واحد راکد در این استان به چرخه تولید بازگشته اند 

که عدد قابل توجهی است.
کوشــش تبار افزود: از این تعداد ۱۹۲ واحد طی ســال گذشته و ۴۳ واحد نیز 

از ابتدای امسال تاکنون احیا شده اند که دارای ۱۰ نیروی کار به بالا هستند.
وی ادامه داد: از سال گذشته تاکنون، ظرفیت تولید ۱۶۰ واحد افزایش یافته و 

سعی شده است، از رکود واحدهای صنعتی جلوگیری شود.
این مقام مســوول اظهــار کرد: نکته مهم دیگر اینکه در اســتان فارس 
در کنــار احیای واحدهای راکد، از ورود دو بــاره این واحدها به رکود نیز 

جلوگیری شده است.

مدیرعامل شرکت گاز فارس خبر داد:

۱۸ شهرفارس هدف مقاوم سازی 
شبکه گازرسانی 

مدیرعامل شــرکت گاز فــارس اعلام کرد: در ۱۸شــهر فارس 
عملیات مقاوم سازی شبکه و تأسیسات گازرسانی با موفقیت انجام 

گرفت و پایان یافت.
به گزارش تریبون امروز، علی اکبر میدان شــاهی با اشــاره به قدمت 
تأسیســات و شبکه های گازرسانی کلان شهر شــیراز به عنوان اولین 
شهر گازدار کشور، اظهار کرد: با توجه به ضرورت مقاوم سازی شبکه و 
تأسیسات فرســوده گازرسانی با هدف کاهش خطرات و آسیب پذیری 
در مقابل حوادث طبیعی و شــرایط بحرانی، ۳۳شهر در سطح استان 
نیازمند بلوک بندی و ایزولاسیون بوده که بلوک بندی ۱۸شهر به اتمام 
رسیده، بلوک بندی ۶شهر در دســت اقدام بوده و ۹شهر نیز در حال 

برگزاری تشریفات اخذ پیمان است.
وی با اشــاره به انجام بلوک بندی در شهرهای شیراز و صدرا به متراژ 
حدود ۶هزار کیلومتر گفت: عملیات اجرایی مقاوم سازی پنج کیلومتر 
شــبکه در شــهر شــیراز به منظور اجرای بلوک بندی و ایزولاسیون، 
در حال اجراســت و راه اندازی ۴۷ ســامانه قطع اضطراری جریان گاز 

ایستگاه های شیراز نیز در دست اقدام است.
میدانشــاهی با تأکید بــر اهمیت اجرای پروژه های مقاوم ســازی و 
ایمن سازی شــبکه ها افزود: در پنج ایستگاه، سکوهای پیلار اجرا شده 
و طراحی برداشت محاسبه و آنالیز دیتاهای ژئودوزی پیلارهای شیراز 
در دست اقدام است و همچنین تجهیز ۲ دستگاه ایستگاه تقلیل فشار 

سیستم شتابنگاری و لرزه ای در حال اجراست.
این مقام مســئول با اشــاره به تخصیص اعتبار بودجه چند برابری 
به کمیته مقاوم ســازی شــرکت گاز فــارس بیان کرد: مقاوم ســازی 
زیرســاخت و نقاط آســیب پذیر در بخش های مختلف ساختمان های 
اداری، ساختمان های ایســتگاه ها و شبکه و تأسیسات گازرسانی یکی 
از اولویت های مهم این شــرکت است که با تلاش همکاران در کمیته 
مقاوم ســازی شرکت گاز فارس و تشکیل اتاق عملیات ویژه سریعتر از 

پیش، در شهر شیراز و استان در حال انجام است.
مدیرعامل شــرکت گاز فارس عنوان کرد: با توجه به شناسایی تعداد 
۱۰۵ ایســتگاه TBS و ۱۹۳ ایســتگاه CGS نیازمند مقاوم سازی، 
 CGS و TBS بازسازی ۱۶ســاختمان ایستگاه های تقلیل فشــار
اســتان به پایان رســیده و مطالعه و طراحی ۲۵ ابنیه ایستگاه تقلیل 
فشار TBS و CGS انجام گردیده و شروع عملیات در شهر شیراز و 
سطح استان در سال جاری در برنامه قرار دارد و هم زمان ۲۶ایستگاه 
تقلیل فشار TBS و CGS در حال برگزاری تشریفات مناقصه است.
وی اضافه کرد: بر اســاس مطالعات و پیش ارزیابی های انجام شــده 
بر اســاس سن بنا و وضعیت ســاختمان، تعداد ۵۴ ساختمان نیازمند 

مقاوم سازی مشخص شدند.
میدان شاهی افزود: عملیات مقاوم سازی سه ساختمان اداری به پایان 
رســیده و ۲ ســاختمان نیز در حال اجرا است و طراحی مقاوم.سازی 
۹ســاختمان اداری نیز انجام شده، ۱۵ ساختمان نیز در دست طراحی 

توسط مشاور ساختمانی است.
مدیرعامل شرکت گاز فارس گفت: با تلاش و روحیه همدلی کارکنان 
این شرکت، امیدواریم افزون بر مقاوم سازی و مدیریت بحران، بتوانیم 
به ســبب بهره مندی از قدمت این ســازمان و شــبکه ها و تأسیسات 
گازرسانی به عنوان نمونه ای از دانش آموخته ای، تجارب کاربردی خود 

را در اختیار سایر شرکت های گاز استانی قرار دهیم.



در نشست هم اندیشی مشترک بررسی شد؛

بهینه سازی مصرف آب در صنعت فارس ؛ بایدها و نبایدها

مدیرکل بنیاد مسکن فارس:

ضرورت آموزش آشنایی با 

فرآیند پولشویی در مبارزه با 

فساد اقتصادی در حوزه مسکن

مدیرکل بنیاد مسکن فارس با بیان اینکه آموزش رکن اساسی مبارزه 
با فســاد است، گفت: برای مبارزه با فساد که چرخه بسیار قدرتمندی 
اســت باید تجهیز شد که بخشــی از این تجهیز آموزش و آشنایی با 

فرآیند پولشویی است .
به گزارش خبرنگار تریبون امروز، ســید علیرضا حمیدی در حاشیه 
همایش حوزه معاونت پشــتیبانی و توسعه منابع انسانی بنیاد سراسر 
کشــور و دوره های آموزشــی کوتاه مدت ملی مبارزه با پولشــویی به 
خبرنگار ایرنا گفت: یک تفاهم نامه در بنیاد مسکن کشور بین این بنیاد 
و مرکز اطلاعات مالی وزارت اقتصاد منعقد شــده که به اســتناد این 
تفاهم نامه و برای دستیابی به اهداف موردنظر در آن اقدام به برگزاری 

این همایش کردیم.
مدیرکل بنیاد مسکن فارس ادامه داد: بحث مبارزه با فساد از مبانی 
فرهنگی، آموزشــی و علمی بهره می برد و اگر قرار اســت با فساد که 
چرخه بسیار قدرتمندی است مبارزه شود باید تجهیز شد که بخشی از 

این تجهیز آموزش و آشنایی با فرآیند پولشویی است .

وی بر انجام فرهنگ ســازی در این زمینــه تأکید کرد و گفت: در 
حقیقــت ضرورت انعقــاد تفاهم نامه بین این دو مجموعه در کشــور 
تشــخیص داده شد و در پی آن نخســتین دوره مبارزه با پولشویی به 

میزبانی فارس تشکیل شد.
حمیدی اضافه کرد: در این جلســه معاونین پشتیبانی، ذی حسابان، 
مدیران امور مالی، مدیران مالی و پشتیبانی شرکت های تابعه و رابطین 
مبارزه با پولشــویی، مدیران کل حوزه ستادی معاون پشتیبانی و ذی 

حسابی و مدرسینی از مرکز اطلاعات مالی حضور داشتند.
مدیرکل بنیاد مســکن فارس اظهار کرد: امیدواریم با برگزاری این 
دوره حداقل در مجموعه های مالی و پشــتیبانی دستگاه های اجرایی 
بنیاد مسکن شــناخت کافی در خصوص فرآیند پولشویی و مبارزه با 

این فرآیند ایجاد شود.

معاون اداری و مالی سازمان اطلاعات 

مالی کشور:

گلوگاه فساد باید 

بسته شود

معاون اداری و مالی سازمان اطلاعات مالی کشور گفت: باید شرایطی 
فراهم شــود تا گلوگاه های فساد اقتصادی در کشور بسته شود و فساد 
برای فرد صرف نکند ، چگونه اقدام به فساد برای فرد نمی صرفد؟ اگر 
فردی اقدام به فســاد کرد، برخوردی با او صورت گیرد که آن برخورد 

برای او هزینه گزافی داشته باشد.
به گزارش تریبون امروز، ملکی در همایش حوزه معاونت پشتیبانی 
و توســعه منابع انســانی بنیاد مســکن کشــور و دوره های آموزشی 
کوتاه مدت ملی مبارزه با پولشــویی اظهار کرد: هر فســادی در کشور 
ناشی از شــبکه ای متشکل از یک شخص فاســد و یک شخص مؤثر 
در دســتگاه های اجرایی است که به شخص فاسد کمک می کند.حوزه 
مســکن محل مناســب و انگیزه ای برای بحث پولشویی است و خود 
به خود انگیزه فرد فاســد را زیــاد می کند تا به این بخش ورود کنند، 
راهکار برای جلوگیری از این اتفاق ناخوشــایند راه اندازی اداره مبارزه 

با پولشویی است.
معاون اداری و مالی ســازمان اطلاعات مالی کشور ادامه داد: بحث 
مبارزه با پولشــویی به دلیل تأثیری که در اقتصاد کلان کشور دارد در 
سراسر دنیا از اهمیت بسیاری برخوردار است، بحث مبارزه با پولشویی 

از ۱۱سپتامبر در دنیا جدی تر شد.
وی بــا بیــان اینکه مبارزه با پولشــویی در حال حاضــر به یکی از 
مهمترین و موثرترین راه های مبارزه با فســاد در کشــور تبدیل شده 

اســت، گفت: هدف از مبارزه با پولشویی مبارزه با فعل فساد است؛ در 
واقع ما باید انگیزه و راه های فساد را از شخص فاسد بگیریم تا خود به 
خود انگیزه جرم و فساد در آن فرد کاهش یابد و او به تدریج پی ببرد 

که دست زدن به این عمل برای او به صرفه نیست.
هزینه فساد اقتصادی در کشــور باید افزایش یابد / گلوگاه 

فسا باید بسته شود
معاون اداری و مالی ســازمان اطلاعات مالی کشور اضافه کرد: باید 
شــرایطی فراهم شود تا گلوگاه های فساد بسته شود و فساد برای فرد 
صرف نکند ، چگونه اقدام به فساد برای فرد نمی صرفد؟ اگر فردی اقدام 
به فســاد کرد، برخورد با او صورت گیرد که آن برخورد برای او هزینه 

گزافی داشته باشد.
ملکــی افزود: در واقع اگر عواید حاصــل از ارتکاب جرم و دارایی های 
شخص فاسد بر اساس ماده ۹مبارزه با پولشویی به نفع حاکمیت جلب، 
جذب و ضبط شود، شرایطی فراهم می شود که فساد برای او نمی صرفد.
وی با اعتقاد به اینکه اگر مفاســد در اسرع وقت به مجلس گزارش 
داده شــوند دیگر هزینه اجتماعی و اقتصادی به همراه ندارند، گفت: 

حوزه مســکن هم محل مناسب و انگیزه ای برای بحث پولشویی است 
و خود به خود انگیزه فرد فاســد را زیاد می کند تا به این بخش ورود 
کنند که راهکار برای جلوگیری از این اتفاق ناخوشایند راه اندازی اداره 

مبارزه با پولشویی است.
معاون اداری و مالی ســازمان اطلاعات مالی کشــور افزود: در حال 
حاضر قوانین خوب و سفت و ســختی برای مبارزه با پولشویی وجود 
دارد؛ این موضوع آنقدر برای قانون گذاران از اهمیت بسیاری برخوردار 
بوده که در ماده هفت مکرر قانون مبارزه با پولشــویی آمده که مرکز 
اطلاعــات مالی می تواند بــدون اخذ مجوز از مرجــع قضایی حداقل 

۲۴ساعت حساب شخص فاسد را توقیف و سپس محدود کند.
وی اضافه کرد: بحث »از کجا آورده اید؟« در قانون مبارزه با پولشویی 
دیده شــده است؛ در بحث سلطان کوکائین نزدیک به ۲۲هزار و ۵۰۰ 

میلیارد ریال به نفع حاکمیت ضبط شد که رقم قابل توجهی است.
معاون اداری و مالی ســازمان اطلاعات مالی کشــور گفت: با توجه 
به دیدی که حاکمیت در بحث مبارزه با فســاد دارد امیدواریم شاهد 

اتفاقات خوبی در این عرصه باشیم.
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بندر شهید رجایی درراستای اهمیت اقتصاد دریا محور به عنوان دروازه 
طلایی تجارت ایران با جهان محسوب می شوداین بندربا داشتن مبادله کالا 

با ۸۰ بندر بین المللی نیمی از تجارت ایران را برعهده دارد.
به گزارش تریبون امروز، رهبر معظم انقلاب در ســخنان خود با اهمیت 
بــر اقتصاد دریا محور اظهــار کردند: »دریاها و خصوصــاً دریاهای آزاد و 
اقیانوس ها از مواهب الهی و ذخایر و منابع سرشــاری برای زمینه ســازی 
رشــد علم و فناوری، افزایش کار و ثــروت، تأمین نیازهای حیاتی و تولید 
اقتدار و بســتر مناسبی برای تمدن سازی می باشند. ایران با موقعیت ممتاز 
جغرافیایــی و قرار داشــتن بین دو دریا و برخــورداری از هزاران کیلومتر 
سواحل و نیز جزایر و ظرفیت های فراوان بر زمین مانده، لازم است با حضور 
مؤثر در ســاحل، فراســاحل، دریا و اقیانوس و بهره گیری از آن به عنوان 
یک پیشران و محور توسعه کشور، برای احراز جایگاه شایسته منطقه ای و 

جهانی در بهره گیری از دریا اقدام کند.«
مبحث توجه به ظرفیت های دریایی کشــور، بیش از ســه دهه است 
که توســط رهبر معظم انقلاب مورد توجه واقع شده و ایشان در بیانات 
متعددی به زوایای مختلف این بحث پرداخته اند و دستیابی به سیادت 
دریایی و تمدن دریایی را به عنوان چشــم انداز تحقق این سیاســت ها 

مدنظر قرار داده اند.
اقتصاد دریا محور در تمام کشورهای جهان حائز اهمیت است و اگر روزی 
تجارت، حمل و نقل کالای دریا دچار مشــکل و موانع شود بیش از نیمی از 
مردم جهان به علت فقر و گرســنگی از بین خواهند رفت و نیم دیگر دچار 
ســرما زدگی خواهد شد. به طور مثال اتفاقی که طی یک سال گذشته در 
کانال سوئز افتاد و انسدادی که پیش آمد موجب توقف کشتی ها شد که در 

نتیجه موجب توقف حمل و نقل دریایی شد.
بندر شهید رجایی دروازه طلایی تجارت "ایران"

در ادامــه این گزارش با توجه به اهمیت اقتصــاد دریا محور می توان به 
منطقه ویژه اقتصادی بندر شــهید رجایی به عنوان دروازه طلایی تجارت 
کشور نگاه کرد که بنادر عمده جهان و با موقعیت منحصر به فرد جغرافیایی 
و امکان دسترســی به آب های آزاد، در مرکز کریدور ترانزیتی شــمال به 
جنــوب و در مجاورت صنایع مادر و قطب های اقتصادی کشــور قرار دارد، 
متصل می کند.بندر شهید رجایی از ســال )۱۳۴۹( بر اساس تصویب نامه 
شــورای عالی وقت در راســتای صنایع بزرگ برای توسعه تجارت و نقش 

ایران در سپهر دنیا تصویب و احداث شد.
این بندر دارای بزرگترین بندر کانتینری کشور و پیشرفته ترین پایانه های 
کانتینــری با ظرفیت بیش از ۶ میلیون )TEU( در ســال و هدف گذاری 
ارتقای ظرفیت کانتینری به ۲۰ میلیون )TEU( تا سال ۲۰۴۰ است. این 
بندر با ظرفیت سالیانه جابجایی ۹۰ میلیون تن انواع کالا و ظرفیت سالانه 
پذیرش بیش از ۴ هزار کشــتی در انواع کشــتی های فلــه بر، کانتینری و 
نفتکش، بیش از ۵۳ درصد از عملیات تخلیه و بارگیری کالا در بنادر کشور 

را به خود اختصاص داده است.
منطقــه ویژه اقتصــادی بندر شــهید رجایــی در ۲۳ کیلومتری غرب 
بندرعباس در شــمال جزیره قشم و تنگه هرمز واقع شده است و با داشتن 
روابط دریایی و مبادله کالا بــا ۸۰ بندر معروف بین المللی تقریباً نیمی از 
تجارت ایران را بر عهده دارد. بندر شــهید رجایی ۲۴۰۰ هکتار پس کرانه 
دارد، ۲۷۰۰ هکتار هم به زودی به پس کرانه شهید رجایی اضافه می شود. 

مســاحت بندر شهید جایی ۵۷۰۰ هکتار است، در این بندر از نظر تجاری 
۵.۵ میلیون )TEU( ظرفیت وجود دارد.

منطقه ویژه اقتصادی بندر شــهید رجایــی در مرکز کریدور ترانزیتی 
جنوب به شــمال قرار دارد که یکی از مهمتریــن کریدورهای ترانزیتی 
بین المللی در دنیاســت. این کریدور اقیانوس هنــد و خلیج فارس را از 
طریق ایران به دریای خزر و ســپس از طریق روسیه به سن پترزبورگ و 

شمال اروپا متصل می کند.
موقعیت ممتاز جغرافیایی، دسترسی به آب های آزاد جهان از طریق خلیج 
فارس، اتصال به شــبکه بین المللی راه آهن و جاده ابریشم، برخورداری از 
تجهیــزات و امکانات مدرن، نزدیکی به مناطق آزاد کیش و قشــم و بنادر 
حوزه خلیج فارس این مجتمع بنــدری را به پایگاه راهبردی و منحصر به 

فرد تبدیل کرده است.
قرارداد سرمایه گذاری 3۵ هزار میلیارد تومانی در بنادر هرمزگان

حسین عباس نژاد مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: این استان 
دارای ۲ هزار و ۲۲۷ کیلومتر مرز آبی و ۱۴ جزیره اســتراتژیک و ۷۲ بندر 
کوچک و بزرگ حاکمیتی و غیر حاکمیتی است که بندر آفتاب ۱۰۰ درصد 
خصوصی است. در ســال ۱۴۰۱ بالغ ۷۶ میلیون تن کالاهای نفتی و غیر 
نفتی در بنادر شهید رجایی تخلیه و بارگیری شده که نسبت به سال قبل 
از آن ۴ درصد رشد داشته است و در هفت ماهه سال ۱۴۰۲ نیز بالغ بر ۴۸ 

میلیون تن کالا در این بندر تخلیه و بارگیری شده است.
مدیــرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان در ادامه تاکید کرد: ۳۱ میلیون تن 
کالای نفتــی و ۲۰ میلیون تن کالای غیرنفتی جابه جا و یک میلیون و ۴۰۲ 
هزار )TEU( کانتینر نیز تخلیه و بارگیری شده است. ۱۰ میلیون مسافر در 
۷ ماهه نخســت سال جاری جا به جا شدند و بیش از ۹۵ درصد از مسافرت 
دریایی کشــور در استان هرمزگان انجام می شود و سال گذشته بیش از ۲۴ 

میلیون مسافر دریایی از بنادر استان به مقاصد مختلف تردد داشتند.
وی ادامه داد: قرارداد سرمایه گذاری جدید به صورت )BOT - گونه ای از 
قرارداد اقتصادی است که معمولاً بین دولت ها و سازمان های متولی اقتصاد 
از یک طرف و شرکت های بخش خصوصی از طرف دیگر منعقد می شود.(به 

ارزش بیش از ۳۵ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در اواخر آذرماه منعقد 
می شــود. از جمله مهم ترین آنها می توان به خطوط لوله نفتی بندر خلیج 
فارس، مجتمع گردشگری دریایی شهید حقانی، هرمز و نخل ناخدا و پایانه 

مکانیزه مواد معدنی اشاره کرد.
عباس نژاد تصریح کرد: در دوران دولت ســیزدهم بندر خمیر که مدت ها 
بلاتکلیف مانده بود راه اندازی شــده است که تا پایان سال گذشته عملکرد 
۲ میلیون تنی به ثبت رسانده است و تلاش می شود این رکورد را تا پایان 
ســال جاری نیز تکرار کند. پس از اینکه ســازمان بنــادر و دریانوردی به 
عنوان دبیرخانه این طرح معرفی شــد، با مدیریت استاندار اولین کارگروه 
توســعه دریا محور کار خود را شــروع کرد که ابتدا سعی بر تمرکز بر متن 

سیاست های ابلاغی بود تا به تدوین پروژه ها برسیم.
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان با اشــاره تاکید مقام معظم رهبری 
مبنی بر راهبرد مردمی ســازی اقتصاد گفت: موج شکن فاز یک بندر نخل 
ناخدا با اعتبار ۳۵ میلیارد تومان نهایی شــده است و بیش از ۴۲۰۰ شناور 
به ثبت رسیدند. همچنین ۲۶۰۰ فروند دیگر نیز مورد بازرسی قرار گرفتند 

و برای همین تعداد مجوز صیادی صادر شده است.
وی با استفاده از تســهیلات وجوه اداره شده سازمان بنادر و دریانوردی 
در راستای توسعه ناوگان دریایی کشور اظهار کرد: ساخت ۵۰ فروند شناور 
مسافری جدید در دســتورکار قرار دارد که امیدواریم با تعریف مسیرهای 
جدید داخلی و خارجی با این شــناورها کیفیت تازه ای از سفر دریایی را به 

هموطنان ارائه کنیم.
رســوب کالا و کالای متروکه یکی از اساســی ترین چالش های 

بندرشهید رجایی
عباس نژاد با اشــاره به موضوع رسوب کالا در بنادر هرمزگان، گفت: یکی 
از چالش های اساسی این بندر وجود کالای متروکه و رسوب کالا بود که به 
جز سازمان بنادر، سازمان های دیگری ازجمله گمرک و اموال تملیکی هم 
درگیر این موضوع بودند. برای مدتی ظرفیت های بندری، شرایط تجهیزات 
یا نحوه تعرفه گذاری در بندر شــرایطی را ایجاب می کرد که ماندگاری کالا 

در بندر رجایی زیاد شود.

بندر شهید رجایی دروازه طلایی تجارت برای »ایران«
جلسه آموزشی ویژه نانوایان شهرستان بیضاء

ساماندهی سهمیه آرد دولتی بر اساس 
شیوه نامه جدید

فرماندار شهرستان بیضاء، در جلسه آموزشی توجیهی ویژه نانوایان سطح 
شهرستان، گفت: ساماندهی سهمیه آرد دولتی بر اساس شیوه نامه جدید 
و ترغیب نانوایان برتر در رعایت شاخص های حقوق مشتریان، کیفیت نان، 

رعایت ساعت پخت، نرخ مصوب و بهداشت انجام خواهد شد.
خیراله پارســازاده ، گفت: با توجه به استفاده نادرست از کارتخوان های 
هوشــمند توسط نانوایی ها و نحوه نادرست ثبت سفارش در سامانه نانینو 
و ایجاد مشــکلاتی مانند کاهش سهمیه آرد در برخی از نانوایی ها؛ بر آن 
شدیم تا با برگزاری جلسه آموزشی، نحوه صحیح استفاده از نرم افزارهای 

هوشمند معضلات پیش رو را از میان برداریم.
 پارســازاده با اشاره به چگونگی فعالیت نانوایی ها و کاربرد سامانه نانینو 
اظهار داشت: ساماندهی ســهمیه آرد دولتی بر اساس شیوه نامه جدید و 
ترغیب نانوایان برتر در رعایت شــاخص های حقوق مشتریان، کیفیت نان، 

رعایت ساعت پخت، نرخ مصوب و بهداشت انجام خواهد شد.
وی خاطر نشان کرد: هدف از برگزاری این دوره آموزشی، آشنایی بیشتر 
نانوایان با ســامانه نانینو و دســتگاه های هوشمند خرید، کاهش تخلفات 
احتمالــی، افزایش میــزان پخت نان و جلوگیری از کاهش ســهمیه آرد 

شهرستان است.

میانگین فرسایش خاک کشور ۵ تا ۶ برابر 
بالاتر از متوسط دنیاست

مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک ســازمان جنگل ها گفت: متوسط 
سالانه فرسایش خاک در کشور ۱۵.۴ تن در هکتار بوده که نسبت به متوسط 

دنیا ۵ تا ۶ برابر بالاتر است.
حمیدرضا نوری، مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک سازمان جنگل ها 
گفت: وضعیت کنونی کشــور در بحث فرســایش به گونه ای اســت که نرخ 
فرسایش بالاتر از نرخ طبیعی شکل گیری خاک است به طوریکه در دنیا این 
میانگین خوب نیســت و در کشور ما هم ۵ تا ۶ برابر بالاتر از متوسط جهانی 

فرسایش خاک در رویشگاه های اکوسیستم و اقلیم های متفاوت داریم.
به گفته او، بنابر آمار  به طور متوســط سالانه ۱۵.۴ تن در هکتار فرسایش 

خاک در کشور داریم که رقم بالایی است.
مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک ســازمان جنگل ها ادامه داد: اگر 
حفاظت، مدیریت و بهره بــرداری پایدار را یکی از چالش های جهان بدانیم، 

در کشور ابزاری لازم داریم که در مسیر رسیدن به توسعه پایدار کمک کند.
او با اشــاره به اقدامات اساســی در راســتای حفظ و حراســت از خاک و 
جلوگیری از فرســایش گفت: اگر ارزش گذاری فرسایش و حفاظت از خاک را 
داشــته باشیم و همواره تحلیل هزینه سود در مورد فرآیند رسوب ارائه کنیم، 

می توانیم تا حدی موثرتر وارد عرصه شویم.
نــوری با بیان اینکه امکان بی توجهی به تکنولوژی فرســایش خاک وجود 
ندارد، گفت: آخرین دســتاوردهای دنیا باید به کشــور ورود کند تا با ترکیب 
دانش بومی، خسارت ســالانه فرسایش به حداقل برسد تا در تحلیل هزینه و 

سود، منافع بیشتری در بخش توسعه کشور قرار دهیم.

افزایش قیمت موادغذایی در هند به پیاز و 
گوجه رسید

تورم هند با افزایش قیمت موادغذایی شتاب می گیرد.
به گزارش تریبون امروز، تورم هند برای اولین بار در چهار ماه گذشــته با 
افزایش قیمت مواد غذایی افزایش یافت و به بانک مرکزی این کشور مجالی 

داد که نرخ بهره را برای مدت طولانی تری بالاتر نگه دارد.
داده های وزارت آمار هند نشــان داد که شاخص قیمت مصرف کننده در 
نوامبر نسبت به سال قبل ۵.۵ درصد افزایش یافته است که کمتر از میانگین 
۵.۷۸ درصد برآورد شده در نظرسنجی بلومبرگ از اقتصاددانان است. تورم 
از ۴.۸۷ درصد در اکتبــر افزایش یافت و از هدف ۴ درصدی بانک مرکزی 

فاصله گرفت.
تورم مواد غذایی که حدود نیمی از ســبد قیمت مصرف کننده را تشکیل 
می دهــد، از ۶.۶۱ درصد در اکتبر بــه ۸.۷ درصد افزایش یافت. قیمت پیاز 
و گوجه فرنگی پس از بارندگی های نامنظم در دوره باران های موســمی که 

منجر به کمبود شد، افزایش یافته است.
دولت هند، طیف گســترده ای از مواد غذایی اصلی از جمله پیاز، گندم و 
برنج را از صادرات محدود کرده است زیرا تلاش می کند فشارهای قیمتی را 

پیش از انتخابات سراسری در سال ۲۰۲۴ مهار کند.

بازار خودرو چین به استقبال بهار می رود
انتظــار می رود فــروش خودرو در چین ۳ درصد در ســال ۲۰۲۴ 

افزایش یابد.
به گزارش تریبون امروز، انجمن خودروســازان چین  اعلام کرد که 
پیش بینی می شــود فروش خودرو در چین در ســال ۲۰۲۴ به حدود 
۳۱ میلیون دستگاه برسد که ۳ درصد نسبت به سال گذشته افزایش 

یافته است.
بر اساس برآوردهای انجمن خودروسازان چین، پیش بینی می شود فروش 
خودروهای سواری با ۳.۱ درصد افزایش به ۲۶.۸ میلیون دستگاه در سال 

آینده برسد که از رشد ۱۰.۳ درصدی در سال جاری کاهش یافته است.
این داده ها نشان می دهد که فروش خودروهای انرژی جدید نیز با رشد 
۲۰ درصدی در سال ۲۰۲۴ در مقابل جهش ۳۶.۵ درصدی در سال ۲۰۲۳ 
کاهــش می یابد، در حالی که پیش بینی می شــود صادرات خودرو از ۴.۸ 

میلیون در سال جاری به حدود ۵.۵ میلیون افزایش یابد.
طبق گزارش رویترز، یکی از مقامات ارشــد انجمن خودروســازان چین 
گفت که بــازار خودرو با چالش هایی از جمله کاهش تقاضا، شــوک های 

عرضه و تضعیف انتظارات در سال ۲۰۲۴ مواجه خواهد شد.

مشاور وزیر اقتصاد اعلام کرد؛

متوقف شدن 

سرمایه گذاری بانک ها در 

صنایع بزرگ
مشاور وزیر اقتصاد گفت: منکر تبعات منفی بنگاهداری بانک ها نیستم 
امــا این ممانعت قانونی عملا ثمره ای نداشــته و فقط ســرمایه گذاری 
مستقیم بانک ها را که می تواند به ایجاد صنایع بزرگ بیانجامد، متوقف 

کرده است.
به گزارش تریبون امروز، سید مهدی حسینی دولت آبادی در دومین 
روز از همایــش »اقتصاد ایران، اصلاح ســاختارها و رفع ناترازی ها« 
اظهار کرد: منع ســرمایه گذاری مســتقیم بانک هــا در صنایع بزرگ 
)جدای از جنبه های منفــی آن( یکی از عوامل ناترازی نظام بانکی و 
اقتصاد کشور است. بطور کلاسیک، اهداف اصلی دولت ها، شامل سه 
هدف "دسترســی به رشد پایدار و بلندمدت"، "تورم پایین" و "توزیع 
متوازن ثروت" است که وضعیت حال حاضر کشور در هر سه مورد، با 

شرایط مطلوب فاصله دارد.
وی افزود: ظرفیت های تولیدی، به ویژه در دهه اخیر، دچار استهلاک 
و نرخ تشکیل سرمایه ثابت در سال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۳۹۰ تقریبا 

نصف شده است.
حســینی دولت آبادی در ادامه با اشاره به نقش ناترازی بودجه دولت 
در کاهش ســرمایه گذاری در کشور گفت: نظام اقتصادی ما بانک محور 
اســت و بیش از ۸۰ درصد تأمین مالی بخش های مختلف توســط آن 

انجام می گیرد.
وی افزود: ناترازی اقتصاد باعث کاهش توان تســهیلات دهی بانک ها 
و در نتیجه چون منبــع جایگزینی برای تأمین مالی وجود ندارد، روند 

تشکیل سرمایع دچار مشکل می شود.
مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: قانون رفع موانع تولید که بانک 
ها را از ســرمایه گذاری مستقیم منع کرده، رویکردی است که با توجه به 

سابقه اقتصاد ما باعث کندی شدید سرمایه گذاری برای تولید شده است.
به گفته حسینی دولت آبادی، همه می دانیم صنایع بزرگ و سودده و 
اشتغال آفرین ایران در کشور، نتیجه سرمایه گذاری نظام بانکی در دهه 

۷۰ شمسی هستند.
وی گفت: به هیچ وجه منکر تبعات منفی بنگاهداری بانک ها نیستم ولی 
این ممانعت قانونی، عملا ثمره ای نداشــته و تنها سرمایه گذاری مستقیم 

بانک ها که می تواند به ایجاد صنایع بزرگ بیانجامد را متوقف کرده است.
حسینی دولت آبادی تصریح کرد: متأسفانه نا اطمینانی هایی که وجود 
داشته، انگیزه برای دادن "تســهیلات ایجادی" را کاهش داده و عمده 
تســهیلات ما، متمرکز بر سرمایه در گردش شــده که این امر موجب 

کاهش تشکیل سرمایه ثابت شده است.
مشــاور وزیر امــور اقتصادی و دارایــی در ادامه با بیان اینکه رشــد 
نقدینگی ما در دهه ۹۰ شمسی هم بالا بوده و هم بی کیفیت؛ گفت: به 
واســطه ناترازی دارایی های عمومی و خلق پول در این دهه، که عمده 
آن از محل پرداخت ســود رقم خورده است، شاهد بودیم که حتی پولی 

هم که خرج میشد، بی کیفیت بود و منجر به رشد نمی شد.
وی بــا طرح عبارتی تحــت عنوان "نظام بانکــی و توزیع بهره مندی 
اقتصادی" اظهار کرد: در کشــور ما، عمده تسهیلات بانکی به اشخاص 
مرتبط با سهامداران و مالکان بانک پرداخت می شود که بری از هر گونه 

نگاه عدالت طلبانه است.
حسینی دولت آبادی افزود: محدودیت های دامنه وثیقه گذاری نیز 
عملا دسترســی به تسهیلات بانکی را محدود تر از قبل می کند و به 
همین خاطر عمدتا کســانی می توانند وام بگیرند که در کار املاک 

فعال هستند.
مشــاور وزیر امــور اقتصــادی و دارایی گفت: همچنین وقتی ســود 
تســهیلات با تورم فاصله قابل توجهی دارد، رانت ایجاد می شود و فقط 

افراد مرتبط می توانند تسهیلات دریافت کنند.
وی با طرح این سؤال که "چرا بانک های ما ناتراز شده اند" اظهار کرد: 
از منظر عوامل داخلی، یکی از دلایل این امر، عدم پیاده سازی حاکمیت 

شرکتی در بانک ها است.
او افزود: در فقدان حاکمیت شرکتی، طبیعی است، سهامداران اصلی، 
عملا بخش اصلی تســهیلات را تصاحب می کنند، به این شکل که در 
بانک های دولتی، تســهیلات عمده به خود دولت می رســد )به همین 

خاطر، بیشــترین مطالبات معوق در بانک های دولتی متعلق به دولت 
است( و به همین ترتیب، بیشترین سهم تسهیلات در بانک های متعلق 
به نهاد های خاص، به شــرکت های وابســته به همان نهاد و در بانک 
های خصوصی نیز به شــرکت های متعلق به ســهامداران اصلی تعلق 

پیدا می کند.
حســینی دولت آبادی تصریح کرد: عوامل یاد شــده، از دلایل اصلی 
معوقات بالای سیســتم بانکی اســت که قدرت نقد شــوندگی ان را به 

شدت پایین می آورد.
وی عنــوان کرد: در خیلی موارد شــاهدیم، بانک هــا در برخورد با 
بدهکاران بزرگ، جانب احتیاط را پیشــه می کنند و مثلا جریمه ها و 
ســودهای طرف را می بخشند بلکه بتوانند بدهی خود را وصول کنند، 
این قبیل اقدامات، باعث اخلال در چارچوب های انگیزشــی بدهکاران 

دیگر، برای بازگرداندن معوقات خود می شود.
حســینی دولت آبادی یادآور شد: نقش تحریم ها در ناترازی بانک ها 
را بــه هیچ عنوان نباید نادیده گرفت، به ویژه در مطالبات ارزی آنها که 

البته اثرات خود را در بخش ریالی هم بر جای می گذارد.
مشــاور وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه سیاست های پولی 
اتخاذ شده توسط دولت ها در دهه ۹۰ شمسی، عامل ایجاد ناترازی بوده 
است به طرح این ســؤال که "حالا چه کنیم" پرداخت و اظهار داشت: 

باید بانک های غیر قابل احیاء شناسایی و سریعا تعیین تکلیف شوند،
وی بــا بیان اینکه بانک های قابل احیاء که اتفاقا عمده مطالبات آنها 
از خود دولت هم هســت، باید هر چه سریع تر احیاء شوند، پیاده سازی 
کامل حاکمیت شــرکتی در بانک ها را اقدام بسیار مهمی خواند که در 

این راستا با نظارت جدی بانک مرکزی باید اجرا شود.

شناسایی و ایجاد بازارهای 

بین المللی با برگزاری ایران 

اکسپو ۲۰۲۴

رئیس ستاد برگزاری نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران گفت: ششمین 
نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران »ایران اکسپو« با هدف کشف و ایجاد 

بازارهای جدید صادراتی، ارتقا و توسعه بازارهای موجود برگزار می شود.
به گزارش تریبون امروز، مجید تکبیری اظهار داشــت: ششــمین نمایشگاه 
توانمندی های صادراتی ایران )ایران اکسپو ۲۰۲۴( به عنوان بزرگ ترین رویداد 
صادراتی کشور در اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳ برگزار می شود که بیش از سه هزار 

تاجر و بازرگان خارجی از بیش از ۹۰ کشور جهان، حضور خواهند داشت.
وی بــا بیان اینکه ارتباط نزدیک با بخــش خصوصی از رویکردهای مهم 
دولت ســیزدهم است، خاطرنشــان کرد: نخســتین گام در توسعه روابط 
اقتصــادی و تجاری، معرفی ظرفیت ها و توانمندی های داخلی و شــناخت 
متقابل ظرفیت های کشــورهای دیگر اســت که در نمایشگاه ایران اکسپو 

۲۰۲۳ شاهد استقبال بی نظیر فعالان اقتصادی از این رویداد بودیم.

تکبیری با اشاره به اینکه در نمایشگاه ایران اکسپو ۲۰۲۴، شاهد تحولی در 
عرصه تجارت داخلی و خارجی کشور خواهیم بود، گفت: در این دوره تمرکز 
بر شــش گروه کالایی از محصولات شرکت های ایرانی شامل صنایع غذایی، 
کشاورزی، شیلات، صنعت، فرش دستباف، صنایع دستی و گردشگری، دارو 
تجهیزات پزشکی، تجهیزات آزمایشــگاهی و محصولات شیمیایی، صنعت 

ساختمان و خدمات فنی - مهندسی و گروه پتروشیمی می شود.
رئیس ســتاد برگــزاری نمایشــگاه توانمندی های صادراتــی جمهوری 
اســلامی ایران گفت: با حضور تجار، فرصت هم افزایی و آشــنایی بازرگانان 
و ســرمایه گذاران خارجی فراهم شده و شــاهد حضور بهترین و بیشترین 

ظرفیت شرکت های بزرگ صادراتی ایران خواهیم بود .
وی تصریــح کرد: فراهم کردن فضای برگزاری نشســت های B۲B میان 
تجار و بازرگانان خارجی با حضور مترجمان، تولیدکنندگان و صادرکنندگان 

ایرانی از دیگر برنامه های ستاد برگزاری این رویداد است .
رئیس ســتاد برگزاری نمایشــگاه توانمندی های صادراتــی ایران )ایران 
اکسپو( با بیان اینکه همانند دوره قبلی نمایشگاه، فرصتی جهت بازدیدهای 
صنعتی از محصولات ســاخت ایران برای تجــار و بازرگانان خارجی فراهم 
خواهیم شد، گفت: پیش بینی و برنامه ریزی های لازم برای جذب و آموزش 
قریب به ۳۰۰ مترجم تجاری در شش زبان زنده دنیا مانند انگلیسی، چینی، 

روسی، عربی، اسپانیایی و فرانسوی انجام شده است.

وی با بیان اینکه توســعه اقتصادی و تجــاری در دنیای امروز بدون در 
نظر گرفتن صنعت نمایشگاهی و برگزاری رویدادهای بین المللی امکان پذیر 
نیســت، اظهار کرد: اتکا به صادرات نفتی از ویژگی های خاص اقتصاد ایران 
اســت و همواره نوســانات قیمت نفت، ســبب بی ثباتی درآمدهای ارزی و 
اقتصاد ایران شده است که همین امر عدم وابستگی به اقتصاد تک محصولی، 
تنوع بخشــیدن به درآمدهای ارزی از طریق افزایــش صادرات غیرنفتی و 
افزایش سهم اقتصاد ایران در تجارت بین الملل مورد تاکید برنامه های توسعه 

اقتصادی قرار داده است.
تکبیری افــزود: برگزاری نمایشــگاه هایی این چنینی در داخل کشــور 
ســبب ایجاد گفتمان بین المللی و معرفی توانمندی های ایران از زبان تجار 
بین المللی خواهد بود و این در حالی اســت که در شــرایط اقتصادی حاکم 
بر کشــور، نیاز نیست تولیدکنندگان و تجار ایران هزینه های هنگفتی برای 

بازاریابی و سفر به کشورهای مختلف بپردازند.
رئیس ســتاد برگزاری نمایشــگاه توانمندی هــای صادراتی جمهوری 
اســلامی ایران تاکید کرد: در این نمایشــگاه نیز همانند نمایشگاه ایران 
اکســپو ۲۰۲۳ در عمل نشان خواهیم داد که کشــور ایران، تحریم پذیر 
نیست و رویدادهایی نظیر ایران اکسپو از اهمیتی راهبردی جهت تقویت 
بنیان های اقتصاد ایران، آن هم در شــرایطی که تأکیدات گسترده ای بر 

تقویت بخش غیرنفتی اقتصاد ایران می شود.
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امــروز

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی :

مسیر دسترسی اماکن گردشگری 
نیازمند بهسازی است

آلاله های گمنام در فارس تشییع شدندآلاله های گمنام در فارس تشییع شدند

عزت الله ضرغامی در بازدید از مسیر دسترسی آرامگاه جاماسب حکیم در روستای گاره خفر استان فارس 
، افزود: برای بهبودی راه های دسترسی به اماکن گردشگری لازم نیست بودجه ایجاد و بهسازی مسیرها به 
وزارت میراث فرهنگی اختصاص یابد بلکه می توان دراختیار وزارت راه، استانداریها و فرمانداریها قرار داد.

ضرغامی تاکید کرد: در هر صورت مسیرهای دسترسی اماکن گردشگر پذیر باید بهبود یابد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی در این بازدید گفت: گفته شده جاماسب 
حکیم نخستین حکیم ایرانی با سه هزار و ۵۰۰ سال قدمت است اما از مسیر دسترسی مناسبی 

برخوردار نیست.
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مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس استان فارس :

شهدا بصیر و 
زمان شناس بودند
7 7

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی فارس خبر داد:

رشد ۳۵ درصدی 
صادرات در فارس

کشف بیش از ۱۲ میلیارد ریال 
کالای سلامت محور غیرمجاز و 

قاچاق در داراب

مسئول سازمان بسیج علمی، 
پژوهشی و فناوری استان فارس:

 ۲۰۰ برنامه علمی هفته 
پژوهش در استان فارس 

برگزار می شود

نماینده مجلس: 

عملکرد دولت در 
اجرای »قانون 

جوانی جمعیت« 
مطلوب است

نائب رئیس کمیسیون امنیت 

ملی مجلس شورای اسلامی :

با سخنرانی 
مشکلات کشور حل 

نمی شود و نیاز به 
اراده عملیاتی داریم

لغو روادید ۳۳ کشور برای سفر 
به ایران، آغاز فصلی جدید در 

حوزه گردشگری است

اجرای رویداد مردمی اشتغال 
با محوریت تأمین نیروی کار 

در فارس

 تهیه سند جامع سومین
حرم اهل بیت)ع( توسط 
مرکزپژوهش های شورای 

اسلامی شهر شیراز

7

8

8

5

3

مدیرکل بهزیستی فارس 
عنوان کرد:

تلاش برای راه اندازی 
اورژانس ۱۲۳ در تمام 
شهرستان های فارس
2

افســانه خواســت خدایی گفت: بازنگری برنامه چشــم انداز ۲۰ ســاله 
شهرداری شیراز را بر اساس اهداف شورای ششم در دستور کار کمیسیون 
برنامه وبودجه، امور حقوقی و املاک شــورای اسلامی شهر قرار داده ایم که 
به زودی با همکاری همه کمیســیون های تخصصی شورای اسلامی شهر و 
ارائه پیشنهاد های میزهای تخصصی مرکز پژوهش ها چشم اندازهای شورای 

ششم در برنامه ۲۰ساله لحاظ خواهد شد.
به گزارش تریبون امروز، افسانه خواست خدایی رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه ، امور حقوقی و املاک شورای اسلامی شهر شیراز در همایش روز 
ملی پژوهش و فناوری که به همت مرکز پژوهش های شورا برگزار گردید 
گفت : تا کنون نقطه اشتراک عملیاتی منظمی بین سیاستگذاری شورا در 
حوزه پژوهش و فناوری و حوزه اجرای آن در مدیریت شهری شکل نگرفته 
اســت که بخشی از ایرادات آن ناشی از عدم هماهنگی سیاستگذاری شورا 
، مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شــهر با حوزه مجری در شهرداری 
شــیراز است، لذا بایســتی این نقد را پذیرفت و در راستای برطرف نمودن 

آن تلاش کرد. 
وی ضمن پیشنهاد تشکیل کارگروهی با عنوان متخصصین پروژه نویسی 
در مرکز پژوهش ها گفت : چشــم اندازها ،اهداف و سیاســت های شورای 
اسلامی شهر و حوزه فناوری در مرکز پژوهش ها نیازمند پلی است که باید 

به مدیریت شهری متصل گردد . 
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای اسلامی شهر بیان کرد: طرح 
های بســیار خوبی در شورای اسلامی شهر توســط نخبگان ،شهروندان و 
اعضای شــورای اســلامی شــهر ارائه می گردد که جهت اجرای صحیح و 
دقیق آن در سطح شهر توسط شهرداری نیازمند متخصصین پروژه نویس 
در مرکز پژوهش ها و توجه ویژه شــهرداری است که آنها را به پروژه های 

قابل اجرا در شهرداری و سطح شهر تبدیل نمایند. 

خواســت خدایی اظهار داشت : در مدیریت شــهری شیراز شاهد برنامه 
ریزی ها و پروژه های متعدد خوب و مناســبی هستیم، منتها در راستای 
بروزرسانی آن بر اساس مبانی و فناوری های نوین دانشگاهی نیازمند ایجاد 
فضای تعامل هر چه بیشــتر میان نخبگان دانشــگاهی و مدیریت شهری 
هســتیم که قطعا مرکز اتصــال این دو حوزه مرکز پژوهش های شــورای 
اســلامی شهر است. رئیس کمیسیون برنامه وبودجه، امور حقوقی و املاک 
شورای اســلامی شهر شــیرازبیان کرد : در صورتی که طرح های شورای 
اســلامی شــهر و پروژه های شــهرداری مطابق با نیازهای اساسی و بروز 
شهروندان در مدیریت شهری تعریف شــوند و به درستی به پروژه تبدیل 
گردند در نیمه دوم ســال کمتر احتیاج به تغییرات در بودجه بندی سالانه 
تحت عنوان متمم بودجه خواهیم داشت وشاهد این نخواهیم بود که هیچ 
پروژه ای در نقطه صفر قرار گیرد . وی با درخواست از مرکز پژوهش های 
شــورا برای ایجاد این کارگروه تخصصی گفت : این مرکز از ابتدای تشکیل 
شورا با تشــکیل میزهای تخصصی باحضور نخبگان و دانشگاهیان اتفاقات 
خوبی را رقم زده اســت. لذا جهت نیل به اهداف اساسی شورای اسلامی و 
حفظ حقوق شهروندان نیازمند هماهنگی های هر چه بیشتر این میزهای 
تخصصی با مدیریت شــهری می باشــد و نیاز است که در کنار تمامی این 
میزهای تخصصــی، کارگروه های پروژه نویس راه اندازی گردد تا بســتر 
تحقق اهداف شــورا و نیازهای نوین شــهروندان در سطح مدیریت شهری 
فراهم آیند. خواســت خدایی در پایان افزود : در کمیسیون برنامه و بودجه 
، امور حقوقی و املاک شــورای اسلامی بازنگری برنامه چشم انداز بیست 
ســاله شهرداری شیراز را بر اساس اهداف شورای ششم در دستور کار قرار 
داده ایم که به زودی با همکاری همه کمیســیون های تخصصی شــورای 
اســلامی شهر و ارائه پیشنهادات میزهای تخصصی مرکز پژوهش ها چشم 

اندازهای شورای ششم در برنامه بیست ساله لحاظ خواهد شد.  

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه، امور حقوقی و املاک شورای اسلامی شهر شیراز عنوان کرد؛

لزوم بازنگری برنامه چشم انداز 2۰ساله شهرداری شیراز 

اســتاندار فارس گفت: هر روســتایی که در اســتان دارای افزایش 
جمعیت، ناشــی از ازدواج در روســتا و موضوع فرزندآوری است، اما 
دچار کمبود زمین اســت، زمین از طریق بنیاد مسکن به طرح هادی 
آن روســتا اضافه شود؛ پس جوانان که در هر روستایی هستند از این 
پس نگران کمبود زمین برای ســاخت منازل مســکونی در روستای 

نباشند. خود 
به گزارش تریبون امروز، محمدهادی ایمانیه روز گذشته در جریان 
هفتاد و یکمین ســفر شهرستانی خود، برای دومین بار در شهرستان 
خفــر حاضر و با تاکید بر اینکه تعداد قابل توجهی از مصوبات ســفر 
اول به این شهرســتان اجرایی شده اســت، گفت: برای اجرای کامل 
تعهدات، موانع و مســائلی وجود داشت که با تدابیر اتخاذ شده برای 
مرتفع کردن آن ها، امیدواریم تا هفته دولت سال آینده شاهد اجرای 
کامل وعده ها باشــیم تا مردم این شهرســتان بتواننــد از نتایج آنان 

کنند. استفاده 
استاندار فارس با تشــکر از میهمانان نوازی مردم این شهرستان به 
برپایی نمایشــگاه یاس کبود در روستای فتح آباد اشاره کرد و افزود: 
مردم متدین و انقلابی و فرهنگی این شهرستان با اجرای رویدادهای 
مختلف فرهنگی و اجتماعی، توانســته اند پیوندهای عمیق اجتماعی 
را براســاس آموزه های دینی و ســنت های اصیل بومی و ایرانی پیاده 
کنند که جای تقدیر و شــگفتی دارد. در این ســفر با مساعدت وزیر 
گردشگری، ســطح فعالیت های فرهنگی، گردشگری و زیارتی منطقه 

یافت. ارتقا خواهد 
وی، ۱۴ مصوبــه جدیــد را ماحصــل شــرکت در شــورای اداری 
شهرســتان خفر عنوان کرد و گفت: در راستای حل مشکلات مردم، 

برداشته می شود. بلندی  گام های 
ایمانیه از اجــرای کامل این ۱۴مصوبه تا پایان ســال ۱۴۰۲ خبر 
داد و افزود: احداث ۷ طرح آبخیزداری در این شهرســتان، به سبب 
پیشــه و حرفه  مردمان این دیار را در دستور کار قرارداده ایم؛ قطعا با 
اجرای این طرح های آبخیزداری به منابع آبی این شهرســتان افزوده 

خواهد شد.
اســتاندار فارس با اشــاره به اینکه پروژه های ورزشی نیمه تمام با 
همت اداره کل ورزش و جوانان استان، فرمانداری و نماینده مردم در 
مجلس شورای اسلامی تکمیل و در خدمت استفاده مردم شهرستان 
قــرار می گیرد؛ از تکمیل مدارس نیمه تمام و هنرســتان دخترانه تا 

هفته دولت سال آینده خبر داد.
وی اظهار کرد: بــا توجه به اینکه شهرســتان خفر در حوزه تولید 
مرکبــات، خرما، بادام و گردو نقش ایفا می کند، در مباحث مربوط به 
ســرمایه گذاری در صنایع تبدیلی مرتبــط با این محصولات همکاری 
لازم را انجــام خواهیــم داد تا ســرمایه گذاران در این شهرســتان 
صنایــع تبدیلی احداث کنند کــه با تحقق این مُهِــم علاوه بر خام 
فروشی، شــاهد رشد تولید، ایجاد اشتغال و ایجاد ارزش افزوده برای 

بود. محصولات خواهیم 
ایمانیه، زمان تکمیل کتابخانه عمومی شــهر باب انار را هفته دولت 
ســال آینده اعلام کــرد و به کتابدوســتان و علاقه مندان به فرهنگ 
کتــاب و کتابخوانی وعده اســتفاده از این کتابخانــه را داد و افزود: 
نظر به اینکه شهرســتان خفر، شهرســتانی جدیدالتأســیس است و 

برخی ادارات هنوز به صورت کامل در این شهرستان مستقر نشده اند، 
تصمیم گرفتیم که فرماندار شهرســتان مکان مناســب را مهیا کند و 
تجهیزات نیز توســط ســازمان اســتانی و با کمک استانداری فارس 
تهیه می شود و اداراتی که در این زمینه دارای مشکل هستند در این 
شهرســتان، موظف خواهند شد کارمندان این ادارات را تامین کنند.

وی به مطالعات طرح های روســتایی و طرح هادی روســتاهای این 
شهرســتان هم اشــاره ای کرد و گفت: با بنیاد مســکن اســتان قرار 
گذاشــتیم که حداکثر تا پایان ســال آینده طرح های هادی موجود 
بازنگری شــود و برای روســتاهای فاقد طرح هــادی نیز، این طرح 

تدوین شود.
نماینــده عالی دولــت در فارس بــه موضوع دیگری کــه در این 
جلســه مصوب شــده اســت پرداخت و آن را برای همه روستاهای 
اســتان ارزشــمند دانســت و گفت: مقرر کردیم هر روستایی که در 
اســتان دارای افزایش جمعیت، ناشــی از ازدواج در روستا و موضوع 
فرزندآوری اســت اما دچار کمبود زمین اســت، زمین از طریق بنیاد 
مســکن به طرح هادی آن روســتا اضافه شود؛ پس جوانان که در هر 
روســتایی هستند از این پس نگران کمبود زمین برای ساخت منازل 

نباشند. مسکونی در روستای خود 
استاندار فارس در پایان ســخنان خود، به پوشش اینترنتی و آنتن 
دهی خطــوط ارتباطی شهرســتان هم گریزی زد وگفــت: اقدامات 
خوبی در این زمینه انجام شــده و هم اکنون نیز در حال انجام است 
و امیدواریم کار در باقی مانده روســتاها حداکثر تا پایان سال آینده 

اتمام برسد. به 
به گــزارش تریبون امروز، ایمانیه به رســم دومین دور ســفرهای 
شهرســتانی خود، در این سفر نیز با برخی از مردم شهرستان، فعالین 
اقتصادی و ســرمایه گذاران به صورت چهره به چهره دیدار کرد و در 
در جریان مشکلات و موانع پیش روی ایشان قرار گرفت و دستورات 

لازم را برای مرتفع شدن مشکلات، صادر کرد.

استاندار فارس مطرح کرد:

جوانان روستاهای فارس نگران تأمین زمین 
برای ساخت منازل مسکونی نباشند
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وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی گفت: مســیر 
دسترسی بسیاری از اماکن و جاذبه های گردشگرپذیر کشور از جملا 

در فارس مناسب نیست و نیازمند بهبود و بهسازی است.
به گــزارش تریبون امــروز، عزت الله ضرغامی در بازدید از مســیر 
دسترسی آرامگاه جاماسب حکیم در روستای گاره خفر استان فارس 
، افزود: برای بهبودی راه های دسترســی به اماکن گردشــگری لازم 
نیســت بودجه ایجاد و بهسازی مســیرها به وزارت میراث فرهنگی 
اختصــاص یابد بلکــه می توان دراختیــار وزارت راه، اســتانداریها و 

فرمانداریها قرار داد.
ضرغامــی تاکید کرد: در هر صورت مســیرهای دسترســی اماکن 

گردشگر پذیر باید بهبود یابد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در این بازدید 
گفت: گفته شــده جاماسب حکیم نخستین حکیم ایرانی با سه 
هزار و ۵۰۰ ســال قدمت اســت اما از مسیر دسترسی مناسبی 

برخوردار نیست.
ضرغامــی ادامه داد: این مکان تاریخی حتی بــرای پیاده روی نیز 

مناسب نیست.
وی گفــت: بودجه ای از محــل اعتبارات وزارت میــراث فرهنگی 
اختصاص می یابد تا با همکاری استانداری فارس این مسیر گردشگر 

پذیر بهسازی شود.
شــرایط بازدید دایمی از یادمان فاطمی »یاس کبود« خفر 

فراهم شود
وزیر میراث فرهنگی در مراسم اهدای لوح حاوی ثبت ملی یادمان 
فاطمی یــاس کبود خفر به عنوان میراث معنــوی گفت: باید تلاش 
کنیم که امکان بازدید گردشــگران از این یادمان در تمام ایام ســال 

فراهم شود.
عــزت الله ضرغامــی در جریان بازدیــد از یادمان یــاس کبود در 
روستای فتح آباد خفر به عنوان بزرگترین یادمان فاطمی کشور گفت: 
فضاسازی محیطی و طراحی این یادمان که از کوچه باغ های روستایی 

الهام گرفته به گونه ای اســت که ما را به کوچه پس کوچه های تاریخ 
آن دوران می برد.

وزیر میراث فرهنگی صنایع دســتی و گردشــگری کشــور با بیان 
ویژگی های این اثر و مطابق بودن آن با تعاریفی که از میراث فرهنگی 
ناملموس شــده گفت: این میراث ها تجربی امــا ناملموس و معنوی 
هســتند و از آنجا که این میراث ثمره همت مردم روستای فتح آباد 
و نوعی رویداد فرهنگی و گنجینه ای بشــری اســت به عنوان یک اثر 
فرهنگی ناملموس ثبت ملی و لوح آن تقدیم مردم روســتا و خادمین 

این یادمان شد.
وی با بیان اینکه پیگیر دائمی کردن این رویداد جهت جذب دائمی 
گردشــگری برای اهالی روستا خواهد شد گفت: بخشی از این کار نیز 
به همت مردم روســتا و کمک به فراهم کردن برخی زیرســاخت ها 

میسر خواهد بود.
وزیر میراث فرهنگی صنایع دســتی و گردشــگری کشور در ادامه 
از دیگر جاذبه های گردشــگری خفر از جمله نرگس زارهای این شهر 

دیدن کرد و از سرمایه گذاران خواست در این بخش نیز ورود کنند.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی :

مسیر دسترسی اماکن گردشگری نیازمند بهسازی است

مدیــر کل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس استان فارس ضمن برشمردن 
ویژگی هــای شــهدا گفــت: بصیــرت و 
بارزترین ویژگی های  از  زمان شناسی یکی 

شهدا است.
به گزارش تریبون امروز، ســردار سعید 
ایام  تســلیت  کوشــکی جهرمی ضمــن 
شهادت حضرت زهرا )س( به بیان ویژگی 
شــهدا پرداخت و گفت: برای شــناختن 
شــهید باید به قرآن کریم مراجعه کرد و 
در این کتاب آســمانی ســوره مبارک آل 
عمران آیات ۱۶۹ تا ۱۷۲ ویژگی شــهدا 
ذکر شــده و خداوند متعــال می فرمایند 
که شــهیدان زنده هستند و نزد پروردگار 
خود روزی می خورند همچنین شــهیدان 
خوشحال هستند از نعمتی که خداوند به 

آن ها عطا کرده است.
وی افــزود: امام خمینــی )ره( فرمودند 
که تربت پاک شهیدان است که تا قیامت  
مزار عاشــقان و عارفان و دلســوختگان و 
بنابراین  بود  خواهد  آزادگان  دارالشــفای 
حیات شــهدا با همه عالمیان تفاوت دارند 
چراکه شــهید اثــر دارد و در ســختی ها 

دستگیر آدمیان است.

کوشــکی جهرمی با بیان اینکه شهیدان 
به کســانی که به دنبال شهادت هستند، 
بشارت می دهند، بیان کرد: خداوند متعال 
در ادامــه ویژگــی شــهدا می فرماید که 
شــهدا از فضیلتی که خدا نصیبشان کرده 
اســت، شــادمانند و برای آن ها که در پی  
شــهدا هستند و هنوز به آن ها نپیوسته اند 
خوشدل هستند که بیمی بر آن ها نیست 
و اندوهگین نمی شــوند؛ شهید هیچ خوف 
و حزنی ندارد و از فضل خداوند برخوردار 

است.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس فارس با اشــاره به مجاهدت 
شــهدا در دفاع از کشور و انقلاب اسلامی، 
تاکید کرد: شــهدا دو ماموریت داشــتند 
نخست اینکه برای امنیت و آسایش مردم، 
عزت و پیشــرفت کشــور و دفاع از اسلام 
و ســرزمین بلند آوازه ایران جان خود را 
فــدا کردند و در ماموریــت ثانویه خود با 
ورود پیکر مطهرشان پس از سالیان سال 
به ما یادآوری کنند که همچنان پشتیبان 
و نگهبان مردم و ســرزمین ایران اسلامی 

هستند.
وی در پاسخ به این پرسش که مهم ترین 

شــهدایی چیست؟  زندگی  ویژگی سبک 
بیــان کــرد: مهم ترین ویژگی شــهدای 
مــا ایمان به غیب اســت و ایــن ویژگی 
اکنون در جبهــه مقاومت وجه تمایز بین 
رژیم  ســربازان  و  فلســطینی  رزمندگان 

غاصب صهیونیستی است.
این یادگار دوران دفــاع مقدس، جبهه 
را به عنوان مســجد و پایــگاه اصلی دین 
اســلام توصیف کرد و گفت: رزمندگان با 
نقش آفرینی روحانیت حاضر در جبهه، در 
وهله اول با آموختــن قرآن کریم با کلام 
خدا و عترت آشــنا شدند بنابراین ویژگی 

دوم شهدا دینداری است.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس اســتان فارس، ویژگی دیگر 
شهدا را تمسک به قرآن کریم عنوان کرد 
و ادامه داد: کتاب آســمانی قرآن کریم به 
انســان حیات می بخشد و انســان را از نا 
انقلاب  امیدی خارج می کند. رهبر معظم 
بــر دو مقوله امید و ایمــان تاکید کردند 
بنابراین انســان با خواندن قرآن کریم به 

این دو ویژگی دست پیدا خواهد کرد.
وی با بیان اینکه بصیرت و زمان شناسی 
یکی از بارزترین ویژگی شهدا است، بیان 
کرد: شــهدا فرمان امام روح الله را با عقل 
و جان خــود درک کردند و بــا لبیک به 
دســتور ولی فقیه زمان بدون وقفه وظیفه 

خود را انجام دادند.
برای دســتیابی به ســبک زندگی شهدا 

باید زیست پاک داشت
کوشــکی جهرمی، »زیســت پــاک« را 
از مهم ترین عوامل ســبک زندگی شــهدا 
برشــمرد و با اشاره به مســائل فرهنگی 
جامعه امــروز، تاکید کــرد: هر جامعه ای 
که از ارزش های دینی تهی شــد به سوی 
شیطان گرایش پیدا می کند بنابراین برای 
عمل به سبک زندگی شــهدا باید زیست 
پاک داشت تا با رعایت دستورات الهی به 

مقام شهید رسید.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس فارس ادامه داد: در بررســی 
۵۳ هــزار وصیت نامه شــهدا بر دو گفتار 

تبعیــت از ولایت و حجاب بیشــتر تاکید 
شده است بنابراین کسی که حجاب دارد 
رسما حضور خود را در جبهه خدا را اعلام 

می کنند.
وی با بیان اینکه دســت پیدا کردن به 
سبک زندگی شــهدا سخت نیست، اضافه 
کــرد: با مطالعه کتاب های ســیره زندگی 
شــهدا می توان تا حدود زیادی به سبک 
زندگــی این عارفــان به الله پــی برد که 
احتــرام به والدین، کســب روزی حلال و 
از شاخص ترین ویژگی زندگی عاشقان   ...

مکتب روح الله بوده است.
این استاد دانشــگاه در خصوص تفاوت 
جنگ و دفاع نیز گفت: در مکتب اســلام 
جنگ مذموم بــوده و هیچ کدام از پیامبر 
الهــی و بــزرگان دینی بر جنــگ تاکید 
نکردند اما دفاع و جهــاد با جنگ تفاوت 
دارد. بنــا به به فرموده امــام خمینی)ره( 
»مــا اراده جنگ با دیگران را نداشــتیم« 
بنابراین این اســتکبار بود که نتوانســت 
انقلاب اســلامی را تحمل کند و صدام را 
تابن دندان مســلح برای از بین بردن این 
طلیعه نورانی مســلح کرد اما نتوانست به 

اهداف شوم خود دست پیدا کند.
کوشــکی جهرمــی ادامــه داد: دفــاع 
مقدس یک دانشــگاه بود و کســانی که 
به این دانشــگاه آمدند به دنبال رفتن به 
بالاتــر بودند. تفــاوت میان دفاع  مراتب 
مقــدس ایران با ســایر نبردهــای جهان 
اینجا مشــخص می شــود که ۱۸۵ هزار 
جــوان ایران در دانشــگاه دفــاع مقدس 
پس از تمرین عشــق خدا به عنوان شهید 

فارغ التحصیل شدند.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس استان فارس در پایان سخنان 
خود وطن دوستی، اقامه نماز، مردم داری، 
اخلاق حســنه، دینداری و عشــق به اهل 
بیــت )ع( را از دیگر ویژگی های شــهدا 
برشــمرد و گفت: جوانان و نسل جدید با 
ارزش های  تحصیل علم و معرفت، رعایت 
الهی و دین مــداری و تلاش برای آبادانی 

کشور در مسیر شهدا خواهند بود.

مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان فارس :

شهدا بصیر و زمان شناس بودند

روز جهانی عاری از خشونت و افراط گری
راضیه احمدوند

خشــونت و افراط گری همیشه مورد بحث تمامی جوامع و کشورها بوده 
است و همگی به دنبال راهی برای مبارزه با خشونت و افراط گری بوده اند 
که روز به روز به اهمبت آن افزوده می شــود. برای بیان اهمیت مبارزه با 

خوشنت و افراط گری، روزی به این نام تعیین گردیده است.
بیمه شــو به مناســبت فرارســیدن روز جهانــی مبارزه با خشــونت و 
 World against Violence and Extremism افراط گری که
WAVE(( نیز نامیده می شــود، به بررسی این موضوع در طی این مقاله 
می پردازد، پس با ما تا انتها همراه باشــید. همچنین ما به شــما خواندن 
مقاله خشــونت علیه زنان و عوامل موثر بر آن را که بسیار مفید می باشد 

را پیشنهاد می دهیم .
نام گذاری ۲۷ آذر ماه

در سال ۱۳۹۳ )۲۰۰۳(، کنفرانســی دو روزه ای با موضوع جهان علیه 
خشــونت و افراط گری با حضور نخبگان، صاحب نظران و مقام های سابق 
سیاسی ۳۰ کشور در تهران برگزار کردید. در طی این کنفرانس پیشنهاد 
نام گذاری ۱۸ دســامبر معادل ۲۷ آذر ماه را به عنوان روز جهانی عاری از 

خشونت و افراط گری مطرح شد.
اهمیت و ضرورت مقابله با خشــونت و افراط گری در جهان به اندازه ای 
بود که این ایده با اســتقبال جهانی مواجه گردید و سازمان ملل متحد با 
رای قاطع کشــورهای جهان، ۱۸ دسامبر معادل ۲۷ آذر ماه را به این نام 
تعیین نمود. این نام گذاری به حامیان صلح نشــان می دهد که با پشتکار 

باید اقدام به مبارزه با خشونت و افراط گری نمود.
دلیل پیشــنهاد این تاریخ برای این مناســبت، سالگرد قطع نامه مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد در این تاریخ می باشد. “اختصاص یک روز برای 
برجســته نمودن این مفهوم باعث خواهد شــد تا خون هایی که ناعادلانه 
در جهان ریخته می شــوند، پایمال نگشــته و جهانیان با اراده بتوانند با 
خشــونت های موجود مقابله نمایند؛ همچنین کشــورهایی که به نوعی از 
گروه های تروریســتی حمایت نموده اند، باید زین پس کمک های مستقیم 

و غیرمستقیم خود را متوقف نمایند.
شناخت ریشه های افراط گری

شــناخت ریشــه های افراط گری همیشــه حائز اهمیت است زیرا برای 
شناســایی و حذف تروریســم و افراط گرایی باید دلایل، عوامل بیرونی و 
درونی باید درون مایه های سیساســی، اجتماعی، اقتصادی و ایدئولوژیک 
شناســایی گردد. این پدیده، متاسفانه آرامش و آسایش جهانیان را مورد 
هدف قرار داده و باعث مرگ و آوارگی میلیون ها انســان بی گناه در دنیا 

گردیده است.
آیــت الله خامنه ای، رهبر انقلاب، دو طی دو نامــه به جوانان اروپا بیان 
نمود که خطری که امروزه بشــریت را تهدید می نماید، بازگتن به دوران 

جاهلیت است.
جاهلیت متاســفانه حرکتی است که انســان را از وادی انسانیت خارج 

کرده و موجب غفلت وی می گردد.
رژی بلاشــر، شرق شناس فرانســوی نیز بیان نموده است که : جاهلیت 
در واقع شــامل پدیده های خشــونت، درندگی، اســتبداد و خود پرستی 

می باشد.
حذف خشونت از جهان

جهان عاری از خشونت و افراط گری، زمانی فراهم می گردد که دولت ها 
با همــکاری یکدیگر، سیاســت هایی را تعیین نمایند کــه در نتیجه آن 
افراطی گــری از بین خواهــد رفت؛ برای مثال، اگر کشــورهای مقتدر و 
توانمند با کشورهای همسایه خود سیاست هایی را تعیین نموده تا بتوانند 

خســونت را از بین برده و منجر به کاهش افراطی گری در جهان گردد.
تعدادی از مســائلی که می توانند منجر به خشــونت در جهان گردند، 
وجود تفکرهای غلط و افراطی، توســعه نیافتگی، نیازهای مادی پاســخ 
نداده، بیکاری، فقر، نبود امکانات زندگی و ناامید بودن از دســت یابی به 

آینده ای قابل تامل و ارزشمند می باشد.
راهکارهایی برای داشتن جهانی عاری از خشونت و افراط گری

در راســتا ارتقا فرهنــگ صلح و همدلــی در جهان، بایــد اقدامات و 
راهکارهایــی در پیش گرفته شــود که در ادامه تعــدادی از آن ها بیان 

می گردد:
افزایش گفت و گو میام ملل و جوامع مدنی با هدف کاهش سوءبرداشت 

و پیشروی به سوی تفاهم و همکاری بیشتر
ســعی و تلاش برای گســترش یافتن آموزش همگانی با اســتفاده از 

روش هــای تربیتی با هدف ایجاد صلح، تفاهم و مدارا در جهان
بیــان اهمیت نقــش بانوان، جوانــان، علمــای دینی، روشــنفکران، 
دانشگاهیان و افراد هنرمند، در راستای ارتقا دانش، احساسات و باورهای 

دینی و اخلاقی جهانیان
گســترش دادن همکاری های فرهنگی-اقتصادی بــرای افزایش دادن 

روند مبارزه با خشونت و افراطی گری در جهان
کلام آخر

لازم اســت بیان نماییم که رفع خشونت در جهان تنها در توان دولت ها 
نیســت و تک تک مردم جهان باید برای ایجاد جهانی عاری از خشــونت 
تلاش نمایند. هرکس وظیفه ای برای بهتر شــدن دنیا برعهده دارد، پس 

همین امروز برای ساخت جهان بهتر تلاش نمایید.
سپاســگزاریم که تا انتهای این مقاله ما را همراهی نمودید و امیدواریم 
که توانســته باشیم اطلاعات کافی را در اختیار شــما عزیزان قرار دهیم 
و وظیفــه خود را برای ایجاد جهان عاری از خشــونت و افراط گری انجام 

داده باشیم.

یادداشت

مدیرکل بهزیستی فارس 

عنوان کرد:

تلاش برای راه اندازی 

اورژانس ۱۲۳ در تمام 

شهرستان های فارس

مدیرکل بهزیســتی فارس از تلاش و پیگیــری برای اختصاص 
اورژانس ۱۲۳ به تمام شهرستان های این استان خبر داد.

به گزارش تریبون امروز، محمدرضا هوشیار در سفر به شهرستان 
خفر و دیدار با فرماندار این شهرســتان گفت: بهزیســتی سازمانی 
تخصصی حمایتی و اجتماعی اســت که با معاونت های پیشگیری، 
توانبخشــی، مشارکت های مردمی و امور اجتماعی به جامعه هدف 

بهزیستی خدمت رسانی می کند.
 وی تصریح کرد: با همکاری ســازمان بهزیســتی کشور پیگیر 
اختصــاص اورژانس ۱۲۳ به همه شهرســتان های فارس از جمله 

شهرستان خفر هستیم.
هوشــیار با بیان اینکه خروجی تمامی آسیب ها در همه زمینه ها 
منتج به بهزیســتی می شود، گفت: راهبرد اصلی سازمان بهزیستی 

مبحث پیشگیری و توانمندسازی است. همچنین باید از ظرفیت 
نیروهای مردمی و خیرین نیز استفاده شود.

مدیرکل بهزیســتی فــارس بیان کرد: تمامی مراکز بهزیســتی 
بصورت واگــذاری خدمات اداره می شــوند ودر حــوزه برقراری 
مستمری و ارائه خدمات وســایل کمک توانبخشی پیشرفت قابل 
توجهی داشته ایم.فرماندار شهرستان خفر نیز در این جلسه با بیان 
اینکه با توجه به گستردگی حوزه خدمات و تعدد روستاها خدمات 
خوبی انجام می شــود، گفت: فرهنگ ســازی و کار پیشگیرانه باید 
هدف اصلی باشد.مجتبی براکه از نیاز جدی شهرستان به استقرار 
اورژانس اجتماعی ۱۲۳ در این شهرســتان ســخن گفت و افزود: 
راه انــدازی مراکز مثبت زندگی کمک شــایانی به ارائه خدمات به 

جامعه هدف شهرستان کرده است.

مدیر حج و زیارت استان فارس :

اعزام زائران حج عمره از شیراز 3۰ آذر ماه 
آغاز می شود

مدیر حج و زیارت اســتان فارس گفت: از سی ام آذر ۱۴۰۲ اعزام کاروان های 
حجاج عمره مفرده از استان به سرزمین وحی، آغاز می شود.

به گزارش تریبون امروز، علیرضا زینلی اظهار داشــت: اعزام زائران عمره مفرده 
بعد از ۹ سال وقفه امسال انجام می شود و کسانی که قبلًا ثبت نام کرده و فیش 
دارند می توانند به ۲ صورت شامل ورود به سایت omreh. Haj. Ir و یا مراجعه 
مســتقیم به همه دفاتر و شرکت های زیارتی برای اعزام به این سفر زیارتی گروه 

بندی شوند.
وی ادامه داد: مردم می توانند با شــماره گیری کد دســتوری ســتاره ۴ ستاره 
۶۴۵۱۱ مربع و یا ورود به ســایت Haj.ir از اولویت های ســفر حج عمره مطلع 

شوند.
مدیر حج و زیارت فارس با بیان اینکه اعزام زائران به ســرزمین وحی بر اساس 
اولویت ها اســت، گفت: در اولین پرواز ۳۰ آذر امســال ۲۸۰ زائر با عنوان حرم تا 

حرم اعزام می شوند.
زینلی ادامه داد: اولویت ۱ تا۴۰۰ برای اعزام در روزهای سی آذر و پنج دی ماه 

با مراجعه به دفاتر شرکت های زیارتی استان فارس ثبت نام کنند.
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رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: 
رساندن شــیراز به تراز شهر سومین حرم 
اهــل بیــت)ع(؛ تنها نــگاه مذهبی صرف 
نیســت، بلکه در کنار این نــوع نگاه، باید 
شیراز را به جایی برسانیم که از نظر سطح 
رفاه و آســایش شهر نمونه باشد؛ آن موقع 
است که می توان به آن مدیریت شهری بر 

مبنای اندیشه دینی اطلاق کرد.
به گــزارش تریبون امروز، ســیدابراهیم 
حســینی، رئیس شــورای اســلامی شهر 
شــیراز در همایــش روز ملــی پژوهش و 
فناوری که به مناســبت هفتــه پژوهش، 
در سالن کمیســیون های شورای اسلامی 
شــهر شــیراز برگزار شــد، ضمن تسلیت 
به مناسبت شــهادت حضرت زهرا)س( و 

اندیشه ولایی  وامداری  از  امیدواری  اظهار 
ایشــان گفت: با توجه به اینکه این هفته، 
هفته پژوهش و اهمیت آن اســت، بناچار 
صحبت ها و بحث هایی که ارائه می شــود، 

باید از این زاویه دید باشد. 
وی بــه وجود هم افزایی هر چه بیشــتر 
شــورای اسلامی شهر، شــهرداری و مرکز 
پژوهش هــا اشــاره کرد و گفت: مشــکل 
عمده در پژوهش شــورا و شــهرداری آن 
اســت که ما هنوز به نقطه درک متقابل از 
یکدیگر  نرســیده        ایم و هر سه نقطه مثلث 
مرکز پژوهش ها، شــورای اسلامی شهر و 
می کنند  کار  مســتقلا  شــیراز  شهرداری 
و هیــچ هــم افزایی و هماهنگــی در این 

خصوص وجود ندارد. 

رئیس شورای اســلامی شهر شیراز بیان 
کرد: نگاه مــا به پژوهش، یک نگاه فانتزی 
اســت و از میزان تاثیرگذاری آن در حوزه 
مدیریت شــهری یا نمی پرسیم و یا جوابی 

برای آن نداریم. 
رئیس پارلمان شــهری شــیراز از مرکز 
پژوهش هــا و به طور اخص، پژوهشــگران 
آن، خواســتار ارائه مدل و الگویی شد که 
بتوان ســه نقطه شورا، شــهرداری و مرکز 
پژوهش هــا را با هم همــگام و هماهنگ 

کرد. 
حسینی پیشــبرد و پیشــرفت کارها را 
زمانی دانست که این سه مجموعه به عنوان 
مجموعه متشــکل با هم کار می کنند، به 
هم می اندیشند به یکدیگر اعتماد داشته و 
به مســائل یکدیگر اعتنا می کنند و احترام 
متقابل بین آنها وجود دارد. آن موقع است 
که می توان انتظار داشت، حرکت متوازن، 
متعادل که بتواند حوزه مدیریت شهری را 

توانمندسازی کند، اتفاق بیفتد.   
رئیس شــورای شهر با اشاره به این نکته 
که شیراز، شهر سومین حرم اهل بیت)ع( 
و در مطالعات، شهری تمدن ساز شناخته 
می شود، گفت: شهر شیراز هم ظرفیت ها 
و اســتعدادهای علمی فــوق العاده دارد و 
هم مردمانی خوب، شریف و نجیب. پس با 
برنامه ریزی صحیح  و نگاه پژوهش گرایانه 
باید  به یک الگویی برسیم که شیراز را هم 
در سطح کشــور و هم در سطح معادلات 

جهانی بتوان مطرح کرد.  
حســینی با اشــاره به تهیه سند جامع 
ســومین حرم اهل بیت)ع( توســط مرکز 
پژوهش های شورای اســلامی شهر شیراز 
اظهار داشت: رســاندن شیراز به تراز شهر 

ســومین حرم اهــل بیــت )ع(؛ تنها نگاه 
مذهبی صرف نیست، بلکه در کنار این نوع 
نگاه، باید شیراز را به جایی برسانیم که از 
نظر سطح رفاه و آسایش شهر نمونه باشد؛ 
آن موقع است که می توان به آن مدیریت 
شهری بر مبنای اندیشه دینی اطلاق کرد.  
رئیس شــورای اســلامی شــهر شیراز، 
خواســتار همکاری و اعتمــاد متقابل بین 
شــورا، شــهرداری و مرکز پژوهش ها شد 
و عنوان کــرد: با این همــکاری و اعتماد 
متقابل می توان در حوزه مدیریت شهری 
بــا مبنای دینی ، نگاه ســومین حرم اهل 
بیــت و با یک حرکت جهادی تحول ایجاد 

کرد. 
وی یادآور شــد: باید فکــر جدید و بکر 
داشته و ســاختارها را بشکنیم؛ هم مبانی 
دینی داشــت و هم مبانی علمی؛ و مبنای 
اصلی ما رســیدن به حکمــت متعالیه ای 
باشــد که خمیر مایه اندیشــه ی انقلاب 
اســلامی به عنــوان فکر اساســی معمار 

انقلاب، امام خمینی)ره( بود.  
رئیــس پارلمان شــهری شــیراز عنوان 
کــرد:  اگر ارتباط صحیح و درســتی بین 
تکنولوژی، هوش مصنوعی، صنعت، سبک 
زندگی، فلســفه، عدالت، اخلاق و معنویت 
مردم شیراز و اندیشه و هوش اندیشمندان 
این شهر برقرار شود، می توان امیدوار بود 

که به خواسته خود برسیم. 
وی در پایــان اظهار امیــدواری کرد: با 
تلاش و همت پژوهشــگران و اندیشمندان 
می توان شــیراز را به ترازی رساند که هم 
بــه عنوان یک نمونه و الگو در شــهرهای 
مختلف کشور عزیزمان و هم در کشورهای 

جهان اسلام شاهد درخشش آن باشیم.

رئیس کل دادگســتری فارس، توجه قضات 
سراسر استان به استفاده از ظرفیت های قانونی 
جایگزین هــای حبس را مورد تاکید قرار داد و 
افزود: استفاده از مجازات های جایگزین حبس 
می توانــد ضمن کاهش آثــار تخربی حبس و 
جلوگیــری از تعمیم مجازات به وابســتگان و 
خانواده محکومین، قطع شــدن چرخه ارتکاب 
جرم شــده و از بازگشت مجدد مجرم به زندان 

جلوگیری کند.
به گــزارش تریبون امروز، با هدف بررســی 
آخریــن وضعیت اجرای سیاســت های ســند 
تحــول و برنامه های عملیاتی قــوه قضاییه در 
اســتان فارس، همایش رؤســا و دادستان های 
حوزه هــای قضایی اســتان فارس بــا حضور 
مســئولان ۵۰ حوزه قضایی اســتان در شیراز 

برگزار شد. 
رئیس کل دادگســتری اســتان فــارس در 
این نشســت با بیان اهمیت توجه به برگزاری 
دادگاه هــای علنی بر خــط در همه حوزه های 
قضایی ضمن ارتباط زنده ویدئو کنفرانســی با 
یکی از دادگاه های علنی بر خط گفت: ملاحظه 
روند دادرســی آنلایــن توســط حقوقدانان و 
مخاطبان باعث افزایش رشد کیفی دادرسی ها 
خواهد شد و عیار علمی قضات در رسیدگی ها 

را مشخص می کند.
ســیدکاظم  والمســلمین  حجت الاســلام 
موســوی، دادرســی های علنی بر خط فرصت 
مناسبی برای اســتفاده های علمی دانشجویان 
حقوق، کارآموزان قضاوت، وکالت و سایر اقشار  
خواند و تصریح کرد: از گذشــته جایگاه علمی 
و کرسی های حقوق در استان فارس ویژه بوده 
و فرصــت جدید برگزاری علنــی دادگاه ها نیز 
می تواند فرصت مناســبی را بــرای انتقال بار 

علمی دادگاه ها به مخاطبان فراهم کند.
وی همچنیــن تصریح کرد: زیــر ذره بین 
رفتــن محاکــم و عملکرد قضــات در حین 
دادرسی نیز علاوه بر آشــنایی مردم با روال 
برگزاری دادگاه ها به شــفافیت های دادرسی 

کمک می کند.
نماینــده عالی قوه قضائیه در اســتان فارس 
توجه بــه نقد و تحلیل آراء بــه عنوان ثمره و 
نتیجه فرآیند دادرســی را زمینه ســاز رشد و 
تعالــی محاکم و پایه گذار اتقــان آراء خواند و 
افزود: مجموعه قضایی اســتان در ســال های 
گذشــته بهره فــراوان علمی و تجربــی را از 
برگــزاری نقد و تحلیل های علمی برده اســت 
بنابراین انتظار می رود که این روند بدون وقفه 
و با جدیت بیشــتر در همه حوزه های قضایی 

ادامه یابد.
موسوی در بخش دیگری از سخنان خود در 

جمع رؤسا و دادســتان های حوزه های قضایی 
همایش بر فعالیت مســتمر در کلیه حوزه ها و 
تحقق برنامه های ابلاغی در ســه ماهه انتهایی 
سال تأکید کرد و افزود: مکرراً از سوی ریاست 
قــوه قضائیه موضــوع مهم افزایش ســرمایه 
اجتماعی دســتگاه قضا و جلب رضایت مندی 
مردم مورد تأکید قرار گرفته است و بر همه ما 
تلکیف اســت تا با حُسن برخورد با مراجعان و 
انجام وظایف قانونی خود در قبال مردم زمینه 

تقویت رضایت عمومی را فراهم کنیم.
وی در ادامه توجه قضات سراســر استان به 
اســتفاده از ظرفیت های قانونی جایگزین های 
حبس را مورد تاکید قرار داد و افزود: استفاده 
از مجازات های جایگزین حبس می تواند ضمن 
کاهش آثار تخربی حبس و جلوگیری از تعمیم 
مجازات به وابســتگان و خانــواده محکومین، 
زمینه باز اجتماعی شــدن محکومان را فراهم 
کند و باعث قطع شــدن چرخــه ارتکاب جرم 
شــده و از بازگشــت مجدد مجرم بــه زندان 

جلوگیری کند.
رئیس شورای قضایی استان فارس همچنین 
خواســتار تمرکز بیشتر رؤســا و دادستان های 
حوزه های قضایی به موضوع تحقق شــعار سال 
در ایام باقی مانده از ســال جاری و تلاش در 
بــر طرف کردن موانع تولید شــد و بیان کرد: 
در مرکز استان فعالیت های ویژه ای با استفاده 
از ظرفیت های گوناگون قانونی و شــکل گیری 

تعامــلات مخلتف بــا نهادها و ســازمان ها و 
همچنین بخش خصوصی انجام شــده اســت 
که زمینه رفع شــدن موانع تولید و بازگشــت 

چندین کارخانه به چرخه تولید شده است.
موســوی تأکید کرد: توقع مدیریت ارشــد 
قضایــی اســتان ادامه جــدی ایــن روند در 
شهرستان ها است چرا که پرداختن به موضوع 
تحقق شعار ســال از جمله تکالیف مهم ما در 

دستگاه قضایی است.
وی تعیین تکلیف پرونده های مسن و معوق را 
یکی دیگر از تکلیف مهم قضات در برنامه های 
عملیاتی امســال و اهداف ســند تحول عنوان 
کرد و افزود: نگهداشت سطح پرونده ها موجود 
در شــعب و حوزه های قضایی به دقت توسط 
سیســتم های الکترونیکی مورد رصد قرار دارد 
و انتظار مــی رود مدیران حوزه های قضایی نیز 
عملکرد شعب دادگستری ها و دادگاه  ای بخش 
را نظــارت کنند تا جایگاه برتر اســتان از این 

حیث نیز استمرار یابد.
رئیس کل دادگســتری فارس با بیان اینکه 
نتیجه مراحل متعدد دادرســی و تلاش قضات 
و کارکنان دســتگاه قضایی در احقاق حق در 
مرحلــه  اجــرای حکم تجلــی می یابد، گفت: 
اجرای به موقع احکام صــادره علاوه بر اینکه 
موجــب رضایتمنــدی ارباب رجوع می شــود 
تکلیف نهایــی پرونده در دســتگاه قضایی را 

مشخص می کند.

وی تأکیــد کرد: در مرکز اســتان با تفکیک 
محیطــی واحدهــای اجرای احــکام مدنی و 
کیفری تــلاش کرده ایم مدیریــت بهتری در 
خصوص اجرای احکام قضایی داشته باشیم که 
نتایــج آن در ماه های آینــده  ملاحظه خواهد 

شد.
رئیــس کل دادگســتری فارس بــه اهمیت 
اجرای دقیــق نظم و انضباط اداری تأکید کرد 
و افزود: دســتیابی به موفقیت از مسیر نظم و 
انضباط و مدیریت دقیــق و علمی می گذرد و 
توجه بــه اعِمال دقیق نظــم و انضباط اداری 
توقعی اســت که سیستم اداری از همه ما دارد 
و ما همگی مســئول اجرای دقیــق این نظم 
حوزه های  مســئولان  توجه  هستیم.موســوی 
قضایی بــه موضوع انتخابــات و انجام وظایف 
ابلاغی در قالب شــوراهای پیشگیری از جرائم 
و تخلفات انتخاباتی به رؤســا و دادستان های 
حوزه های قضایی گوشزد کرد و ضمن تأکید بر 
تشکیل مســتمر و منظم شوراهای شهرستانی 
پیشــگیری از جرائــم و تخلفــات انتخاباتــی 
خواســتار رصد فضای انتخاباتی شهرســتان ها 

به خصوص در فضای مجازی شد.
به گزارش تریبون امروز، در این همایش یک 
روزه دادستان مرکز استان فارس نیز به تببین 
مباحثی با محوریت نظارت و ارزشیابی قضات، 
اجــرای احکام کیفــری و تعامــل الکترونیک 

دادسرا با ضابطین پرداخت.

رئیس کل دادگستری فارس:

قضات از ظرفیت های قانونی برای جایگزین های حبس استفاده کنند

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز مطرح کرد؛

تهیه سند جامع سومین حرم اهل بیت)ع( توسط مرکز
پژوهش های شورای اسلامی شهر شیراز

آلاله های گمنام در فارس تشییع شدند

همزمان با سراســر کشــور و در سالروز شــهادت بانوی دو عالم، حضرت 
زهرا)س(، مراســم تشییع پیکرهای مطهر شهدای گمنام دوران دفاع مقدس 

در استان فارس برگزار شد.
به گزارش تریبون امروز، امســال فاطمیه رنگ و بوی شــهادت گرفته بود. 
پیکرهای مطهر ۲۸۶ شــهید گمنام دوران دفاع مقدس که به تازگی تفحص 
شده بودند، وارد کشور شده بود و در جای جای نقاط میهن اسلامی مان طی 

بازه قریب دو هفته تشییع شدند. 
ســهم استان فارس از این تعداد ۱۲ شهید گمنام بود که بناست در سالروز 
شهادت بانوی دو عالم، حضرت زهرا)س( در نقاط مختلف این استان تشییع 

و به خاک سپرده شوند.
از ۱۵ آذرماه جاری که پیکرهای مطهر این شهدا به استان فارس وارد شد، 
طی این مدت مراسم تشییع و وداع با پیکرهای مطهر این شهدا در قریب ۲ 
هزار نقطه استان فارس برگزار شد طوری که تمام اقشار مختلف مردم بتوانند 
از نزدیک شمیم خوش شهادت را استشمام کنند و از فیوضات معنوی حضور 

آنان بهره مند شوند.
مراســم وداع با پیکرهای مطهر این شهدا مصادف با شب شهادت حضرت 
زهرا)س( با حضور گســترده اقشــار مختلف مردم در حــرم مطهر حضرت 

شاهچراغ)ع(، به عنوان نگین درخشان جنوب کشور برگزار شد.
در نهایت مراسم تشییع و خاکســپاری پیکرهای مطهر این شهدا از صبح 
امروز یکشــنبه، ۲۶ آذرماه مصادف با سالروز شهادت بانوی دو عالم، حضرت 
زهرا)س( و همزمان با نقاط مختلف کشــورمان از ســاعت ۸ صبح از مقابل 
دانشــگاه شیراز واقع در میدان ارم آغاز شد و به سمت بلوار ارم و میدان امام 

حسین)ع( ادامه داشت.
پایان بخش این مراسم نیز که تجمع دسته جات عزاداری و هیئات مذهبی و 
اقشار مختلف مردم در میدان امام حسین)ع( در حال برگزاری است، آیت الله 
لطف الله دژکام، نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز در حال 

سخنرانی است و در پایان مداحی و مرثیه سرایی اجرا خواهد شد.
بعد از پایان این مراســم، پیکر مطهر ۶ شــهید گمنام در ۶ نقطه از استان 
فارس شامل فرودگاه بین المللی شهید آیت الله دستغیب)ره( شیراز، سازمان 
قضائی نیروهای مســلح اســتان فارس، دانشــگاه فرهنگیان شهید بهشتی 
شهرستان اقلید، مؤسســه فرهنگی تربیتی امام علی)ع( شهرستان لارستان، 
شــهر آشنا شهرستان خنج و دانشگاه آزاد اســلامی واحد زرقان خاکسپاری 

خواهند شد.
همچنین مراسم خاکسپاری پیکر مطهر ۳ شهید گمنام دیگر نیز ۷ دی ماه 
همزمان با ســالروز وفات حضرت ام البنین )س( در شهر عماد شهر لارستان، 
مرکز آموزش شهید دستغیب)ره( فراجای جهرم و بوستان سعدی شهر ده بید 

صفاشهر پس از تکمیل شدن محل یادمان برگزار خواهد شد.
علاوه بر این ها، طبق اعلام سردار کوشکی، مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس فارس، پیکر مطهر ۳ شهید گمنام دیگر نیز در صورت 
آماده شــدن محل یادمان در شهرهای لپویی شهرستان زرقان، شهر اکبرآباد 
شهرســتان کوار و مجتمع انتظامی شهید فعال فراجا شیراز به خاک سپرده 

خواهند شد.

عضو شورای اسلامی شهر شیراز عنوان کرد؛

لزوم الگو و چارچوب مبنا برای
 مدیریت شهری

رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و سلامت اداری شورای 
اسلامی شهر شیراز بر لزوم الگو و چارچوب مبنا برای مدیریت شهری تأکید 

کرد.
به گزارش تریبون امروز، مهدی طاهری در همایشــی که به مناسبت هفته 
ملی پژوهش و فناوری برگزار شد، ضمن تسلیت به مناسبت شهادت حضرت 
زهرا)س( عنوان کرد: ما در مدیریت شهری نیاز به »نظام مدیریت« داریم که 
برای این نظام، الگوی صریحی نداریم و به دلیل نبود این چارچوب مبنایی و 

الگو، یک از هم گسیختگیی در اداره امور شهری احساس می شود. 
وی افزود: اصل و باور این مساله مهم تر از حل مساله است؛ اینکه که نظام 
مدیریت شــهری وجود ندارد، درد اصلی اســت و به باور تبدیل نشده است 
وگرنه علوم بشــری نشان داده علاج آن سخت نیست؛ کما اینکه دیگران راه 

خود را رفته اند.  
رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و سلامت اداری شورای 
اسلامی شهر شیراز با اشاره به لزوم الگو و چارچوب مبنا برای مدیریت شهری 
گفت: اصولاً ذهن مهندســان ما، پروژه محور است و ناخودآگاه به دنبال حل 
مسأله از طریق پروژه محوری هستیم و ذات مدیریت شهری را احصا پروژه و 
اجرای آن می دانند. اینکه چرا این پروژه اجرا می شود چندان مورد توجه این 
نوع نگرش نیست. به طور مثال بپرسیم چرا پارک محله ای باید باشد یا چرا 

اینجا مدرسه لازم است یا بالعکس؛ موضوع اصلی این نگاه نیست.
طاهری در تبیین الگوی برنامه محوری عنوان کرد: در اندیشه ای که مبنای 
خود را »برنامه محوری« می داند باز به نظام قابل قبول در مدیریت شــهری 
نمی رســیم؛ چرا که اگر مساله مبنا نباشد، خلق برنامه ای هم وجود نخواهد 

داشت.  
وی وجود چهار عنصر مبنایی را در شکل گیری نظام مدیریت شهری شیراز 
موثر دانســت و گفت: چهار عنصر برای تعریف و تثبیت نظام مدیریت شــهر 
شیراز عبارتند از، شهر شیراز با همه خصوصیاتش که فقط متعلق به خودش 
بوده و شبیه ندارد، دوم مردم شیراز با همه علایق، سلیقه ها، ذوق ها،تاریخ و 
اقلیمش، سوم نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران که ما را در نمودار جهان 
و تاریخ بشــریت ممیز می کند و در آخر »حرم« با همه تقدس هایش؛ اینها 
چهار عنصری هســتند که از برهم کنش هم افزای آنها نظام مدیریت شهری 
مورد نظر شــکل گرفته و ما را به ســمت شهری آرمانی و تراز به نام سومین 

حرم اهلبیت )ع( سوق خواهد داد.  
رئیس کمیته شفافیت، صیانت از حقوق شهروندان و سلامت اداری در پایان 
اظهار داشــت: برای اینکه از این گسیختگی موجود در نظام مدیریت شهری 
رهایی یابیم، باید به سمت یک رابطه ی منسجم برویم و این انسجام باید در 
ســه سطح راهبرد، راه کنش و اجرا اتفاق بیفتد و این نتیجه، حاصل نخواهد 
شد، مگر آنکه نظام مطلوب نظر، در ارتباطی به هم پیوسته و در یک ساختار 
با ســه سطح ذکر شده با هدف مســتمر کشف و حل مسائل برهم کنش دار 

پیش برود.
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اســتاندار اصفهان گفت: ۱۶ سال است از مصوبه خارج 
کردن کارگاه های ریخته گری و آجرپزی از شــعاع ۵۰ 
کیلومتری می گذرد اما این مصوبه بلاتکلیف مانده بود و 
مصوبه ای که باید ســال های گذشته اجرا می شد، طی 

دو سال اخیر در دستور کار قرار گرفته است.
به گزارش تریبــون امروز، ســیدرضا مرتضوی در 
نشست شــورای برنامه ریزی اســتان، ضمن تسلیت 
ایام فاطمیه و شــهادت جمعــی از نیروهای جان بر 
کف فراجا در پی حادثه تروریســتی راسک سیستان 

و بلوچستان، گفت: فردا شهر اصفهان میزبان کاروان 
شــهیدان گمنام اســت که بدون شــک شهروندان 
اصفهان نیز مانند دیگر مردم استان، میزبانی شایسته 

ای را از این کاروان خواهند داشت.
وی با اشاره به دستور جلسه نشست در خصوص آلودگی 
هوای اصفهان، اظهار کرد: مطالعات حوزه آلودگی هوای 
استان در سال های گذشته توسط دانشگاه های صنعتی 
و اصفهان انجام شــده که نیاز است با بررسی مؤلفه های 

جدید این مطالعات بروزرسانی شوند.

استاندار اصفهان ادامه داد: مؤلفه هایی از جمله تفاوت 
در منابع آلاینده، جمعیت و سایر شاخصه ها بایستی در 

این مطالعات مد نظر قرار بگیرد.
دکتر مرتضوی ضمن اشاره به مطالعات جدید اداره کل 
محیط زیســت اســتان در خصوص آلودگی هوا، متذکر 
شد: در این مطالعات جدید نیز اهداف، بازه زمانی برای 
اجرای مصوبات، وظایف دســتگاه ها، موانع و پشتیبانی 
مصوبات، پایش و رصد تمکین و عدم تمکین از مصوبات 

نیز مد نظر قرار بگیرد.
وی ضمن اشــاره به مصوبــات بلاتکلیف مانده کاهش 
آلودگی هــوای اصفهان، ادامه داد: این مســائل به این 
دلیل است که سهم مشخص دستگاه ها تعیین نشده بود.
دکتر مرتضوی گفــت: وقتی در مــورد مجموعه های 
فولادی و پالایشگاهی صحبت می کنیم بایستی مصوباتی 
را در نظر داشــته باشیم تا این مجموعه ها در بازه زمانی 

مشخص راهکارهایی را مد نظر بگیرند.
اســتاندار اصفهان ضمن تأکید بر تأمین آب و کاهش 
آلودگی هوا بعنوان دو مسئله اساسی استان، عنوان کرد: 
در حوزه آب از ابتدا قرارگاه آب اســتان شــکل گرفت 
و لازم اســت در حوزه آلودگی هوای اســتان نیز همین 

رویکرد وجود داشته باشد.
دکتر مرتضوی اظهار کرد: راهکارها و اقدامات پراکنده 
کاهش آلودگی هوای اصفهان بایستی به صورت متمرکز 

اجرا شود.
وی ادامه داد: در این راستا ضروری است قرارگاه مقابله 
با آلودگی هوای اســتان تشــکیل و بــه صورت هفتگی 

تشکیل جلسه دهد.

استاندار اصفهان :

اجرای مصوبات مقابله با آلودگی هوا در اصفهان بعد از ۱۶ سال معاون استاندار اصفهان: 

هم افزایی نهادها برای حفظ بقای
 سمن ها ضروریست

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری اصفهان گفت: اکنون برخی 
ســمن ها در اســتان بدلیل برخی موانــع قابل حل غیرفعال هســتند، از این رو 

هم افزایی نهادهای اجرایی استان برای رفع نیازهای آنها ضروریست.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا جان نثاری در جلسه تشکُل های مردم نهاد 
اســتان اصفهان در استانداری با بیان اینکه دولت سیزدهم اهتمام ویژه ای به بقا و 
فعالیت سازمان های مردم نهاد دارد، افزود: در این زمینه برای پایش سازمان های 

مردم نهاد در استان با هدف شناسایی و رفع مشکلات برنامه ریزی شود.
جان نثاری افزود: سیاســت مدیریت اســتان در حوزه سازمان های مردم نهاد 
حذفی نیســت بلکه بدنبال جــذب افراد علاقه مند و متخصص بــرای راه اندازی 

سمن های پویا هستیم.
معاون استاندار اصفهان با بیان اینکه باور داریم »مردمی سازی« همواره راهگُشا 
بوده اســت، افزود: همه پایه های نظام بر مبنای همین الگو بنا نهاده شده است، 

بنابراین حمایت و تفویض امور به سمن ها باید به معنای واقعی اتفاق بیفتد.
وی تصریــح کرد: ســمن ها مهمترین ظرفیت برای تقویت مشــارکت مردمی 
است، از این رو وحدت رویه در برآورده کردن نیازهای زیرساختی آنها در استان 

ضروریست.
جان نثاری افزود: معرفی ســمن ها و زمینه فعالیت آنها باید از ســوی رسانه ها 

برنامه ریزی و تسهیل شود.
سازمان های مردم نهاد)سمن( تشکل های غیردولتی و غیرانتفاعی با اساسنامه 
مکتوب و مُدون هســتند که بصورت داوطلبانه و بــدون دریافت بودجه بعنوان 
نهادهای کارآمد و مکمل بخش دولتی به تامین اهداف توسعه ای کمک می کنند.

افزون بر ۲ هزار تشکل مردم نهاد اعم از خیریه و غیرخیریه در استان اصفهان 
فعال است که به گفته کارشناســان، ظرفیت بسیار خوبی برای توسعه شهری و 

روستایی محسوب می شوند.

 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر :

حضور ۶۰ شرکت در نمایشگاه بین المللی 
صنایع دریایی و دریانوردی بوشهر 

معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری بوشــهر گفت: تاکنون حضور ۶۰ 
شــرکت فناور و دانــش بنیان حوزه دریا و دریانوردی در نمایشــگاه بین المللی 

صنایع دریایی و دریانوردی بوشهر قطعی شده است. 
بــه گزارش تریبون امروز، علی باســتین اظهار کرد: آییــن افتتاحیه این 
نمایشگاه با حضور مدیران ملی و استانی در محل دائمی نمایشگاه های بین 

المللی بوشهر برگزار می شود.
وی بیان کرد: مایه مباهات است که با ابلاغ سیاست های کلی توسعه دریامحور 
از سوی مقام معظم رهبری، بوشهر به عنوان نخستین استان ساحلی، شرکت های 

فعال در حوزه اقتصاد دریا محور و ارگان های دریایی کشور را میزبانی می کند.
باســتین ادامه داد: این نمایشگاه به عنوان تنها نمایشگاه تخصصی سال ۱۴۰۲ 
کشــور در حوزه صنایع دریایی و دریانوردی اســت که دایر شدن آن در استان 

بوشهر نشان از ظرفیت بالای استان در این عرصه است.
وی اظهــار کرد: نمایشــگاه صنایع دریایی و دریانوردی ایران در بوشــهر یک 
اجتماع ملی از شرکت های برجسته حوزه اقتصاد دریا محور است که بدون تردید 

جامع ترین گردهمایی تجاری ملی حوزه اقتصاد دریا پایه خواهد بود.
باستین یادآور شد: این نمایشگاه تمام جنبه های کشتی سازی، تعمیرات کشتی، 
کشــتیرانی و حمل و نقل، مهندسی دریایی، مهندسی و فناوری های فراساحلی، 

تجهیزات لایروبی بنادر و خدمات دریایی را در بر می گیرد.
معاون اســتاندار بوشــهر عنوان کرد: نمایشــگاه بین المللی صنایع دریایی و 
دریانوردی بوشــهر بدون تردید فرصت ارزشــمندی برای ارتباط بدون واســطه 

تولیدکنندگان و مصرف کنندگان نهایی حوزه دریایی خواهد بود.
باســتین افزود: از برنـــامه های جانبی این نمایشـــگاه می توان به برگزاری 
پنجمین رویـــداد ملی کـــارآفرینی "نوآوری ها و صنـــایع خلاق دریا محور"، 
"رویـداد بهم رسـانی عرضه و تقاضای فناوری صـنایع دریایی و فراساحل ایران" 
سمینارهای تخصصی، پنل های تخصصـی با محوریت اسـتانداردها، بنادر، بومی 

سازی تجهیزات و قطعـــات صـــنایع دریـــایی کشـــور اشـــاره کرد.
Maritimexp. گفتنی است اطلاعـــات بیشـــتر این نمایشگاه بر بستر وبگاه

ir قابل مشاهده است.

دبیر ستاد انتخابات استان بوشهر:

 انتخابات اولویت گفتمان مدیران قرار گیرد
دبیر ســتاد انتخابات استان بوشــهر گفت: گفتمان مدیران همه دستگاه های 

اجرایی مرتبط با انتخابات مهم روز یازدهم اسفند امسال قرار گیرد.
به گزارش تریبون امروز، سعید حیدری در جلسه شورای اداری شهرستان گناوه 
با دســتور کار انتخابات اظهار کرد: مدیران دســتگاه های اجرایی برای گفتمان 

انتخابات و تشویق مردم برای حضور حداکثری تلاش کنند.
وی افزود: یکی از تکالیف مســئولان نشســت های بصیرتی و تببینی در بین 

کارمندان خود و سایر اقشار جامعه هدف است.
دبیر ستاد انتخابات استان بوشهر ادامه داد: انتخابات پیشرو، اولین انتخابات در 
دولت سیزدهم است که با توجه به اقدامات گسترده دولت در بخش های خدمات 
رسانی به احاد جامعه می تواند منشا یک حماسه بزرگ را برای انقلاب رقم زند.

وی به اهمیت انتخابات از نگاه و منظر فرامین رهبر معظم انقلاب اشاره کرد و 
افزود: بنا به فرموده رهبری، بلندگوهای دشمن فعال شده و آرام نخواهد نشست 
و درصددند موضوع مشارکت را تحت شعاع خود قرار دهند که لازم است مدیران 
بــا اولویت در حوزه انتخابات با برنامه ورود و حرکت کنند تا در یازدهم اســفند 

حماسه دیگری رقم بخورد.

همزمان با سالروز شــهادت حضرت فاطمه زهرا )س( 
پیکر مطهر پنج شــهید گلگون کفن گمنام دوران هشت 
ســال دفاع مقدس با حضور شماری از مسوولان و اقشار 

بوشهر تشییع شد. استان  مختلف مردم 
به گــزارش تریبون امــروز،  پیکرهای مطهر شــهدا 
روز یکشــنبه بر دوش همرزمان و دیگر اقشــار مردم از 
بســیج مرکزی تا گلزار شهدای بوشــهر تشییع و برای 
خاکسپاری به مناطق مختلف استان بوشهر اعزام شدند.

مدیرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس 
اســتان بوشــهر گفت: ۱۵ آذرماه امســال پیکر پنج 
شــهید گمنام با اســتقبال گســترده مردم وارد این 
اســتان شد و در مدارس و شهرستان های این استان 

تشیع شد. نمادین 
رســول غریبــی اظهــار کرد: شــهدای یادشــده در 
عملیات هــای والفجر مقدماتــی و ۳، بیت المقدس ۴ و 

کربــلای ۵ جان خود را نثار انقلاب و میهن کردند.
وی با اشــاره به اینکه محل شهادت پنج شهید گمنام 
یاد شــده مناطق مهران، بندی خان، شلمچه و فکه است 
تصریح کرد: سن این رزمندگان هنگام شهادت بین ۲۴ 

تا ۴۵ سال بوده است
غریبی ادامه داد : یک شــهید در " روســتای گلکی " 
شهرســتان تنگستان، یک شهید در " روستای آبطویل" 
شهرســتان بوشهر، ۲ شهید در " روســتای دهقاید" و 
" شــهر بوشــکان" دشتستان و یک شــهید در شهرک 

پردیس شهرستان جم خاکسپاری می شود.
وی با اشــاره به اینکه مراســم خاکســپاری شــهدا 

به صــورت همزمان از ســاعت ۱۴ روز یکشــنبه آغاز 
می شود افزود:در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
مســتندی از صحنه های باشکوه حضور مردم شهرستان 
های مختلف در آیین های استقبال، تشیع و خاکسپاری 

شهدا ساخته می شود.
غریبی گفــت: تاکنون ۲۷۰ برنامه با حضور شــهدای 

گمنام در سطح استان برگزار شده است.
مدیــرکل حفظ آثار و نشــر ارزش هــای دفاع مقدس 
اســتان بوشــهر تصریح کرد: پیش از این ۱۶۸ شــهید 
گمنام در ۷۰ نقطه استان خاکسپاری شده که با حضور 
این پنج شهید، شمار ۱۷۳ شهدای گمنام ۱۷۳ و تعداد 

گلــزار آنها به ۷۵ نقطه افزایش خواهد یافت.

پیکر مطهر پنج شهید گمنام در بوشهر تشییع شد

رئیس اداره امور شاهد و 

ایثارگران اداره کل آموزش و 

پرورش اصفهان:

مدارس شاهد اصفهان 

رُتبه سوم آزمون های نهایی 

خرداد کشور را کسب کردند

رئیــس اداره امور شــاهد و ایثارگــران اداره کل آموزش و 
پــرورش اصفهان گفت: مدارس شــاهد اســتان رُتبه ســوم 

آزمون های نهایی ســالجاری مدارس شــاهد کشور را کسب 
کردند.

به گــزارش تریبون امروز، مرضیه ذاکری اظهار داشــت: با 
توجه  به سیاست های ابلاغی اداره کل امور شاهد و ایثارگران 
وزارت آمــوزش و پــرورش مبنی بر ارتقــای وضعیت علمی 
مدارس شــاهد و اجــرای برنامه هــای آموزشــی و توجه به 
شرایط تحصیلی دانش آموزان اینگونه آموزشگاه ها، رُتبه سوم 
آزمون های نهایی ســال ۱۴۰۲در مدارس شاهد کشور نصیب 

مدارس اصفهان شد.
وی ادامــه داد: توجــه به برنامه هــای آموزشــی در کنار 
فعالیت هــای پرورشــی در دســتور کار قــرار گرفته اســت 
و دانش آمــوزان مدارس شــاهد بایــد از جنبــه علمی جزو 
توانمندتریــن دانش آموزان باشــند که این امر بــا برگزاری 

نتیجه خواهد رسید. به  توانمندسازی  جلسات 
رئیــس اداره امور شــاهد و ایثارگــران اداره کل آموزش و 

پرورش اصفهان بیان داشــت: اجرای برنامه های آموزشــی، 
استفاده از دروس تقویتی و مکمل در مدارس شاهد، برگزاری 
دوره های توانمندسازی، تجلیل از دانش آموزان برتر و استفاده 
از پتانســیل مدارس شاهد با همراهی رؤسای نواحی و مناطق 
اســتان موجب ارتقای وضعیت تحصیلی دانش آموزان شاهد 

استان در آزمون های نهایی خرداد ۱۴۰۲ شد.
وی با اشــاره به برگزاری سلسله جلســات با هدف ارتقای 
نمرات دانش آموزان در آزمون نهایی و سراســری سال ۱۴۰۳ 
تصریــح کرد: اســتفاده از طرح های آموزشــی متناســب با 
وضعیــت تحصیلی دانش آموزان در ســطح مناطق و نواحی، 

یکی از گام های مؤثر در مدارس شــاهد اصفهان است.
ذاکری خاطرنشــان کرد: با تشــکیل گروه های آموزشی در 
ســالجاری، برگزاری آزمون های قطبی، جلسات تحلیل نقاط 
قــوت و ضعف دانش آموزان و پیگیــری و تلاش همکاران در 

مدارس شاهد نتایج درخشانتری حاصل خواهد شد.

مدیرکل راه و شهرسازی 

استان اصفهان :

سه هزار میلیارد ریال 

تسهیلات نوسازی 

بافتِ فرسوده در 

اصفهان پرداخت شد

مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان گفت: سه هزار میلیارد 
از ۶ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال تسهیلات درنظر گرفته شده ۲ سالِ 

اخیر برای نوسازی بافتِ فرسوده استان پرداخت شد.  
به گزارش تریبون امروز، علیرضا قاری  قرآن اظهار داشت: استان 
اصفهان در نوســازی بافت فرسوده جزو رُتبه های برتر کشور است 
و رُتبه ســوم را بر اســاس تعداد واحدهای نوسازی پس از تهران و 

مشهد دارد.
وی ادامه داد: شــهرهای اصفهان، گلپایگان، کاشان و نجف آباد، 
بیشــترین سهم نوسازی را در بافت های فرسوده استان اصفهان به 

خود اختصاص داده اند.
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان اضافه کرد: از مجموع 
حدود ۲۰۰ هزار واحد مســکونی فرسوده اســتان، از سال ۱۴۰۰ 

تاکنون مالکان ۱۰ هزار واحد، اقدام به اخذ پروانه نوسازی کرده 
اند.

وی گفت: بر اســاس برنامه چهارســاله اجرای طرح نهضت ملی 
مســکن، باید ۳۵ هزار واحد مسکونی فرســوده در استان اصفهان 

نوسازی شود.
به گزارش تریبون امروز، ۱۰ درصد از بافت های فرسوده کشور با 
۱۴ هزار هکتار وســعت در استان اصفهان وجود دارد که بیشترین 
حجم آن مربوط به مرکز اســتان، شــهر کاشــان، خمینی شهر و 

نجف آباد است.
هشــت هزار و ۱۰۰ هکتار بافت فرســوده، سه هزار هکتار بافت 
تاریخی و ســه هزار و ۷۸۰ هکتار سکونتگاه غیررسمی در استان 

اصفهان وجود دارد.
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نائب رئیس کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه مشــکلات باید دسته بندی 
شــوند تــا مشــخص شــود وظیفه هر 
مسئولی چیســت، گفت: با سخنرانی و 

جلسه مشکلات کشور حل نمی شود.
به گــزارش تریبــون امــروز، ابراهیم 
عزیزی در نشست با اعضای اتاق اصناف 
اســتان فارس گفت: انتظاری که از خانه 
اصناف می رود دســته بندی مشکلات و 
ارائه آن ها با اولویت است تا راهکارهای 
حل آن نیز از مســیر منطقی، قانونی و 

صحیح دنبال شود.
نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اســلامی با اشاره به نقش بسیار 
مهم اصنــاف در رضایتمندی مردم نیز 
گفت: مشــکل یا در قوانین اســت یا در 
ســوء مدیریت ها که هر دو راهکار دارد 
لذا ابتدا باید این مشــکلات دسته بندی 
شــوند تا بدانیــم وظیفه هر مســئولی 
چیســت و ما به عنوان نماینده مجلس 

چه اقدامی باید انجام دهیم.
عزیزی تأکید کرد: همان گونه که بارها 

تأکید شــده است، با سخنرانی مشکلات 
کشــور و از جمله مشکلات اصناف حل 
نخواهد شد بلکه باید پس از دسته بندی 
و اولویت بنــدی مســائل، بــا روحیــه 
عملیاتی و اجرایی این مشــکلات را حل 

و فصل کرد.به گزارش ایسنا، در ابتدای 
این نشست نیز رؤسای برخی اتحادیه ها 
مسائل و مشکلات خود را مطرح کردند. 
لزوم ساماندهی دستفروشان، ساماندهی 
به  قوام بخشــی  متعــدد،  ســامانه های 

اصناف  به ظرفیت های  توجه  اتحادیه ها، 
در اســتان فارس، جلوگیری از تعطیلی 
واحدهــای صنفــی از جمله مســائلی 
بود که در این نشســت توســط روسای 

اتحادیه ها مطرح شد.

نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی :

نماینده مجلس: با سخنرانی مشکلات کشور حل نمی شود و نیاز به اراده عملیاتی داریم

عملکرد دولت در اجرای »قانون جوانی 
جمعیت« مطلوب است

نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اســلامی گفت: دولت سیزدهم به 
»قانون جوانی جمعیت« بیشتر از سایر قوانین اهتمام داشته و عملکردها در این 

بخش مطلوب بوده است.
به گزارش تریبون امروز، امیرحســین بانکی  پور در میز مســائل استان که با 
موضوع »خانواده و جوانی جمعیت« در ســالن جلسات دانشگاه پیام نور اصفهان 
برگزار شد، افزود: با این وجود تنها نیمی از قانون جوانی جمعیت به اجرا درآمده 
و اگرچه عملکرد دولت در اجرای آن نســبت به دیگر قوانین خوب بوده است اما 

همچنان با انتظارات و چشم اندازهای ترسیم شده بسیار فاصله داریم.
وی افزود: افزایش هفت برابری تسهیلات ازدواج و فرزندآوری، واگذاری زمین 
و خودرو، ارائه تســهیلات به زوج های نابارور، افزایش حق اولاد و مدت مرخصی 
زایمان برای کارکنان و تسهیلات آموزشی برای مادران دانشجو از جمله اقداماتی 

است که در این قانون پیش بینی شده است.
بانکی پور با هشدار در باره تهدید کشور توسط خطر سیاهچاله جمعیتی تصریح 
کرد: چنانچه جمعیت ســالمندان رو به فُزونی برود نظام ســلامت و بهداشت و 
درمان باید پنج برابر هزینه کند بنابراین وضعیت نگران کننده ای به وجود می آید.
وی با بیان اینکه برای عبور از این بحران تنها پنج سال فرصت داریم، افزود: نرخ 
باروری در کشور اکنون ۶/۱ است که باید تا پنج سال آینده به نرخ ۵/۲ برسیم و 

این هدف وقتی محقق می شود که جامعه نسبت به موضوع آگاه باشد.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: تخصیص پنج درصد از بودجه های 
پژوهشی به حوزه خانواده و جمعیت، فرصت مناسبی است که پژوهشگران کشور 

برای کمک به مدیریت چالش جمعیتی به میدان بیایند.
وی افزود: قانون جوانی جمعیت باید بطور دقیق جرا شــود و شرح وظایف هر 

دستگاه در آن مشخص شده است.
بانکــی پور گفت: در همه بخــش های فرهنگی، اقتصادی، بهداشــتی، بیمه، 
دســتمزد و آموزش که می تواند مانعی برای فرزندآوری وجود داشته باشد، باید 
ورود کرد و پس از شناسایی چالش ها با تصویب مصوبات جداگانه و کاربردی به 

مدیریت بحران جمعیت کمک کرد.

نماینده مردم بوشهر مطرح کرد:

مشکل ته لنجی با اصلاح مصوبه سابق 
حل می شود

نماینده مردم بوشــهر، گناوه و دیلم در مجلس گفت: تصمیم گیران باید 
توجه داشــته باشــند که ملوانی و لنجداری، معیشت و زندگی مردم شمال 
اســتان بوشهر است و بارها تکرار کرده ام که با توجه به اقتضائات زندگی و 

معیشت مردم تصمیم کارشناسانه گرفته شود.
بــه گزارش تریبون امروز، عبدالکریم جمیــری،  به پیگیری ها برای حل 
مشکل ترخیص کالاهای ته لنجی اشاره کرد و گفت: با پیگیری های مکرری 
که با رئیس جمهور ، ریاســت مجلــس و معاون اول رئیس جمهور در مورد 
مشــکل ترخیص کالای همراه ملوان طی روزهای اخیر صورت گرفت، روز 
گذشته جلســه ای به دستور آقای مخبر تشــکیل و نسبت به این موضوع 
تصمیم گیری شــد.وی افزود: خوشبختانه اصلاحاتی در مصوبه سابق نسبت 
به تعداد اقلام و حجم کالای همراه ملوان صورت گرفت که جزییات آن بعد 

از طی مراحل قانونی توسط دستگاه های اجرایی اعلام خواهد شد.
نماینده مردم بوشــهر، گناوه و دیلــم در مجلس بیان کرد: تصمیم گیران 
باید توجه داشته باشند که ملوانی و لنجداری، معیشت و زندگی مردم شمال 
اســتان بوشهر است و بارها تکرار کرده ام که با توجه به اقتضائات زندگی و 

معیشت مردم تصمیم کارشناسانه گرفته شود.

قالیباف شهادت جمعی از کارکنان فراجا را تسلیت گفت؛

رئیس مجلس: این تحرکات بی اثر، با مجازاتی 
سرسختانه پاسخ داده خواهد شد

رئیس مجلس شورای اسلامی در پیامی ضمن محکومیت حمله تروریستی 
به مقر انتظامی شهرســتان راسک بر لزوم شناســایی و برخورد با فوریت با 

عوامل این شرارت تاکید کرد.
بــه گزارش تریبون امروز، دکترمحمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در پیامــی ضمن محکومیت حمله تروریســتی بــه مقر انتظامی 
شهرستان راسک بر لزوم شناسایی و برخورد با فوریت با عوامل این شرارت 

تاکید کرد. متن پیام به شرح ذیل است:
بسم الله  الرحمن الرحیم

وقوع جنایت تروریســتی حمله به مقر انتظامی شهرستان راسک، استان 
سیستان و بلوچســتان ،که موجب شهادت و مجروحیت جمعی از کارکنان 

غیور و رشید فراجا شد، باعث تاثر فراوان گردید.
ارتکاب حوادث و جنایات تروریســتی علیه امنیت و اقتدار این مرزوبوم از 
سوی دشــمنان پلید و گروهک های تکفیری و شرور، تازگی نداشته و آنان 
همواره با اقدامات خود تلاش کرده اند در اراده ملت ایران خدشه وارد سازند، 
اما بدانند این تحرکات بی اثر، با مجازاتی سرسختانه پاسخ داده خواهد شد.

لازم اســت نیروهای امنیتی وانتظامی به فوریت و جدیت به شناســایی 
و برخورد با عوامل این شــرارت اقدام کنند.ضمن عرض تبریک و تســلیت 
شهادت این سربازان رشــید و جان برکف به مقام معظم رهبری، فرماندهی 
انتظامی کشــور ،مردم شریف سیستان و بلوچســتان و خانواده معزز آنان، 
درجات رفیع و رضوان الهی برای شهیدان سرافراز و شفای عاجل مجروحان 

را از درگاه خداوند متعال مسئلت می نمایم.

عضو مجمع نمایندگان استان 

اصفهان مطرح کرد:

قوه قضاییه به فروش 

غیر قانونی آثار تاریخی 

ورود کند

عضــو مجمع نمایندگان اســتان اصفهان در مجلس شــورای 
اســلامی با تاکید بــر اینکه از بین رفتن آثــار تاریخی بنا به هر 
دلیلی در کشور جرم انگاری نشده است، گفت: طی جلساتی که 
با ضرغامی وزیر میراث فرهنگی و گردشــگری داشتیم خواستار 
بررســی، حفظ و نگهداری آثار تاریخی بودیم که امیدواریم قوه 

قضاییه به فروش غیر قانونی آنها ورود داشته باشد.
به گزارش تریبون امروز، حســینعلی حاجی دلیگانی در مورد 
تخریب آثار باســتانی، گفت: خشکی زاینده رود اثرات متعددی 
به دنبال داشــته اســت، از بین رفتن آثار تاریخی یکی از اثرات 
خشــکی این رودخانه است که در نتیجه فرونشست زمین شاهد 

شدت گیری این مسئله در استان تاریخی اصفهان هستیم.
نماینده مردم شــاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس شورای 
اسلامی با اشــاره به شکسته شــدن آثار تاریخی، اظهار داشت: 
شکسته شــدن آثار تاریخی مانند مدرسه امام صادق در خیابان 
چهاربــاغ عباســی و بخش هایی از میدان نقــش جهان یکی از 
تبعات فرونشســت در اصفهان اســت، بی تردید این بی توجهی 

تاریخ و گذشته کشور را تحت تاثیر قرار می دهد.
عضو کمیســیون قضایی و حقوقــی در مجلس یازدهم راهکار 
مقابله با فرونشســت در اصفهان را ســیرابی زاینده رود دانست 
و گفــت: چاره ای جز پــر کردن آبخوان هــا در اصفهان نداریم، 
در جــوار زاینده رود به دلیل دانه درشــت بــودن ذرات خاک، 
فرونشســت کمتر خود را نشــان داده اســت اما با روند خشکی 
زاینده رود، کمبود آب، برداشــت بی رویه از آب های زیرزمینی 
و جبران نشــدن آبخوان ها، فرونشست بیشــتر اثرات خود را بر 

ساختمان ها و بناهای تاریخی نشان می دهد.
عضــو مجمع نمایندگان اســتان اصفهان در مجلس شــورای 
اسلامی با اشــاره به نرخ بحرانی فرونشســت در جهان یعنی ۴ 
میلیمتر در ســال، ۱۵ ســانتی متر فرونشست در دشت اصفهان 
و برخوار را نگران کننده دانســت و افزود: این مقدار فرونشست 
نه تنها بــه میراث فرهنگی و آثار تاریخی اصفهان اثر گذاشــته 
بلکه تاسیســات زیربنایی مثل ســاختمان ها، خطوط مواصلاتی، 
گازرســانی،خطوط ریلی، جاده ها، آبرســانی، خطوط انتقال برق 
هم آسیب می زند و اگر از امروز به فکر نباشیم و جلوی پیشرفت 
آن را نگیریم، در ســال های آینده معلوم نیست با چه بحران های 

دیگری روبرو خواهیم بود.
حاجی دلیگانــی با تاکید بــر اینکه مرمت نادرســت بناهای 

تاریخی در کنار فرونشســت بلای جان آثار باســتانی این استان 
تاریخی شــده، اظهار داشت: سال هاست شــاهد تعرض به جان 
میــراث فرهنگی تاریخی کشــور از فروش غیــر قانونی آنها در 
بازارهای ملی و جهانی و یا گاهی به دلیل مرمت نادرســت و بی 
دقتی در حفظ و نگهداری آنها هستیم، از بین رفتن آثار تاریخی 

به هر دلیلی در کشور جرم انگاری نشده است.
نماینــده مردم در مجلس یازدهم با تاکیــد بر اینکه نگهداری 
آثار تاریخی از همه جهت باید مورد توجه مســئولان قرار بگیرد، 
اظهار داشت: طی جلســاتی که با ضرغامی وزیر میراث فرهنگی 
و گردشگری داشــتیم خواستار بررســی، حفظ و نگهداری آثار 
تاریخــی  بودیم که امیدواریم قــوه قضاییه به فروش غیر قانونی 

آنها ورود داشته باشد.

عضــو مجمع نمایندگان اســتان خوزســتان در مجلس 
با بیــان اینکه اجــرای قانون هوای پاک تنهــا مختص به 
پایتخت نیســت و سایر اســتان ها هم مشمول بندهای آن 
می شــوند،گفت: دلایلی همچون سوخت نامناسب، کیفیت 
خودروهــای داخلی، بلنــد مرتبه ســازی و…. همگی از 
مواردی هســتند که مردم تاوان آن را از جیب و با جانشان 

می پردازند.
به گزارش تریبون امروز، علیرضا ورناصری قندعلی با اشاره 
به آلودگی هوای خوزســتان، گفت: بارها از علت، معلول و 
چرایی شــدت گیری آلودگی هوای خوزستان صحبت شده 
است و تا زمانیکه منشــا آلودگی ها حل نشود نباید منتظر 

تغییر و بهبودی در شرایط محیط زیست منطقه بود.
نماینــده مردم شهرســتان های مسجدســلیمان، لالی، 
هفتکل و اندیکا در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه علل 
آلودگی هوای خوزستان و سایر استان های جنوبی به دلایل 
خارجی بــاز می گردد، افزود: علل خارجــی آلودگی هوای 
استان های جنوبی حل نشده اســت این مسئله با وارونگی 
آمیختــه می شــود و در نهایت وضعیت هوا را در شــرایط 
بحرانی قرار می دهد، طی هفته های گذشــته خوزســتان 
با مســئله ریزگردها، دود بلند شــده ناشی از سوخت غیر 

استاندارد و وارونگی هوا یکجا روبرو بوده است.
ایران به جهت سوخت استاندارد شرایط مطلوبی ندارد

وی با بیان اینکه ایران در تولید و مصرف سوخت استاندارد 
در وضعیــت مطلوبی قرار نــدارد، اظهار داشــت:  دلایلی 
همچون ســوخت نامناســب، کیفیت خودروهای داخلی، 
بلند مرتبه سازی و…. همگی از مواردی هستند که مردم 
تاوان آن را از جیب و با جانشــان می پردازند؛ در این میان 
استان های حاشیه ای و مرزی بیشتر از سایر استان هادرگیر 

این معضل و کمتر مورد توجه مسئولان هستند.
عضو کمیســیون انرژی در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه تمام اقدامات صورت گرفته برای رفاه و آسایش عموم 
مردم جامعه اســت، ادامه داد: با بررســی اقدامات صورت 
گرفته برای حل معضل آلودگی هوای خوزستان هنوز شاهد 
شــدت گیری آلودگی هوا هســتیم، مقایسه وضعیت امروز 
خوزستان نسبت به ۳ سال گذشته به لحاظ کاهش آلودگی 
بسیار مطلوب اســت، اما با وضعیت ایده آل فاصله تاریخی 

و طولانی داریم.
آلودگی هوای خوزستان منشا خارجی دارد

نماینده مــردم در مجلس یازدهم با بیان اینکه بخشــی 
از آلودگی هوای خوزســتان به علــل خارجی بازمی گردد، 
اظهار داشــت: رفع حل موضوعــات خارجی آلودگی هوای 
اســتان های جنوبی باید در قالب تفاهمات با کشــورهای 
همســایه که تســلطی بر منافع نفتی و گازی خود ندارند، 

حل شود.

ورناصری در مورد خســارات جانی آلودگی هوا که بیشتر 
در پایتخت کشور خلاصه می شود، تصریح کرد: بارها مسئله 
آلودگی هوای خوزســتان و پایتخت مورد سوال مسئولان 
محیط زیســت قرار گرفته اســت و از آنها طرح سوال شده 
است و با دعوت آنها به مناطق بحرانی آلاینده هوا درخواست 

حل معضل آلودگی هوا یکبار برای همیشه داشته باشیم.
اجرای قانون هوای پاک تنها مختص به پایتخت نیست 

نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه 
اجــرای قانون هوای پاک تنها مختص به پایتخت نیســت 
و سایر استان ها هم مشــمول بندهای آن می شوند، اظهار 
داشت: قانون مذکور سال هاست تصویب شده است و مورد 
بــی مهری متولیــان اجرایی قرار گرفته اســت باید توجه 
داشــته باشیم میزان اثرگذاری این قانون در سیستم ادرای 

و عملیاتی ما چه میزان بوده است.
ورناصری با انتقاد از کم کاری بســیاری از وزارتخانه ها و 
سازمان ها برای عملیاتی شدن قانون هوای پاک، تاکید کرد: 
از وزارت صمت تا وزارت نیرو باید پاسخگوی اجرایی نشدن 
قانون هوای پاک در کشور باشند، تا با منشأ بروز آلاینده ها 
برخورد قاطع نشود ما  شاهد حل معضل آلودگی سیستان 
و بلوچستان و خوزستان تا پایتخت نخواهیم بود، با کسانی 
که کوتاهی در اجرای قانون هوای پاک داشتند باید برخورد 

و مورد سؤال قرار بگیرند.

عضو مجمع نمایندگان استان خوزستان: 

تاوان آلودگی هوا را مردم از جیب و با جانشان می پردازند
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معاون ستاد اجرایی فرمان حضرت امام استان هرمزگان:

افزون بر 25۰ بسته لبخند مادری در

 هرمزگان توزیع شد

معاون اجتماعی ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام هرمزگان گفت:  افزون 
بر ۲۵۰ بســته لبخند مادری به خانواده هایی که دارای فرزند ســوم و بالاتر 

شده اند، هدیه شد.
به گزارش تریبون امروز، ســجاد امیریان زاده اظهار داشــت:  پویش لبخند 
مادری با هدف جوانی جمعیت به همت بنیاد ۱۵ خرداد وابســته به ســتاد 
اجرایی فرمان حضرت امام خمینی )ره( در ســال گذشته در این استان آغاز 
شــد.وی ادامه داد: بسته های لبخند مادری در این پویش به خانواده هایی که 
دارای فرزند ســوم و بیشتر هستند اهدا می شود که هر بسته شامل ۴۰ قلم 
کالای مورد نیاز خانواده هاســت و ارزش ریالی بسته های توزیع شده تا کنون 
به ۲۰ میلیارد ریال می رسد.معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام خمینی 
)ره(  هرمزگان اضافه کرد: طرح لبخند مادری هم به صورت همزمان درحال 
اجراســت که در قالب آن به مادران و خانواده هایی که دارای فرزند سه قلو و 
بیشتر می شــوند به ازای هر فرزند بسته لبخند مادری، ۶ ماه پوشک بچه و 
کارت هدیه ۱۰ میلیون ریالی هدیه می شــود.امیریان زاده گفت: ۱۴ خانواده 
که در ســال جاری خداوند به آن ها فرزندان سه قلو و بیشتر هدیه کرده این 
بســته را دریافت کردند، هر خانواده ای که دارای فرزند سه قلو و بیشتر شود 
می تواند در ســامانه »ایران جوان« به نشانی ir.۱۵۴۲.iranejavan ثبت 
نام کرده و از این هدایا بهره مند شــود.وی اشــاره کرد: افرادی هم که دارای 
فرزند ســوم و بیشتر می شــوند نیازی به ثبت نام در سامانه نداشته و توسط 
گروه های جهادی در روستاها و مناطق محروم شناسایی و این بسته ها تقدیم 
آن ها می شود.معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره(  هرمزگان 
گفت: طرح دیگری هم با مشــارکت نهاد رهبری معظم انقلاب در دانشگاه ها 
درحال اجرا بود که براساس آن دانشجویان دارای فرزند شناسایی و بسته های 
لبخند مادری به آن ها تقدیم می شــود که حدود ۳۰ زوج دانشــجو در این 
اســتان از این طرح استفاده کرده اند و افزون بر ۹۰ دانشجو هم برای دریافت 

وام ۱۰۰ میلیون ریالی بدون سود معرفی شده اند.

 رییس کمیته امداد شهرستان قشم  خبر داد:

3۸۶ میلیارد ریال تسهیلات به مددجویان 
کمیته امداد قشم پرداخت شد

رییس کمیته امداد شهرستان قشــم از پرداخت ۳۸۶ میلیارد ریال وام به 
مددجویان و نیازمندان واجد شــرایط زیر پوشــش این نهاد از ابتدای سال 

جاری تاکنون خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، رضا تارک اظهار داشت: برای دریافت ۵۹۹ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون ریال وام اشتغال زایی۶۹۴ نفر به بانک  های این جزیره معرفی 
شــده اند که از این تعــداد، ۵۰۰ نفر موفق به دریافــت ۳۸۶ میلیارد ریال 

تسهیلات شدند و ۱۹۴ نفر دیگر نیز در نوبت دریافت وام هستند.
وی با بیان اینکه این تعداد وام در قالب تســهیلات قرض  الحسنه اشتغال  
زایی موضوع جزء چهار بند »ب« تبصــره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۲ پرداخت 
شــده است، گفت: مددجویان و اقشار نیازمند دهک های یک تا پنج این وام 

ها را برای ایجاد مشاغل صنفی، تولیدی و خانگی دریافت کرده اند.
رییس کمیته امداد شهرستان قشم با اشاره به اینکه تسهیلات اشتغالزایی 
کمیتــه امداد افزون بر مددجویان به افراد غیر مددجو تا دهک پنج نیز تعلق 
می  گیرد گفت: با ارایه این تســهیلات به افراد یاد شــده فرصت های شغلی 
در قالب آموزش های مهارتی، کاریابی، راهبر شــغلی )کار آفرین نیکوکار( و 
اعطای تسهیلات اشتغال ایجاد می شــود.تارک از همکاری هفت کارآفرین 
در حوزه مشــاغل تولیدی به عنوان راهبر شــغلی با هــدف توانمند کردن 
مددجویان ایــن نهاد خبر داد و گفت: هدف از ایجاد طرح راهبر شــغلی از 
سوی کمیته امداد در جزیره قشم، امکان اشتغال پایدار و کسب و کار موفق 
برای مددجویان جزیره نشین زیرپوشش این نهاد در نگین خلیج فارس است 
به گونه ای که با کمک این راهبران شغلی از ابتدای سال جاری تاکنون ۵۵ 
مددجو با دریافت آموزش های تهیه و تولید لباس های محلی، منسوجات و 
چرم سازی مستقل شده اند.وی اضافه کرد: از ابتدای سال جاری تا کنون نیز 
با همکاری هشت آموزشگاه فنی و آزاد با این نهاد آموزش  های فنی و حرفه  
ای و مهارتی در رشــته  های مختلف از جمله خیاطی، آرایشگری، مربی مهد 
کودک، تعمیرات وسایل سرمایشــی و الکترونیک به ۳۲۰ نفر از مددجویان 

این جزیره در راستای پایدار سازی طرح  های اشتغالزایی ارایه شده است.

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس :

2۸۰ مگاوات انرژی به شبکه سراسری
 اضافه می شود

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از آغاز تعمیرات اساســی واحد شماره یک بخار 
این نیروگاه خبر داد و گفت: پس از وارد مدار شدن این واحد، ۲۸۰ مگاوات ساعت 

انرژی به شبکه سراسری افزوده خواهد شد.
به گزارش تریبون امروز، داریوش محمودی هدف تعمیرات اساســی این واحد 
را رفــع موانع تولید در جهت بالا بــردن کارکرد و افزایش تولید و آمادگی برای 
دوره تابستان آینده عنوان کرد و افزود: طبق برنامه زمان بندی مدت  زمان انجام 
این عملیات ۱۲۰ روز اســت.وی بیان کــرد: در برنامه عملیاتی واحد یک بخار 
نیروگاه بندرعباس، اجرای فعالیت های اســتاندارد تعمیرات اساسی واحد بخار، 
تهیه متریال و مواد اولیه ) ساخت و نصبPressure Part، ساخت و دمونتاژ 
و مونتاژ لوله های اکونومایزر(، تامین و تعویض اکسپنشــن ها و ورق های دیواره 
لانگســتروم و جی.آر.فن و بازســازی بدنه بویلر تعمیرات لانگستروم ها، تعمیر 
سکتور پلیت،تعویض سیل، گریتینگ ها، تامین و تعویض موردی پره های توربین 
LP ردیف ششم انجام می شود.محمودی اضافه کرد: دمونتاژ و مونتاژ عایق های 
پوسته توربین و اصلاح و بازسازی موردی عایق های معیوب، شستشوی شیمیایی، 
واترجت، تعویض لوله های کندانسور و تعمیرات نشت یابی آن، ترمیم تیوب شیت 
و پلاگ کردن تیوب های معیوب هیترهای فشــار قوی و شستشــوی شیمیایی 
هیترهای فشــارقوی، تعویض ریهیت استاپ والوهای توربین، خرید تجهیزات و 
اجرای پروژه کنترل ســطح هیترها و تجهیزات و اجرای پروژه اصلاح سیســتم 
مانیتورینگ و کنترل دما و فشار فیدپمپ ها، تعمیرات الکتریکال روتور و استاتور 

ژنراتور در این بازه زمانی ۱۲۰ روزه انجام خواهد شد.

رییس کل دادگستری خوزســتان گفت: ۲ هزار میلیارد ریال 
امــوال قاچاق و متروکه اســتان تعیین تکلیــف و به بیت المال 

برگشت داده شد.
بــه گزارش تریبون امــروز، علی دهقانی بیان کــرد: از این میزان 
یک هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال، از طریق مزایده و حراج کالاهای قاچاق 
و متروکه و ۵۰۰ میلیارد ریال نیز از محل برگشــت کالا به صاحبان 

آن ها، تحقق یافته است.
وی با بیان اینکه بخشــی از این کالاها به ســرعت فاسد می شوند 
افزود: باید ضمن نگهداری صحیح از آن ها در رسیدگی به پرونده این 

کالاها و صدور رای تسریع کرد.
دهقانــی ادامه داد: در این مدت ۱۲۸ فقره پرونده به دلیل غیرقابل 
مصرف بودن و در راســتای حفظ ســلامت مصرف کننده، از چرخه 

مصرف خارج و معدوم شد.
رییس کل دادگســتری خوزســتان با تاکید بر تسریع تعیین 
تکلیــف اموال توقیف شــده در گمرکات و بنادر اســتان گفت: 
امــوال ۱۳۰ فقره پرونــده از گمرکات خرمشــهر، آبادان و بندر 
امام خمینی)ره( نیز در حال قیمت گذاری اســت که به زودی در 

فرآیند مزایده و فروش قرار می گیرد.
وی با اشــاره به ضرورت ســاماندهی کالاها و تعیین تکلیف اموال 
تملیکــی اظهار کرد: اموال ۲۴ فقره پرونده از گمرک آبادان و کالای 
۱۴ فقره پرونده از گمرک خرمشهر به انبارهای سازمان انتقال یافت.

دهقانی توضیــح داد: همچنین اموال ۱۰ فقــره پرونده از گمرک 
آبادان و ۴۰ فقره پرونده از گمرک خرمشهر نیز در حال آماده سازی و 
انجام تشریفات گمرکی جهت انتقال به انبارهای اداره اموال تملیکی 

استان است.

رییس کل دادگســتری خوزســتان اظهار کرد: این اموال تا صدور 
نتیجــه رای دادگاه و پــس از آن بــه عنوان امانــت صاحبان کالا و 
بیت المال در انبارها نگهداری می شــوند و بر اســاس قانون، حفظ و 
نگهــداری صحیــح از آن ها به عنوان یک تکلیف، به عهده ســازمان 

جمع آوری و فروش اموال تملیکی است.
به گزارش تریبون امروز، طبق گفته دبیر کمســیون قاچاق کالا و 
ارز خوزستان، این استان به دلیل داشتن مرز زمینی و خاکی یکی از 

گذرگاه های انتقال کالای قاچاق در کشور است.





رییس کل دادگستری خوزستان  خبر داد:

۲هزار میلیارد ریال اموال قاچاق در خوزستان به بیت المال برگشت داده شد

اخبار کوتاه

رییس اداره نظارت بر اماکن عمومی 
فرماندهی انتظامی استان خوزستان 

خبر داد:

 27۹ واحد مشاور املاک متخلف 
در خوزستان مهر وموم شد

اماکــن عمومی  بــر  اداره نظــارت  رییــس 
فرماندهی انتظامی استان خوزستان از مهروموم 
۲۷۹ واحد صنفی متخلف در استان خوزستان 

خبر داد.
به گــزارش تریبون امروز، ســرهنگ محمد 
حســین محمدوند یکشنبه اظهارکرد: از ابتدای 
ســال طرح ســاماندهی و نظارت بر مشاوران 
املاک توســط مأمــوران اداره نظارت بر اماکن 
عمومی با هماهنگــی مرجع قضائی و همکاری 
اداره مســکن و شهرســازی، ســازمان صمت، 
بازرسان اتاق اصناف و تعزیرات حکومتی استان 

اجرا شد.
وی با اشــاره به راه اندازی گشت مشترک 
پلیس و سازمان های مربوطه، افزود: در این 
طرح از ابتدای سال جاری تاکنون از ۲ هزار 
و ۱۴۹ واحــد صنفی مشــاور املاک بازدید 

شده است.
رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی فرماندهی 
انتظامی اســتان تصریح کرد: در بازدیدهای به 
عمل آمــده ۴۳۷ واحد صنفی مشــاور املاک 
به دلیل نداشــتن پروانه کســب و عدم رعایت 
ضوابط و مقررات انتظامــی اخطار پلمب صادر 
شد و ۲۷۹ واحد به دلیل عدم توجه به اخطارها 

مهروموم شدند.
سرهنگ محمدوند خاطرنشان کرد: هر واحد 
صنفی موظف به رعایت کلیه قوانین و مقررات 
مربــوط به اصناف بوده و پلیــس برابر قانون با 

متخلفان برخورد خواهد کرد.

استاندار هرمزگان :

راه اندازی پارک علم و فناوری 
کودکان و نوجوانان هرمزگان وارد 

مرحله اجرایی شد
راه اندازی پــارک علم و فناوری کــودکان و نوجوانان 
هرمــزگان بــا امضــای تفاهم نامــه چهار جانبــه بین 
اســتانداری هرمزگان، پارک علم و فناوری، پالایشــگاه 
نفت بندرعبــاس و آموزش و پرورش این اســتان وارد 

مرحله اجرایی شد.
به گزارش تریبون امروز، استاندار هرمزگان در حاشیه 
امضــای ایــن تفاهم نامه اظهار کرد: اینگونه نیســت که 
امضای ایــن تفاهم نامه برای آغاز کار باشــد بلکه کارها 
انجام شده اســت و این تفاهم نامه برای ورود به مرحله 

اجرایی است.
مهــدی دوســتی ادامه داد: مکان مشــخص شــده و 
تجهیزات مورد نیاز هم خریداری شــده اســت و از این 
پس مراحل اجرایی کار انجام می شــود و معلم ها بیش از 

دانش آموزان از این کار خوشحال خواهند شد.
رئیس شــورای آموزش و پرورش هرمزگان اضافه کرد:  
یکی از چالش های این اســتان تعداد کم شــرکت های 
دانش بینان آن اســت، زمانی که به این اســتان آمدم و 
تعداد شــرکت های دانش بنیان را مشاهده کردم تصور 

کردم یک صفر جا افتاده است.
وی ابراز کــرد:  اکنون همه دنبال اســتخدام شــدن 
هســتند که به دلیل خوب معرفی نشدن عرصه فعالیت 
در کارهای دانش بنیان اســت و راه اندازی پارک علم و 
فناوری می تواند این عرصه را به بچه ها که همان نســل 

آینده هستند معرفی کند.
رئیس شورای اشتغال و سرمایه گذاری هرمزگان ادامه 
داد:  هیچ چیز به اندازه سوختن و از دست رفتن استعداد 
یک فرد، انســان را اذیت نمی کند و نباید اجازه از دست 
رفتن استعدادها داده شود، افراد باید به این گونه مکان ها 
رفته و فرآیند آن ها به گونه ای باشــد که استعدادشــان 

شکوفا شده و اوج بگیرد.
رئیس شــورای آموزش و پرورش هرمزگان تأکید کرد: 
بنابراین فراهم ســازی بستر، مهیا ساختن عرصه و آشنا 
کردن کودکان و نوجوانان با این عرصه گام اول و سنگ 
بنایی مهم برای آینده اســت که به همت پالایشگاه نفت 

بندرعباس این اتفاق رقم خورده است.
دوســتی بیان کرد: این پالایشگاه بازوی اصلی و کمک 
ما برای انجام کارهاست و امروز ۲ اتفاق مهم را رقم زده 
که یکی در راســتای توسعه پایدار و حفظ محیط زیست 
یعنــی درختکاری در صبح بــود و دیگری اکنون و آغاز 
مرحلــه اجرایی پارک علم و فناوری کودکان و نوجوانان 

است که این هم در راستای توسعه پایدار قرار دارد.
وی اشــاره کرد: برای رســیدن به توســعه باید روش 
مناسبی در پارک علم و فناوری اجرایی شود که طراحی 
آن اهمیت بســیاری دارد و نبایــد همه چیز را از تهران 
ابلاغ کنند تا اجرایی کنیم.استاندار هرمزگان افزود: این 
روش می تواند شــبیه به کرســی های آزاد اندیشی باشد 
که افــراد گفت و گو کنند و خودم هم دوســت دارم با 
کودکان و نوجوانان در این مرکــز که راه اندازی خواهد 
شــد گفت و گو کنم.رئیس شورای اداری هرمزگان بیان 
کرد: گفت و گو کردن و آشــنا بودن با روش گفت و گو 
پایه اصلی توســعه اســت، باید بدانیم چگونه گفت و گو 
و صحبــت کنیم،  وقتی بتوانیم بــا هم گفت و گو کنیم، 

توسعه شکل می گیرد.

مدیر کل صنعت، معدن و 

تجارت خوزستان :

۲۰ طرح تولیدی، آماده 

افتتاح در خوزستان

مدیــر کل صنعت، معدن و تجارت خوزســتان گفت: ۲۰ طرح 
تولیدی و صنعتی در اســتان با قابلیت اشــتغال زایی ۱۱ هزار نفر 

آماده بهره برداری هستند.
به گزارش تریبون امــروز، حمیدرضا فلاح بیان کرد: چند طرح 
بزرگ شــامل فولاد جهان آرا در خرمشــهر ، فــولاد آتیه و طرح 
توســعه کارخانه پاک چوب از جمله طرح هــای آماده افتتاح در 

استان هستند.
وی با اشاره به وجود ۳۱۵ طرح صنعتی بالای ۶۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی در استان اظهار کرد: پیش بینی شده با بهره برداری از این 
تعداد طرح برای ۲۰ هزار نفر اشتغال ایجاد شود.

فــلاح اعتبار مورد نیاز برای تکمیل این تعداد طرح را ۴۰۰ هزار 
میلیارد ریال عنوان کرد.

مدیر کل صمت خوزســتان افزود: از این تعداد ۵۵ طرح، بیش 
از ۸۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارند و ۲۵ طــرح تولیدی برای 

استفاده از اعتبار محل تبصره ۱۸ نیز معرفی شدند.
وی ادامه داد: برای ۳۸۰ طرح ســرمایه گذاری طی سال جاری 
جواز تاســیس صادر شد که سرمایه گذاران در حال انجام مقدمات 

لازم برای اجرای آنها هستند.
فــلاح با تاکید بر اهمیت جذب ســرمایه گذار برای رونق بخش 
تولید و اشتغال زایی استان گفت: اداره کل صمت خوزستان تلاش 
کرد تا با کوتاه تر کردن زمان صدور جواز تاســیس، شــرایط برای 

فعالیت سرمایه گذاران در استان تسهیل شود.
مدیر کل صمت خوزســتان ضمن اشــاره به فراهم سازی بستر 
ایجاد اشــتغال چشمگیر با به سرانجام رســیدن این تعداد طرح 

تولیدی توضیح داد: این تعداد طــرح تولیدی برای ۱۸ هزار نفر، 
اشتغال ایجاد خواهد کرد.
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معاون هماهنگی امور زائرین و گردشــگری استانداری 
فارس گفت: لغو روادید ۳۳ کشــور برای ســفر به ایران، 
آغاز فصلی جدید در حوزه گردشــگری و آینده ای روشن 
برای این صنعت در کشــورمان و همچنین استان فارس 

خواهد بود.
بــه گزارش تریبون امــروز، محمد فــرخ زاده در جمع 
خبرنگاران، با اشاره به لغو روادید ۳۳ کشور برای سفر به 
ایران، این تصمیم را اقدامی کم نظیر در اعتماد ســازی و 
گشــایش درهای دوستی به سمت جهان دانست و افزود: 
رویکرد دولت ســیزدهم در برقراری روابط خوب سیاسی 
و دیپلماتیک با کشورهای همسایه، منطقه و سازمان های 
بین المللــی همچون بریکس و شــانگهای موجب افزایش 
تعامــلات و همکاری ها و توســعه اقتصــادی چند جانبه 

خواهد شد.
وی ادامــه داد: بر همیــن اســاس و در ادامه ضرورت 
دارد که ســاخت و توســعه برنامه های فرهنگی و تقویت 
زیرساخت های گردشگری در کشور به عنوان ۲ اقدام مهم 

و اساسی به فوریت در دستور کار قرار گیرد.
او اظهــار کــرد: اینکه چند کشــور رادیــکال در مورد 
کشــورمان رویکرد و دیدگاهی متفاوت با دیگر کشورهای 
دنیا دارند فاقد اهمیت است و آنچه که مهم است اینکه با 
اتخاذ چنیــن تدابیری میهمان نوازی ملت بزرگ ایران را 

در عمل به جهانیان نشان دهیم.
معاون گردشگری استانداری فارس، ضمن تاکید بر لزوم 
توجه به مقوله ارتقای ســواد گردشگری در کشور گفت: 
از این پس تمام دســتگاه های آموزشــی باید ارتقا دانش 
عمومی برای برخورد و مواجهه با گردشــگران و میهمانی 
که از سایر کشورها به کشورمان وارد می شوند را ماموریت 

خود قرار دهند.

فرخ زاده افزود: ایران سرزمینی با تنوع گسترده فرهنگی، 
قدمت بیش از هفت هزار ســاله و دارا بودن ۲۷ اثر میراث 
ملمــوس که به ثبت جهانی رســیده و با ثبت جهانی ۲۴ 
اثــر ناملموس در رتبه پنجم جهان قرار گرفته و قطعا لغو 
روادید گردشــگران کشورهای مختلف و باز کردن درهای 
کشــور به روی دنیا اقدامی موثر در صدور این فرهنگ و 
آشنایی بیشتر مردم جهان با این تمدن عظیم خواهد بود.
وی ادامــه داد: صنعت گردشــگری پــس از نفت و گاز 
بیشترین درآمدزایی را دارد و این صنعت را می توانیم در 
کشــورمان با تعامل موثر با مردم جهان و در جهت خنثی 

سازی آثار تحریم ها روز به روز پویاتر کنیم.
او اظهــار کرد: امیدواریم این کشــورها نیــز با در نظر 

گرفتــن ظرفیت ها و توانمندی های ایران در همه بخش 
ها به ســمت لغو روادید حرکت کنند تا منافع مشــترک 
طرفین تامین و انســجام موثری بین این کشورها به ویژه 
کشورهای حاشیه خلیج فارس و آسیای میانه شکل گیرد.
هند، روســیه، امارات متحده عربی، بحرین، عربستان، 
قطر، کویت، لبنان، ازبکســتان، قرقیزستان، تاجیکستان، 
تونــس، موریتانی، تانزانیــا، زیمباوه، موریس، سیشــل، 
اندونــزی، برونئی دارالســلام، ژاپن، ســنگاپور، کامبوج، 
مالزی، ویتنام، برزیل، پرو، کوبا، مکزیک، ونزوئلا، بوسنی 
و هرزگوئین، صربستان، کرواسی و بلاروس، ۳۳ کشوری 
هستند که لغو یکطرفه روادید آنها مورد تایید هیات دولت 

قرار گرفته است.

7 اقتصاد

درهفته پژوهش و فناوری فارس؛

ارائه ۱۰۰محصول دانش بنیان در فارس
مدیر اجرایی ســتاد هفته پژوهش و فناوری در فارس گفت: به مناسبت هفته 
پژوهش و فناوری حدود ۵۴نفر از پژوهشــگران و فناوران برتر اســتان با حضور 
استاندار تجلیل می شوند و نمایشگاهی با بیش از ۱۰۰ محصول دانش بنیان برگزار 

خواهد شد.
به گزارش تریبون امروز، ســید آیت اله رزمجو اظهار کرد: ۲۵ آذرماه در تقویم 
رســمی کشور به نام روز پژوهش نام گذاری شــده و برنامه های هفته پژوهش و 
فناوری در ســال ۱۴۰۲ از روز شــنبه ۲۵ آذر ماه تا چهارشنبه ۲۹آذرماه برگزار 

می شود.
مدیر اجرایی ستاد هفته پژوهش و فناوری در استان فارس ادامه داد: نمایشگاه 
دستاوردهای پژوهش و فناوری ساعت ۱۰ صبح روز سه شنبه ۲۸ آذرماه با حضور 
معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری فارس، رؤســای دانشگاه ها، مدیران 
دســتگاه های اجرایی و دیگر مسئولان استانی افتتاح می شود و این نمایشگاه که 
تا روز چهارشــنبه ۲۹آذر ادامه دارد هر روز از ساعت ۸:۳۰ تا ۱۷ پذیرای عموم 

مردم است.
وی هدف از برگزاری این نمایشگاه  را معرفی جدیدترین دستاوردهای پژوهش 
و فناوری دانشــگاه ها، مراکز علمی و تحقیقاتی استان، سازمان ها و دستگاه های 
اجرایی و شرکت های دانش بنیان به عموم مردم دانست و گفت: در این نمایشگاه 

بیش از ۱۰۰محصول دانش بنیان در معرض دید بازدیدکنندگان قرار می گیرد.
رزمجو با بیان اینکه شعار هفته پژوهش امسال با توجه به شعار سال »پژوهش و 
فناوری پیشران رُشد تولید و مهار تورم« انتخاب شده است، گفت: مراسم تجلیل 
از پژوهشگران و فناوران برتر استان ساعت ۱۰ صبح روز چهارشنبه ۲۹آذرماه در 
محل نمایشگاه با حضور استاندار فارس برگزار می شود و در این مراسم حدود ۵۴ 
نفر از پژوهشگران و فناوران برتر استان از دانشگاه ها و مراکز علمی، سازمان ها و 

دستگاه های اجرایی و شرکت های دانش بنیان تجلیل خواهند شد.
وی از برگــزاری میزخدمت در کنار نمایشــگاه برای پاســخگویی مدیران به 
پرسش های پژوهشگران، کارآفرینان و فناوران خبر داد و گفت: در این نمایشگاه 
که در مجتمع فرهنگی رفاهی دانشگاه شیراز واقع در خیابان ساحلی غربی برگزار 
می شــود، میزی در نظر گرفته ایم تا پژوهشگران و فناوران بتوانند با مسئولان در 

سازمان های مختلف تعامل و ارتباط برقرار کنند.
مدیر اجرایی ســتاد هفتــه پژوهش و فناوری به بیــان عناوین روزهای هفته 
پژوهش و فناوری در ســال ۱۴۰۲ پرداخت و گفت: روز اول با عنوان »پژوهش، 
مدرسه و آینده سازان«، روز دوم»توسعه بازار محصولات تولید داخل«، روز سوم» 
دانشمندان و سرآمدان علمی، پیشران پژوهش و فناوری، روز چهارم »پژوهش و 
فناوری در خدمت جامعه و صنعت«، روز پنجم» پژوهش«، روز ششم » پژوهش 
و فناوری و اثربخشــی اجتماعی« و روز هفتم »علوم انســانی و علوم پایه ارکان 

توسعه و پیشرفت« نام گذاری شده  است.

سرپرست اداره امور اراضی مدیریت جهاد کشاورزی:

قلع و قمع ۶۱ قطعه باغ شهری در
مرودشت فارس

سرپرســت اداره امور اراضی مدیریت جهاد کشــاورزی شهرستان مرودشت از 
تخریب ۶۱ مورد باغ شــهری در اراضی کشاورزی روستای ده بید بخش مرکزی 

شهرستان مرودشت خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، اســماعیل مظفری گفت: در راستای اجرای تبصره ۲ 
مــاده ۱۰ قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغی، تعداد ۶۱ مورد باغ شــهری 
به مساحت ۶۷ هزار متر مربع در قالب تفکیک اراضی، قطعه بندی ، دیوارکشی، 
فنس کشی و مستحدثات غیر مجاز در روستای ده بید بخش مرکزی شهرستان 

مرودشت، قلع و قمع شد.
وی، ضمن تشــکر از همکاری دادستان شهرستان و دستگاه هایی که در اجرای 
حکم تخریب، همکاری داشته اند، افزود: با جدیت در راستای پدیده زمین خواری 
و همچنین تغییر کاربری اراضی کشــاورزی و باغات، برخورد خواهد شــد و این 

رویه ادامه خواهد داشت.
سرپرست اداره امور اراضی شهرستان مرودشت ، با هشدار به احداث کنندگان 
بنا در اراضی کشــاورزی به مردم توصیه کرد از تفکیــک اراضی زراعی و خرید 
ملک های بدون مجوز که در محدوده اراضی زراعی و باغی هستند خودداری کرده 

و در دام کلاه برداران و سودجویان قرار نگیرند.
مظفری  بیان کرد: مردم، هرگونه تغییر کاربری در اراضی کشاورزی را می توانند 
از طریــق تلفن ۱۳۱ اطلاع دهند تا از ســود جویی  برخی افراد و تخریب اراضی 

ارزشمند کشاورزی که ضامن امنیت غذایی جامعه است جلوگیری شود. 
مرودشت در فاصله ۴۵ کیلومتری شمال شیراز قرار دارد.

 
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی فارس خبر داد:

رشد 35 درصدی صادرات در فارس
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی فارس از رشــد ۳۵ درصدی 
میزان صادرات این استان از سال ۸۵ تاکنون خبر داد و گفت: این رقم، عدد قابل 

قبولی است و جزو شاخص های مثبت استان فارس است.
به گزارش تریبون امروز، محمدصادق حمیدیان در هفتمین جلســه کارگروه 
توســعه صادرات اســتان که با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منطقه ای وزارت کشــور برگزار شــد، گفت: علی رغم تمام دست اندازهایی که در 
سطح کشور برای دریافت کارت بازرگانی ایجاد شده است، در یک نگاه بلند مدت 
میزان صادرات استان فارس ازسال ۸۵ تاکنون با رشد سالانه ۳۵ درصدی مواجه 
شــده است که در میان اعداد غیر قابل توجیه اقتصادی، عدد قابل قبولی است و 

جزو شاخص های مثبت استان فارس است.
وی بیان کرد: این در حالی است که ۵ طرح بزرگ تولیدی و صنعتی در استان 
در حال انجام اســت که اگر هرچه زودتر تکمیل و به بهره برداری برســد، میزان 
صادرات استان فارس در یک دوره ۱۸ تا ۲۴ ماهه به عدد ۵ میلیارد دلار خواهد 
رســید.حمیدیان افزود: در حال حاضر درخواســت بیش از یک سوم کارت های 
بازرگانی استان فارس در فرآیند اداری تمدید یا صدور معطل مانده است که اگر 
تفویض اختیارها به استان ها انجام شود، ضمن اینکه باید اهلیت دریافت کنندگان 
کارت ها در اســتان ها تشخیص داده شود شاهد تسریع در روند صدور کارت های 

بازرگانی و انجام امور تجارت بین الملل خواهیم بود.
وی با ابراز گلایه از تصمیم های کلان کشور در بخش صادرات کشور اضافه کرد: 
متأســفانه تصمیم های خلق الساعه و یک شبه بخش تجارت خارجی کشور را با 
مشکلات بی شماری مواجه می کند که ضرر آن را تاجر، بازرگان و تولیدکنندگان 
مــا می دهند.رئیس اتاق بازرگانی فارس ادامــه داد: ما در بخش تولید و صادرات 
کشور شاهد تعداد زیاد نامه و بخشنامه هایی هستیم که بدون اطلاع قبلی و یک 
شــبه با بهانه های مختلف تصمیم می گیرند صــادرات برخی از کالاها را ممنوع 
کنند که انتظار ما این است که دروازه صادرات و واردات کشور در اختیار سازمان 
توســعه تجارت باشد زیرا این سازمان مصوبات شورای عالی صادرات را نیز ابلاغ 
می کنند و اگر قرار بر ممنوعیتی باشــد، همانطور که قانون نیز تســریع کرده در 
یک فرجه زمانی ۱۵ روزه قبل از تصویب اعلام شــود تا صادرکننده ما مشــمول 

خسارت های کلان نشود.
حمیدیان اظهار کرد: این درحالی اســت که با توجه به اینکه مبادی خروجی و 
قوانین مشــخصی وجود دارد، اما به نظر می رسد مصوبات شورای عالی صادرات 
کشــور متفاوت با سایر ستادها از جمله ستاد تنظیم بازار و ستاد تسهیل برخورد 

و اجرا می شود.



معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس :

لغو روادید ۳۳ کشور برای سفر به ایران، آغاز فصلی جدید در حوزه گردشگری است

مدیر کل دفتر هماهنگی امور 

سرمایه گذاری و اشتغال 

استانداری فارس:

سرمایه گذاری مشترک 

فارس و چین در تولید 

پهبادهای کشاورزی

مدیــر کل دفتر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشــتغال 
اســتانداری فارس گفت: کشاورزی هوشــمند به عنوان یک 
رویکرد نوآورانه و قدرتمند در عرصه کشــاورزی با استفاده از 
تکنولوژی های هوشمند پیشرفته در فرآیندهای کشاورزی، به 
بهره وری بیشــتر و افزایش تولید در کشاورزی، حفظ محیط 
زیســت، کاهش پســماند و بهبود شرایط کشــاورزان کمک 

می کند.
به گــزارش تریبون امروز، مهدی خادمــی در دیدار هیئت 
کارشناسی شــرکت چینی Hiuda )توســعه قطعات مدرن 
کشاورزی( ضمن اشــاره به اینکه ترتیب برگزاری این نشست 
با دســتور مستقیم استاندار فارس شــکل گرفته است، گفت: 
موجب امتنان و خورســندی است که دو تمدن بزرگ ایران و 
چین دوشادوش یکدیگر قرار گرفته اند و قصد دارند همکاری 

مشترکی را دنبال کنند.
وی افزود: دو شــاخصه اساسی و کلیدی که  حاکمیت ایران 
و چین تعقیب می کنند نخســت پیگیری امــور علوم دانش 

بنیان، دانش های تک و توســعه تکنولوژی و دیگری مشارکت 
جوانان در حاکمیت و سیاست گزاری کلان است که میانگین 
ســنی جوان هیئت مذاکره کننده اقتصــادی چین موید این 

موضوع است.
مدیــر کل دفتر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشــتغال 
اســتانداری فارس بــا یادآوری این که فــارس از حیث منابع 
انســانی، طبیعی و عقبه تاریخی به مثابه ایران کوچک است، 
اضافه کرد: فارس یک تمدن غنی و دیرینه محسوب می شود 

و انتخاب این شرکت کاملًا درست و سنجیده بوده است.
خادمی ابراز امیدواری کرد: ارزیابی ما از اســتمرار تعاملات 
دو شــرکت به عنوان کارگزار حاکمیت کاملًا مثبت و سازنده 

است.
وی مثلت کســب و کار را مدیریت زمــان، هزینه و کیفیت 
دانســت و ابراز داشت: در این مشــارکت، مولفه های مذکور 
کاملًا ملموس و دیده شده است که نقطه قوت این دیپلماسی 
اقتصادی اســت؛ لــذا با توجه بــه انطباق با اســتانداردهای 
جهانی و رونق کســب و کار جزو اولویت های سیاست گذاری 
جمهوری اسلامی ایران رشد و توسعه اقتصادی است و از این 
طرح ســرمایه گذاری مبتنی بر انتقــال تکنولوژی به صورت 

همه جانبه و قاطع حمایت می کنیم.
مدیــر کل دفتر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشــتغال 
اســتانداری فارس ادامــه داد: از حیث حمایــت های قانونی 
دولت در صدور مجوزها و پیگیری مسایل زیرساختی و تامین 
منابع انرژی در گســتره و ثغور وظایف و مسئولیت های دفتر 
امور ســرمایه گذاری و اشتغال اســتانداری شامل می شود با 
اطمینان خاطر و عزم راســخ در حوزه امنیت سرمایه گذاری 
چه ســرمایه گذاری از حیث دانش فنی و چه سرمایه گذاری 
مالــی و مادی حمایت می کنیــم و در صورت نیاز به موافقت 

نامه یا تفاهم نامه، زمینه های انعقاد آن را مهیا می ســازیم.
خادمی با اشاره به اینکه این برهه زمانی بهترین فرصت برای 
برای همکاری مشــترک اقتصادی کشــور ایران و چین است، 
گفت: مطابق موافقت نامه و تفاهم نامه ها، بسترهای قانونی و 
مالکیت معنوی دو شرکت را به شکل مطلوب دنبال می کنیم.
شــایان ذکر است؛ یکی از شــرکت های دانش بنیان فعال در 
پارک علم و فن آوری تصمیم دارد به صورت مشارکت مادی و 
معنوی، به تولید جدیدترین نســل پهپادهای کشاورزی جهت 
بازار داخل و بازار صادرات کشــورهای خارجه اقدام نماید که 
بــا این اقدام ضمن انتقال تکنولوژی از کشــور چین به داخل 
اســتان، اشــتغالزایی و ارزآوری نیز از دیگر مزایای این پروژه 

خواهد بود.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

استان فارس :

اجرای رویداد مردمی 

اشتغال با محوریت تأمین 

نیروی کار در فارس

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان فارس از اجرای 
رویداد مردمی اشتغال با محوریت تأمین نیروی کار مورد نیاز 
کارفرمایان با همکاری سازمان بسیج سازندگی سپاه فجر در 

این استان خبر داد.
به گــزارش تریبون امروز، چند وقتی اســت ســکانداران 
سیاست های بازار کار به این فکر افتاده اند تا با تعریف و تدوین 
طرح هــای جدید و ایجاد تحــرک در این بازار و بهبود فضای 
کسب و کار، آب بر آتش نرخ بیکاری بریزند. بخشی از تحقق 
سیاست ها و برنامه های کلان کشور در حوزه اشتغال از مسیر 
ارتباط مســتقیم بین کارفرمایــان و کارجویان می گذرد و بر 
همین اســاس، رویداد مردمی اشتغال کار با محوریت تامین 
نیروی کار مورد نیاز کارفرمایــان کلید خورده تا به کارگیری 

مستقیم جویندگان کار، رنگ جدی تری به خود بگیرد.
فارس نیز همچون ســایر استان های کشــور، داعیه دار این 
داستان اســت و به باور مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اســتان فارس، این رویداد آغاز فصل جدیدی از افزایش نرخ 
مشــارکت اقتصادی در فارس و برقراری ارتباط بی واســطه 

کارفرمایان و جویندگان کار است.

وحید خداپرســت معتقد است طرح رویداد مردمی اشتغال 
کار، عملیاتی شــده تا هم دغدغه هــای کارفرمایان متقاضی 
نیروی کار، رنگ ببازد و هم برنامه های توسعه و یکپارچه سازی 
نظام اطلاعات بازار کار و بهره گیری از سامانه جستجوی شغل 
کــه جزو برنامه های تحولی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

است وارد فاز جدی تری شود.
وی با اشــاره به اینکه رویداد مردمی اشــتغال با هماهنگی 
و همکاری دســتگاه ها و نهادهــای اجرایی فارس با محوریت 
تامیــن نیروی مورد نیاز کارفرمایان، تدوین شــده اســت، از 
برگزاری این طرح در ۲۸ آذرماه امســال همزمان در سراسر 
اســتان خبر داد و افزود: این طرح با محوریت ۳۱ شهرستان 
و با هدف کاهش زمان و هزینه های جســتجوی شغل، تامین 
مستقیم نیروی کار مورد نیاز کارفرمایان و واحدهای تولیدی 
و خدماتــی و همچنین معرفــی و بهره گیــری از خدمات و 
امکانات سامانه جستجوی شــغل، بخشی از اهداف مهم این 

رویداد است.
مدیــرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس، دسترســی به 
آمــار و اطلاعات بــازار کار منطقه، تنوع فرصت های شــغلی 
بدون مراجعه کارجویان به مراکز مختلف، دسترســی به آمار 
و اطلاعــات بازار کار و تعادل بخشــی در عرضــه و تقاضای 
نیروی کار را جزو دستاوردهای این طرح عنوان کرد و افزود: 
مشــارکت فعال کاریابی ها در جهــت ارائه خدمات تخصصی 
کارجویــان و کارفرمایان با توجه به ماهیت کاری خود، بخش 

دیگری از اهداف رویداد مردمی اشتغال کار است.
خداپرســت بیان کرد: جامعه هــدف و مخاطبان این طرح 
کارفرمایان، کارجویان، دفاتر مشاور شغلی و کاریابی های غیر 
دولتی داخلــی و همچنین ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
شهرستان های تابعه هستند و بر همین اصل، صحت سنجی و 
راستی آزمایی بکارگیری جویندگان کار پذیرش شده از سوی 

کارفرمایان مشــارکت کننده در طرح، پس از ۱۰ روز کاری 
کلید خواهد خورد.

وی به فرایند اجرای این طرح نیز گریز زد و گفت: اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس با همکاری ســازمان بسیج 
سازندگی سپاه فجر فارس و دستگاه های زیر مجموعه وزارت 
تعاون کار از جمله سازمان تامین اجتماعی، مرکز آموزش فنی 
و حرفه ای، صندوق کارآفرینی امید و ســایر دستگاه های زیر 
مجموعه، ضمن فراخوان عمومی بــرای کارفرمایان متقاضی 
نیــروی کار جدید، جویندگان کار و دفاتر کاریابی غیر دولتی 
مشارکت کننده در طرح، نســبت به برگزاری این رویداد در 

سطح مرکز و شهرستان های تابع اقدام می کنند.
خداپرســت اظهار کرد: ادارات اجرایی نسبت به راهبری و 
انجام برنامه ریزی های لازم جهت اتصال ســریع کارجویان و 
کارفرمایان با همکاری دفاتر مشــاوره شغلی و کاریابی اقدام 
نمــوده و نتایج و دســتاوردهای این رویــداد پس از ثبت در 
سامانه جستجوی شغل، در قالب گزارش های مدون به وزارت 

متبوع و دستگاه های اجرایی مرتبط ارسال خواهد شد.
http://وی با بیان اینکه ســامانه جستجوی شغل به آدرس

shoghl.mcls.gov.ir بــا هــدف کاهــش هزینه هــای 
جســت وجوی شغل، بهبود و انســجام در عملکرد کاریابی ها 
و در نهایت افزایش اشــتغال، راه اندازی شــده است، به اعلام 
رتبه بندی اســتان ها توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در شاخص عملکردی سامانه جستجوی شغل و حضور فارس 
در جمع ســه استان برتر در به کارگماری نیروی کار از طریق 
این ســامانه اشــاره کرد و افزود: رویداد مردمی اشــتغال با 
همکاری بسیج سازندگی سپاه فجر فارس به صورت همزمان 
در ۳۰ شهرســتان استان اجرا می شــود و حسینیه عاشقان 
ثارالله)ع( نیز میزبان برگزاری این طرح در کلانشــهر شــیراز 

خواهد بود.
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مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فــارس از برگزاری بیــش از ۲۰۰ برنامه علمــی در هفته 

پژوهش در استان فارس خبر داد.
به گــزارش تریبون امــروز، مجید میکائیلی در نشســت 
خبری به مناسبت هفته پژوهش ضمن تسلیت دهه فاطمیه 
و گرامیداشــت هفته پژوهش اظهار داشــت: سازمان بسیج 
علمی، پژوهشی و فناوری استان فارس در تلاش است که با 
برنامه ریزی جامع و هدفمند ســبب ارتقا فرهنگ پژوهش، 
فراگیری موضوعات علمی و گفتمان ســازی مباحث دانشی 

و فناوری در سطح جامعه شود.
مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فارس با اشــاره به لزوم تحقق بیانیه گام دوم اظهار داشت: 
با شــبکه سازی و شناســایی ظرفیت های علمی، فناوری و 
نــوآوری و همچنیــن نیرو های متعهــد، مومن و متخصص 
نگاهی مرز شــکنانه به موضوع علمی داریم چراکه دســت 
بالا در دنیای امروز با کســی اســت کــه از لحاظ علمی در 

قله باشد.
وی با ذکر ســخنانی از رهبر معظم انقلاب درباره مردمی 
سازی مســائل عنوان کرد: براساس سخنان رهبری معظم، 
هر جا کار را به دســت مردم سپردیم به نتیجه رسیدیم که 
هشت ســال دفاع مقدس نمونه خوبی برای جهاد و مردمی 

سازی است.
میکائیلــی در ادامــه به اهمیت هم افزایــی در اقدامات و 
برنامه ها اشاره کرد و گفت: به منظور بهینه شدن و افزایش 
ضریب اقدامات و برنامه ها در زیســت بوم نوآوری استان، به 
دنبال هم افزایی ظرفیت های علمی و بســتر سازی و نقش 

آفرینی در حوزه های مختلف علم و فناوری هستیم.
وی افزود: درصورت تحقق این مهم و جلوگیری از کار های 
جزیــره ای، می توانیــم در تولید علوم نوین، مرز شــکن و 
اقتدارآفرین و تصمیم گیری و تصمیم ســازی در حوزه های 

گوناگون علمی بسیار بهتر و موثرتر عمل کنیم.
این مقام مســئول با بیان اینکه افق دیدمان رســیدن به 
مرجعیت علمی اســت، تصریح کــرد: برای رقم خوردن این 
اتفاق باید رســیدن به مرجعیت علمی به باور تبدیل شود و 

جهاد علمی رقم بخورد.
وی با اشاره به شعار محوری هفته پژوهش امسال با عنوان 
»پژوهش و فناوری پیشران رشد تولید و مهار تورم« تصریح 
کرد: در هفته پژوهش ۲۰۰ برنامه علمی در ســطح استان 

خواهیم داشت.
مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فــارس با بیان اینکــه دهمین جشــنواره جهادگران علم و 
فناوری در اســتان فارس در روز چهارشنبه ۲۹ آذرماه راس 
ســاعت ۱۴:۳۰ در محل مجتمع فرهنگی و رفاهی دانشگاه 
شیراز برگزار خواهد شد، اذعان داشت: در این برنامه درکنار 

رونمایــی از کتاب و یک پروژه دانش بنیان و علمی، از بیش 
از ۵۰ نفر از برترین های علمی در بخش های مختلف بصورت 

استانی تقدیر خواهد شد.
وی در بخش دیگری از ســخنان از خود به رســالت های 
ســازمان بسیج علمی استان فارس پرداخت و گفت: رسالت 
سازمان بسیج علمی، پژوهشــی و فناوری سپاه فجر فارس 
جهاد علمی و بسیج کنندگی ظرفیت ها در راستای رسیدن 

به مرجعیت علمی و تحقق تمدن نوین اسلامی است.
میکائیلی درخصوص ظرفیت های سازمان علمی، پژوهشی 
و فنــاوری ســپاه فجــر فارس خاطر نشــان کــرد: ایجاد، 
بروزرســانی و توســعه بیش از ۴۵ کارگــروه خانه نخبگان 
در سراســر استان با اســتعداد ۵۶۰ نفر از اساتید، نخبگان 
و مســئولان با هــدف احصا و حل مســائل، جهت دهی به 
پژوهش ها و پایان نامه های دانشجویی، مطالبه گری و ایجاد 
بانک اطلاعاتی موضوعات، ظرفیت ها و فرصت ها در اســتان 

صورت گرفته است.
وی ادامه داد: شــبکه پرسشــگری ۳۰۰ نفری در ســطح 
اســتان شــکل گرفتــه و انجــام پروژه های نظرســنجی و 
پرسشــگری میدانی انجام شده که منشا بسیاری از تصمیم 

گیری ها، تدوین سیاست ها و راهبرد ها بوده است.
این مقام مسئول هدف از ایجاد، توسعه و راه اندازی بیش 
از ۵۴ پایگاه علمی و ایجاد مدیریت علمی در بیش از ۴ هزار 
پایگاه بسیج در استان را تقویت و توسعه فعالیت های علمی 
در ســطح جامعه، توانمندسازی علمی و پژوهشی بسیجیان 
و نقش آفرینی بسیجیان در توسعه و شکوفایی عنوان کرد و 
افزود: بیش از هفت مرکز رشد، نوآوری و خلاقیت در استان 
فــارس فعال داریم که در آن از بیش از ۵۰ هســته فناور و 

شرکت دانش بنیان حمایت و پشتیبانی می شود.
بــه گفتــه وی قرارگاه جهــاد علمی با هــدف حمایت از 
شرکت های دانش بنیان و طرح ها و ایده های فناورانه نیز در 
سازمان بسیج علمی، پژوهشــی و فناوری سپاه فجر فارس 

تشکیل شده است.
مسئول سازمان بســیج علمی، پژوهشی و فناوری استان 
فارس همچنین توضیحاتی پیرامون ایجاد و راه اندازی بیش 
از هفت هزار و ۷۰۰ هســته علمی تخصصی فناور، دانشی، 
توانمندساز و گفتمان ساز در استان ارائه کرد و از شناسایی 
و ایجاد بانک نخبگانی از بیش از شــش هزار و ۲۰۰ مخترع 

و مبتکــر با هدف حمایت مادی و معنوی از آنان خبر داد.

مسئول سازمان بسیج علمی، پژوهشی و فناوری استان فارس:

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد: ۲۰۰ برنامه علمی هفته پژوهش در استان فارس برگزار می شود

کشف بیش از ۱2 میلیارد ریال کالای 
سلامت محور غیرمجاز و قاچاق در داراب

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی شیراز، از کشف و توقیف 
بیش از ۱۲ میلیارد ریال از انواع دارو و کالاهای ســلامت محور غیر 

مجاز و قاچاق در بازرسی از سطح شهر داراب خبر داد.
بــه گزارش تریبون امروز، محمدجواد راعی با بیان اینکه مبارزه با 
قاچاق کالاهای ســلامت محور از اهمیت ویژه ای در ارتقای سلامت 
مردم برخوردار است، گفت: در بازدید مشترک دانشگاه علوم پزشکی 
شــیراز، شــبکه بهداشــت و درمان داراب، نیروی انتظامی، مراجع 
قضایی و امنیتی که از ســطح عرضه انجام شد، فعالیت عطاری ها و 

صنوف فروش مکمل های ورزشی این شهرستان پایش شد.
وی افزود: در بازرســی از دو مکمل فروشی و دو عطاری در شهر 
داراب، بیش از هزار قلم دارو و کالاهای ســلامت محور غیر مجاز به 
ارزش تقریبی ۱۲ میلیارد ریال شامل داروهای سقط جنین، چاقی 
و لاغری، مخدر، انواع مکمل های ورزشــی و داروهای جنســی غیر 
مجاز و قاچاق کشــف و ضبط شــد که متخلفان به مراجع قضایی 

معرفی شدند.
به گزارش ایســنا، معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
از  مــردم درخواســت کرد که  در صورت مشــاهده هرگونه تخلف 
بهداشتی در حوزه غذا و دارو، موضوع را به سامانه ۱۹۰ رسیدگی به 

شکایات وزارت بهداشت اطلاع دهند.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز مطرح کرد؛

تهیه سند جامع سومین حرم اهل بیت)ع( 
توسط مرکز پژوهش های شورای اسلامی 

شهر شیراز
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: رساندن شیراز به تراز شهر سومین 
حرم اهل بیت)ع(؛ تنها نگاه مذهبی صرف نیســت، بلکه در کنار این نوع نگاه، 
باید شــیراز را به جایی برســانیم که از نظر ســطح رفاه و آسایش شهر نمونه 
باشــد؛ آن موقع است که می توان به آن مدیریت شــهری بر مبنای اندیشه 

دینی اطلاق کرد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی شهر 
شیراز در همایش روز ملی پژوهش و فناوری که به مناسبت هفته پژوهش، در 
سالن کمیسیون های شورای اسلامی شهر شیراز برگزار شد، ضمن تسلیت به 
مناسبت شهادت حضرت زهرا)س( و اظهار امیدواری از وامداری اندیشه ولایی 
ایشــان گفت: با توجه به اینکه این هفته، هفته پژوهش و اهمیت آن اســت، 

بناچار صحبت ها و بحث هایی که ارائه می شود، باید از این زاویه دید باشد. 
وی به وجود هم افزایی هر چه بیشتر شورای اسلامی شهر، شهرداری و مرکز 
پژوهش ها اشــاره کرد و گفت: مشکل عمده در پژوهش شورا و شهرداری آن 
اســت که ما هنوز به نقطه درک متقابل از یکدیگر  نرسیده        ایم و هر سه نقطه 
مثلث مرکز پژوهش ها، شــورای اسلامی شــهر و شهرداری شیراز مستقلا کار 

می کنند و هیچ هم افزایی و هماهنگی در این خصوص وجود ندارد. 
رئیس شــورای اسلامی شهر شــیراز بیان کرد: نگاه ما به پژوهش، یک نگاه 
فانتزی است و از میزان تاثیرگذاری آن در حوزه مدیریت شهری یا نمی پرسیم 

و یا جوابی برای آن نداریم. 
رئیس پارلمان شهری شیراز از مرکز پژوهش ها و به طور اخص، پژوهشگران 
آن، خواستار ارائه مدل و الگویی شد که بتوان سه نقطه شورا، شهرداری و مرکز 

پژوهش ها را با هم همگام و هماهنگ کرد. 
حســینی پیشبرد و پیشرفت کارها را زمانی دانست که این سه مجموعه به 
عنوان مجموعه متشــکل با هم کار می کنند، به هم می اندیشــند به یکدیگر 
اعتماد داشــته و به مســائل یکدیگر اعتنا می کنند و احترام متقابل بین آنها 
وجود دارد. آن موقع است که می توان انتظار داشت، حرکت متوازن، متعادل 

که بتواند حوزه مدیریت شهری را توانمندسازی کند، اتفاق بیفتد.   
رئیس شورای شهر با اشــاره به این نکته که شیراز، شهر سومین حرم اهل 
بیت)ع( و در مطالعات، شهری تمدن ساز شناخته می شود، گفت: شهر شیراز 
هم ظرفیت ها و اســتعدادهای علمی فوق العــاده دارد و هم مردمانی خوب، 
شریف و نجیب. پس با برنامه ریزی صحیح  و نگاه پژوهش گرایانه باید  به یک 
الگویی برسیم که شیراز را هم در سطح کشور و هم در سطح معادلات جهانی 

بتوان مطرح کرد.  
حســینی با اشاره به تهیه سند جامع سومین حرم اهل بیت)ع( توسط مرکز 
پژوهش های شورای اسلامی شــهر شیراز اظهار داشت: رساندن شیراز به تراز 
شهر سومین حرم اهل بیت )ع(؛ تنها نگاه مذهبی صرف نیست، بلکه در کنار 
این نوع نگاه، باید شــیراز را به جایی برســانیم که از نظر سطح رفاه و آسایش 
شــهر نمونه باشد؛ آن موقع است که می توان به آن مدیریت شهری بر مبنای 

اندیشه دینی اطلاق کرد.  
رئیس شورای اســلامی شهر شیراز، خواستار همکاری و اعتماد متقابل بین 
شورا، شهرداری و مرکز پژوهش ها شد و عنوان کرد: با این همکاری و اعتماد 
متقابل می توان در حوزه مدیریت شــهری با مبنای دینی ، نگاه سومین حرم 

اهل بیت و با یک حرکت جهادی تحول ایجاد کرد. 
وی یادآور شد: باید فکر جدید و بکر داشته و ساختارها را بشکنیم؛ هم مبانی 
دینی داشــت و هم مبانی علمی؛ و مبنای اصلی ما رسیدن به حکمت متعالیه 
ای باشد که خمیر مایه اندیشه ی انقلاب اسلامی به عنوان فکر اساسی معمار 

انقلاب، امام خمینی)ره( بود.  
رئیس پارلمان شــهری شیراز عنوان کرد:  اگر ارتباط صحیح و درستی بین 
تکنولوژی، هوش مصنوعی، صنعت، ســبک زندگی، فلسفه، عدالت، اخلاق و 
معنویت مردم شــیراز و اندیشه و هوش اندیشمندان این شهر برقرار شود، می 

توان امیدوار بود که به خواسته خود برسیم. 
وی در پایــان اظهــار امیــدواری کرد: با تــلاش و همت پژوهشــگران و 
اندیشــمندان می توان شیراز را به ترازی رســاند که هم به عنوان یک نمونه 
و الگو در شهرهای مختلف کشــور عزیزمان و هم در کشورهای جهان اسلام 

شاهد درخشش آن باشیم.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

اهداف شهدا را با تلاش 

برای پیشرفت کشور 

دنبال کنیم

معــاون پارلمانی رئیــس جمهور با یادآوری اهداف شــهدا 
گفــت: ما باید در جهت پیشــرفت کشــور و خدمت به مردم 
بکوشیم تا بتوانیم به اهداف والایی که شهدا دنبال می کردند، 

پیدا کنیم. دست 
به گزارش تریبون امروز، ســیدمحمد حســینی در حاشــیه 
مراســم تشییع شــهدای گمنام که در شــیراز برگزار شد، در 
گفت وگو با خبرنگار ایســنا، ضمن تســلیت ســالروز شهادت 
حضرت زهرا)س( از حضور پرشــور مردم شــهید پرور شیراز 
در مراســم تشییع شهدای گمنام قدردانی کرد و گفت: حضور 
شــهدای گمنام، فضای دوران جبهه و جنــگ تحمیلی را که 

فضای ایثار، شــهادت و فداکاری است را زنده می کند.
معــاون پارلمانی رئیس جمهور اظهار کرد: گاهی اوقات همه 
مــا در زندگی دنیایی غرق می شــویم و فراموش می کنیم که 

چقدر شــهدا، انسان ها و جوانان بافضیلتی بودند.
وی ادامه داد: تشییع شــهدا یادآور کمالات اخلاقی، روحیه 

گذشــت، ایثار و فداکاری اســت و نشــان می دهد که برای 
عزت، عظمــت و امنیت ایران جان خــود را فدا کردند و این 
بسیار درس آموز است.حســینی تصریح کرد: ما باید در جهت 
پیشرفت کشور و خدمت به مردم بکوشیم تا بتوانیم به اهداف 
والایی که شــهدا دنبال می کردند، دســت پیدا کنیم و فردای 

نباشیم. قیامت در مقابل شهدا شرمنده 
سردار یدالله بوعلی، فرمانده ســپاه فجر استان فارس نیز به 
خبرنگار ایسنا گفت: امروز شــهر شیراز میزبان شهدایی است 

که منتسب به حضرت زهرا )س(هستند.
وی بیان کــرد: همانطور کــه حضرت فاطمــه)س( گمنام 
هستند، این شــهدا هم گمنام و خوشنام هستند و ما باید در 

راه شهدا قدم برداریم و ثابت قدم باشیم.

مدیــر آموزش و پرورش ناحیه ســه شــیراز گفت: 
پرونده تنبیه بدنی دانش آموزتوســط معلم ورزش در 
شیراز به هیات بدوی رســیدگی به تخلفات کارکنان 

آموزش و پرورش ارسال شد.
به گزارش تریبون امروز، سیدعبدالصمد موسوی در 
ایــن ارتباط اظهار کرد: تنبیــه بدنی دانش آموز خط 

قرمز آموزش و پرورش است.
وی دربــاره ایــن تخلــف رخ داده توضیح داد: ۲۳ 
آذرماه در حین برگزاری آزمون پیشرفت تحصیلی در 
یکی از مدارس روســتاهای اطراف شهر شیراز، معلم 
ورزش این مدرسه که در حال مراقبت از آزمون بوده 
با یکــی از دانش آمــوزان که احتمــال انجام تخلف 

داشته بحث لفظی پیدا می کند.
موســوی ادامــه داد: این درگیری لفظــی منجر به 

تنبیه بدنی این دانش آموز از سوی معلم ورزش شده 
است.

وی گفــت: مســولان آموزش و پرورش ناحیه ســه 
شــیراز پس از اطلاع از این ماجرا موضوع را از طریق 
مدیر مدرســه، معلم ورزش خاطی و اولیا دانش آموز 

کرد. پیگیری 
مدیر آموزش و پرورش ناحیه ســه شیراز اعلام کرد: 
طی دیداری باحضور مدیر مدرسه، اولیا دانش آموز و 
معلم ورزش و دلجویــی و عذرخواهی موضوع خاتمه 

یافت.
موسوی اضافه کرد: با این حال به دلیل رفتار خارج 
از شــان شــغلی و اداری این معلم ورزش، پرونده او 
به هیات بدوی رســیدگی به تخلفات اداری کارکنان 

آموزش و پرورش معرفی شد.

مدیر آموزش و پرورش ناحیه سه شیراز خبر داد:
پرونده معلم خاطی شهرستان شیراز در هیات بدوی

شهردار شیراز:

مراسم تشییع شهدا باعث 

آگاهی بخشی و بصیرت افزایی 

نسل جوان است

شهردار شیراز با اشاره به تأثیر حضور جوانان در مراسم تشییع شهدا گفت: 

قطعا حضور نسل جوان در مراســم تشییع شهدا می تواند به آگاهی بخشی و 
بصیرت افزایی نسل جوان کمک کند.

به گزارش تریبون امروز، محمدحســن اســدی در حاشــیه مراسم تشییع 
شــهدای گمنام که در شیراز برگزار شد، ضمن تســلیت فرا رسیدن سالروز 
شــهادت حضرت زهرا )س( گفت: مراسم تشــییع و تدفین شهدای گمنام و 
خوشنام امروز در شهر شــیراز با حضور پرشور مردم شهیدپرور شیراز برگزار 
شد.شهردار شیراز با اشاره به حضور پرشور نسل جوان در مراسم تشییع شهدای 
گمنام تاکید کرد: قطعا حضور نســل جوان در مراسم تشییع شهدا می تواند 
به آگاهی بخشــی و بصیرت افزایی نسل جوان کمک کند.وی با بیان اینکه این 
شهیدان نشان دهنده ایثار، شهادت و از خودگذشتگی هستند، افزود: بسیاری از 

جوانان دفاع مقدس را ندیده اند اما کسانی که آن دوران را دیده اند می دانند 
جوانانی که به جنگ تحمیلی رفتند مظهر رشادت، جوانمردی و شهادت طلبی 
بودند.اسدی تصریح کرد: امروز شاهد هستیم که بعد از چندین سال یک تکه 
استخوان از شهیدان و جوانان رشــید پیدا می شود که یادآوری بسیار خوبی 
برای به یاد آوردن صحنه های جنگ و رشــادت جوانمردان اســت.وی یادآور 
شد: شهیدان مانند بسیاری از جوانان، خانواده داشتند اما همه زندگی خود را 
در طبق اخلاص قرار  دادند تا نظام مقدس جمهوری اسلامی همیشه سرافراز 
باشد. همچنین شهدا رفتند تا حرف ولی فقیه  زمان خودشان، امام خمینی)ره( 
را اجرا کنند و ما هم باید حرف ولی فقیه زمان خود، امام خامنه ای را سر لوحه 

کار خود قرار دهیم و از ولایت فاصله نگیریم.

امیرفاضل پارسیان


